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رییس جمهور در جمع اقشار مختلف مردم در صحن جامع رضوی: 

از رکود 
عبور کرده ایم 

ایمان: رییس جمهور اعلام کرد که محاسبات سه ماهه اول سال 93 به ما اعلام می کند که دولت از رکود عبور کرده است. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در جمع اقشار مختلف مردم مشهد در صحن جامع رضوی ضمن سلام و درود بر روان پاک 
هشتمین پیشوای شیعیان علی ابن موسی الرضا )ع(، اظهار کرد: آرزوی همه ایرانیان و شیعیان این است که در چنین شبی در بارگاه امام هشتم 

باشند که این سعادت نصیب دولت خدمتگزار شده است که به مرقد منور ایشان تشرف یابند. 
وی با بیان این که امام هشتم، امام بزرگ شیعیان و امام پرافتخار برای ایرانیان و سرزمین پارس و شیعیان و اقوام مختلف سرزمین ایران است، 
خاطرنشان کرد: برای امام هشتم سفر به خراسان با فشارهای آن زمان دولت عباسی همراه بود، اما او نه پیام حاکم زمان را رد کرد و نه پذیرفت....

 ایمان : مدیر کل بهزیستی استان قم گفت: برخی از 
خانواده ها به تکدی گری فرزندانشان عادت دارند و این 
امر برای آن ها عادی شده که در این شرایط با توجه به 
چهره مذهبی قم باید از سوی دستگاه های حقوقی با آن ها 

برخورد شود.
رضا سلیقه در مراسمی که به مناسبت میلاد علی بن موسی 

الرضا برگزار شد ضمن تبریک ایام دهه کرامت، در حاشیه این 
مراسم طی صحبت هایی با توجه به فصل تابستان و مشکلات 
کودکان کار و خیابانی، اظهار کرد: با توجه به اینکه قم شهری 
زائر پذیر است حضور این کودکان به ویژه در اطراف حرم جلوه 
خوبی ندارد از این رو شهرداری استان وظیفه جمع آوری کودکان 

خیابانی و ارجاع آن به بهزیستی را دارد.

روز جمعه و با انتقال 7 مجروح رقم خورد:

پرکارترین روز اورژانس هوایی قم
مدیرکل بهزیستی استان قم :

دستگاه های حقوقی با متکدیان 
خانوادگی حرفه ای برخورد کنند

در جلسه کمیته بیمه ودرمان تامین اجتماعی استان قم مطرح شد:

ضرورت جایگزینی سلامت محوری به جای درمان محوری 
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رئیس سازمان نظام مهندسی کشور: 
خانه بدون شناسنامه فنی

نخرید!

وزیر آموزش و پرورش؛
تعطیلی پنجشنبه های مدارس

پا برجاست
رئیس سازمان نظام مهندسي کشور درباره شناسنامه  فني 

گفت: حتی زمانی که سشوار و ریش تراش می خرید یک 
فني  شناسنامه   در  بنابراین  دارد.  شناسنامه  و  بروشور 
ساختمان با درج مشخصات سازه، مقاومت نهایی، عمر و 
استانداردهای مختلف ساختمان در شناسنامه، خریدار 

می تواند با اطمینان خانه بخرد.
حتما  است:  کرده  توصیه  ترکان  اکبر 

شناسنامه فنی و ملکی ساختمان....

وزیر آموزش و پرورش با اعلام اینکه تعطیلی مدارس 
در روزهای پنج شنبه همچنان به قوت خود باقی است، 

با  روز  یک  پنج شنبه ها طرح  دبستان ها،  برخی  در  گفت: 
نشاط اجرا می شود. 

وی با اشاره به اختصاص ۱۲۰ میلیارد تومان اعتبار سرانه 
مدارس در بودجه سال ۹۳، تصریح کرده است: نیمی 

از سرانه پیش بینی شده، به مبلغ ۶۰ میلیارد 
تومان، پیش از آغاز سال تحصیلی ....

ایمان: شهردار قم با اشاره به تاکیدات ریاست مجلس شورای اسلامی مبنی بر حفظ باغات قم و 
گسترش فضای سبز، گفت: در دو سال اخیر 12 باغ داخل شهر تملک و به صورت بوستان محله ای در 

اختیار شهروندان قرار گرفته است.
محمد دلبری در نشست خبری که قبل از ظهر شنبه در ساختمان شهرداری مرکز برگزار شد، در پاسخ به سئوال 
یکی از خبرنگاران درباره اظهارات یکی از اعضای شورا اظهار داشت: برخی ما را متهم به شهرفروشی کرده اند در حالی 
که شما ابتدا باید از متخصصان امر بپرسید که شهرفروشی چیست؟ وی افزود: شهر فروشی مفهمومش مشخص 
است. اینکه ۲۲ سال است در این شهر طرح تفصیلی اجرا نشده و به هر کسی هر جوری که دلشان خواسته تراکم 
داده اند، شهرفروشی است. شهردار قم اضافه کرد: شما در شهر می بینید که یک جا ساختمان ۱8 طبقه داریم و 
کنارش تراکم بیش از سه طبقه نداده اند. خط آسمان شهر را به هم ریخته اند ، آیا این شهرفروشی نیست؟ وی با اشاره 
به تهیه طرح تفصیلی جدید توسط شهرداری قم و اجرایی شدن آن ادامه داد: ما در این طرح تفصیلی جدید تراکم را 
کاهش دادیم. دلبری با اشاره به تغییر کاربری ها در مدیریت های قبلی شهرداری اضافه کرد: بسیاری مثال ها وجود دارد 
از اینکه فضای آموزشی به مسکونی و فضای سبز به تجاری تبدیل شده که این خود مثالی از شهرفروشی است. وی 

گفت: آمار نشان می دهد ما در سال 88، که 4۰۰ میلیارد تومان پول نقد در حساب شهرداری از محل اوراق مشارکت 
وجود داشته 4۳4 پلاک توسط شهرداری به ارزش ۲۰ میلیارد تومان پول نقد و ۱۰۳ میلیارد تومان پرداخت غیر 
نقدی توسط شهرداری انجام شده است. شهردار قم ادامه داد: سال 8۹، ۲۶7 پلاک، در سال ۹۰، 4۶5 پلاک و در 
سال ۹۱، 58۰ پلاک تملک شده است. وی با اشاره به تملک ۶۲8 پلاک در سال ۹۲ گفت: خودتان قضاوت کنید 
این کار شهرفروشی است یا شهر خریدی؟ در پنج ماه نخست امسال هم ۲۲۰ پلاک توسط شهرداری خریداری شده 

که نشان می دهد اهتمام شهرداری به تملک است نه فروش.
دلبری با اشاره به اینکه تاکنون تمایلی به پاسخ دادن به برخی مسائل را نداشته اضافه کرد: اعتقاد ما این است 

که به این مسائل باید در عمل پاسخ داد تا خود مردم قضاوت صحیحی نسبت به عملکرد مجموعه ها داشته باشند.
وی با اشاره به برخی انتقادات نسبت به همکاری شهرداری و موسسه مالی اعتباری کوثر اضافه کرد: ما در بودجه 
شهرداری برای سال جاری فروش ۲۳۰ میلیارد تومان تراکم بر اساس طرح تفصیلی را پیش بینی کرده ایم. موسسه 
کوثر اعلام آمادگی کرده که از این مقدار ۱۰۰ میلیارد تومان را خریداری کند. ما شرط کردیم که از این مقدار حداقل 

۳۰ درصد را خود این موسسه باید ساخت و ساز انجام دهد تا عمران و آبادانی شهر صورت بگیرد...

شهردار قم در جمع خبرنگاران اعلام کرد:

تبدیل 12 باغ به بوستان محله ای در قم
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میلاد شمس الشموس، خسرو اقلیم طوس
شاه انیس النفوس حضرت امام رضا )ع( مبارکباد.

میلاد با سعادت ثامن الحجح 
علی بن موسی الرضا )ع( مبارکباد.

شورای اسلامی شهر مقدس قم
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ایمان: رییس جمهور اعلام کرد که 
محاسبات سه ماهه اول سال 93 به ما 
اعلام می کند که دولت از رکود عبور 

کرده است. 
امام هشتم از شعار افراطیون و 

تندروان نترسید
حسن  المسلمین  و  حجت الاسلام 
روحانی در جمع اقشار مختلف مردم مشهد 
در صحن جامع رضوی ضمن سلام و درود 
بر روان پاک هشتمین پیشوای شیعیان 
علی ابن موسی الرضا )ع(، اظهار کرد: آرزوی 
ایرانیان و شیعیان این است که در  همه 
چنین شبی در بارگاه امام هشتم باشند که 
این سعادت نصیب دولت خدمتگزار شده 

است که به مرقد منور ایشان تشرف یابند. 
امام  هشتم،  امام  این که  بیان  با  وی 
بزرگ شیعیان و امام پرافتخار برای ایرانیان 
و سرزمین پارس و شیعیان و اقوام مختلف 
سرزمین ایران است، خاطرنشان کرد: برای 
امام هشتم سفر به خراسان با فشارهای آن 
زمان دولت عباسی همراه بود، اما او نه پیام 

حاکم زمان را رد کرد و نه پذیرفت. 
روحانی توضیح داد: فشار مامون برای 
سفر علی ابن موسی الرضا )ع( به پایتخت 
جهان اسلام آن زمان، هم پذیرشش و هم 
ردش برای امام هشتم امکان پذیر بود، اما 
ایشان راه وسط و اعتدال را و راهی بر مبنای 

تدبیر امامت را برگزید. 
رییس جمهور با بیان این که امام هشتم از 
شعار افراطیون و تندروان نترسید، افزود: امام 
رضا )ع( از این نترسید که عده ای بگویند 
چرا در برابر دعوت یک خلیفه جائر تسلیم 
شده است که تسلیم نشده بود و در برابر 
پیام دعوت، ردی را انتخاب کرد که در آن 
زمان می توانست موجب خونریزی در دنیای 
اسلام و میان علویان با عباسیان و عرب های 
ایرانیان شود؛ چرا که شرایط  با  آن زمان 
بسیار سختی در دنیای اسلام حاکم بود و 
با این اقدام امام رضا )ع( راه وسط و اعتدال و 
راه تدبیر را در زندگی سیاسی به ما آموخت. 
)ع(  رضا  امام  کرد:  خاطرنشان  وی 
علیرغم این که پیام مامون را رد نکرد و بعد 
از اصرارهای بسیار آن را پذیرفت در برابر 
آرامگاه پیامبر )ص( آنچنان سخن گفت که 
نارضایتی خود را به گوش جهانیان برساند و 
از فرصتی که دشمن برای او ایجاد کرده بود، 

بهره گرفت. 
رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به 
خاندان  به  عشق  سرزمین  ایران  این که 
رسالت است، تصریح کرد: از دلایل اصرار 
مامون برای سفر علی ابن موسی الرضا )ع( 
به این سرزمین جذب افکار ایرانیان عاشق 
خاندان رسالت بود؛ چرا که شاهدیم خراسان 
و طبرستان با زور و شمشیر اسلام نیاوردند. 
روحانی اضافه کرد:  به جز بخش کوچکی 
در ایران همه با عشق به اسلام و با فهم 
خاندان  و  راستی  دین  شناخت  در  بلند 
رسالت و اهل بیت )ع( راه اسلام و عشق 
را  )ع(  بیت  اهل  و  )ع(  امیرالمومنین  به 

برگزیدند. 
رییس دولت تدبیر و امید در ادامه با 
اشاره به استقبال مردم از سفر امام رضا )ع( 
به ایران، گفت: خراسان سرزمین ادب، شعرا، 
تاریخ، فردوسی، رودکی، بیهقی و سرزمین 
ایستادگی، سرزمین مرجعیت و آیت الله هایی 
همچون وحید خراسانی و آیت الله سیستانی، 
سرزمین فرهیختگان، دانشگاهیان و حوزه 
علمیه و سرزمین رهبری نهضت اسلامی 

توسط رهبری است. 
وجود احزاب و افکار مختلف 

اشکال ندارد
روحانی با بیان این که خراسان به معنای 
سرزمین اعتدال است، اظهار کرد: شما مردم 
پرچم  و  علم  در ۲۲ خرداد ۹۲  خراسان 
اعتدال را برافراشتید و زمینه را برای دولت 
سرزمین  خراسان  کردید.  فراهم  اعتدال 

اسلامی  و  ایرانی  تمدن  مرکزیت  توسعه، 
و تمدنی است که نشات گرفته از خاندان 

رسالت است. 
رییس جمهور افزود: ما با توسل به امام 
هشتم قادریم گره از مشکل ایران و جهان 
بگشاییم. شما مردم خراسان بودید که در 
انقلاب نقش آفرینی کردید و غم دل امام رضا 
)ع( را با شکست حصر آبادان زدودید. من 
نمی دانم لطف یا اتفاق یا بخت و اقبال بود 
که اولین سخنرانی انتخاباتی من از مشهد 
شروع شد و آخرین سخنرانی من در مشهد 
بود و اولین سفر من پس از انتخاب به عنوان 

رییس جمهور در محضر امام هشتم بود. 
رییس دولت تدبیر و امید افزود: دولت در 
یک سال گذشته قدم های بلندی برداشته 
و با کمک شما و هدایت رهبری قدم های 
بلندتری را نیز بر می دارد و در بخش های 
مختلف با کمک شما مردم ما به نقطه ای 
رسیدیم که پارسال برای ما باورکردنی نبود. 
توفیقات ما در سایه اتحاد و وحدت ملت به 

دست آمد. 
اشاره  رهبری  این که  بیان  با  روحانی 
کرده اند که وجود احزاب و افکار مختلف 
باشد  یادمان  باید  ما  افزود:  ندارد،  اشکال 
که همه داخل یک کشتی نشسته ایم و در 
این سرزمین یک دولت واحد حاکم است 
و این دولت خود را خدمتگزار همه مردم 
می داند. ما همه عاشق ایران، اسلام و خاندان 

رسالتیم. 
باید برای رونق 

دست به دست هم بدهیم
رییس جمهور در ادامه با تاکید بر این که 
برای ما ایرانی بودن، پیرو خط امام بودن، 
ادامه  و  اسلامی  انقلاب  وحدت سرزمین، 
راه انقلاب و شهیدان و همچنین حمایت 
از همدیگر افتخار است، خاطرنشان کرد: 
همان طور که رهبری فرموده اند که حمایت 
از دولت وظیفه همه است، امروز انجام این 

وظیفه افتخار همه ماست. 
دست  به  چه  هر  این که  بیان  با  وی 
آورده ایم، از حمایت و تلاش و ایثار مردم 
بوده است، خاطرنشان کرد: ما امروز در مسیر 
توسعه ایران عزیز و قدرتمند قرار داریم. ما 
مشکلات  بر  دیگری  از  پس  یکی  امروز 

اقتصادی فائق آمده و خواهیم آمد. 
روحانی همچنین با اشاره به رسیدن نرخ 
رشد تورم به کمتر از ۲۰ درصد تا پایان سال 
۹۳، تاکید کرد: ما توانسته ایم رشد سریع 
تورم را مهار کنیم و بیش از آنکه پارسال 
قول داده بودیم و گفته بودیم که تا پایان 
سال نرخ تورم به ۲5 درصد می رسد، امروز 
می توانیم با قدرت بشارت دهیم که پایان 
سال امسال ان شاءالله رشد تورم به مراتب 

پایین تر از ۲۰ درصد خواهد بود. 
رییس دولت تدبیر و امید همچنین با 
اشاره به قول دولت در مورد غلبه بر رکود 
با بیان این که طرح لازم برای عبور از رکود 
را آماده کرده ایم و بخش هایی از آن که به 
قانون نیاز داشت را تقدیم مجلس کرده ایم، 
امروز در کنار مضجع شریف  تاکید کرد: 
علی بن موسی الرضا )ع( اعلام می کنیم که 

خوشبختانه از رکود عبور کرده ایم. 

وی اضافه کرد: محاسبات سه ماهه اول 
سال ۹۳ به ما اعلام می کند که دولت از 
رکود عبور کرده است و امروز روزی است که 

باید برای رونق دست به دست هم بدهیم. 
روحانی تصریح کرد: امسال ما در زمینه 
انرژی، نفت و گاز شاهد تحول چشمگیری 

خواهیم بود. 
دولت قدم های بزرگی را جهت مهار 

آب های مرزی آغاز کرده است
رییس دولت تدبیر و امید که در صحن 
جامع رضوی سخن می گفت، با اشاره به 
نفت رشد  در حوزه  پایان سال  تا  این که 
هشت درصدی را شاهد خواهیم بود که 
افتخار بزرگی برای ملت ایران است، اظهار 
کرد: در زمینه آب که معضل اصلی کشور 
ماست دولت قدم های بسیار بزرگی در جهت 
مهار آب های مرزی و بهره وری آب را شروع 

کرده  است. 
روحانی با اشاره به این که دولت برای 
امسال و چهار سال آینده ۱۰ میلیارد دلار 
برای آب اختصاص داده است، خاطرنشان 
اعتبارات گذشته  و  بودجه  بر  کرد: علاوه 
دو میلیارد دلار برای مهار و بهره وری آب 
و صرفه جویی و اجرای طرح های مختلف 
طرح های  همچنین  و  داده ایم  اختصاص 
آبی برای استان خراسان مدنظر ماست که 
از آن جمله می توان به بهره برداری سه سد 
در استان خراسان تا پایان سال و ده ها طرح 

دیگر در جهت بهره وری آب اشاره کرد. 
رییس جمهور با اشاره به اهمیت محیط 
زیست در ایران، گفت: محیط زیست در 
کشور ما توام با مشکلات فراوان بوده است، 
این  اولیه را برای حل  اما دولت قدم های 
مشکلات برداشته است و امروز در شهرهای 
بزرگ با تبدیل بنزین، آب و هوا متفاوت 
از  امید  شده است. رییس دولت تدبیر و 
اختصاص بنزین یورو 4 برای شهر مشهد 
در سال ۹۳ خبر داد وتصریح کرد:استفاده 
از ۲۰۰ دستگاه اتوبوس و راه اندازی بخشی 
از مترو جزو طرح هایی است که در سال ۹۳ 

دولت آن را اجرایی خواهد کرد. 
هر  دولت  این که  به  اشاره  با  روحانی 
انجام دهد  خدمتی را در استان خراسان 
در واقع به مردم در سراسر ایران خدمت 
کرده است؛ چرا که این شهر سالانه پذیرای 
۲5 میلیون زائر است، تصریح کرد: خدمت 
به مردم خراسان در واقع خدمت به همه 
ایرانیان، شیعیان و عاشقان خاندان رسالت 
است. وی با اشاره به صحبت های امام جمعه 
با معضل حاشیه نشینی  مشهد در رابطه 
امام  حرم  اطراف  فرسوده  بافت  و  مشهد 
رضا )ع(، گفت: فردا هیات دولت در شهر 
مشهد تشکیل جلسه می دهد و در دستور 
اطراف  فرسوده  بافت  مساله  دولت  هیات 
حرم و حاشیه نشینی شهر مشهد قرار خواهد 
کرد:  خاطرنشان  رییس جمهور  گرفت. 
در طول سه سال آینده قدم هایی را برای 
خدمت به مردم برخواهیم داشت و این قول 
را در محضر حضرت ثامن الحجج می دهیم و 
امید است که شرمنده این حضرت نباشیم؛ 
چرا که دولت از همه تلاش و توان خود در 

این زمینه استفاده خواهد کرد. 

این که  بیان  با  ادامه  در  رییس جمهور 
۱۲۹ طرح عمرانی برای استان خراسان فردا 
در شورای اداری اعلام می شود، افزود: تمام 
این طرح ها در سال ۹۳ و ۹4 اجرا، تکمیل و 

ان شاءالله افتتاح می شود. 
وی در ادامه با اشاره به این که امروز 
و  گرفته  قرار  سختی  شرایط  در  منطقه 
عراق،  همچون  کشورهایی  در  مسلمانان 
سوریه، لبنان، فلسطین، لیبی و یمن گرفتار 
جنگ های داخلی و مداخلات قدرت های 
خارجی هستند، افزود: دولت و ملت ایران 
بیشترین کمک را برای نجات مردم عراق از 
جمله کردها، سنی ها و شیعیان و تمام مردم 
این سرزمین انجام داده است. البته در عراق 
مردم این کشور و مرجعیت بالاترین ایثار و 
فداکاری را انجام دادند اما اگر کمک دولت 
و ملت ایران نبود امروز شاهد استقرار امنیت 
نسبی در عراق و پاکسازی شهرها و مناطق 

از دست تروریست های وحشی نبودیم. 
اگر  افزود:  امید  و  تدبیر  دولت  رییس 
همت دولت و ملت ایران نبود شاهد پیروزی 
مردم غزه بر رژیم جنایتکار صهیونیستی 
نبودیم. امروز امنیت نسبی سوریه و لبنان 
در سایه تلاش دولت و ملت ایران بوده است. 

باید همه قوا در کنار یکدیگر باشند
امروز  این که  بیان  با  ادامه  در  روحانی 
دولت و ملت ایران وظیفه سنگینی بر عهده 
دارد که برای اجرای آن باید همه دست به 
دست هم دهیم و اختلافات را کنار بگذاریم، 
افزود: اشکال ندارد سلایق و افکار مختلف 
و  اخلاق  تعالی  کشور،  توسعه  اما  باشد، 

فرهنگ جامعه باید برای همه هدف باشد. 
رییس جمهور با بیان این که دولت در 
زمینه سلامت، بیمه و تامین امنیت غذایی 
اقشار ضعیف جامعه تلاش کرده است، افزود: 
دولت حدود ۱۰ میلیون نفر را زیر پوشش 
امنیت غذایی قرار داده و در شرایط تحریم 
توانست قدم های مهمی را در زمینه سلامت 
مردم بردارد.  به گفته وی، امروز کسانی که 
بیمارستان دولتی مراجعه می کنند راحت تر 
بیمارستان  از  می توانند  کمتر  خرج  با  و 
مرخص شوند که البته این اقدامات در آینده 

افزایش می یابد. 
روحانی همچنین با تاکید بر لزوم وحدت 
و یکپارچگی قوای سه گانه در کشور خاطر 
نشان کرد : همگان باید بدانیم که چنانچه 
می خواهیم در زمینه های مختلف به توسعه 
علمی اقتصادی اجتماعی و فرهنگی و به 
پیشرفت در جامعه برسیم باید همه قوا در 

کنار یکدیگر باشند. 
قوه   ، مجلس   ، کرد: دولت  اضافه  وی 
قضاییه، نیروهای مسلح ، مردم و سازمان 
های مردم نهاد و همچنین احزاب و اقشار 
مختلف جامعه همگان باید دست به دست 
یکدیگر بدهیم تا جامعه به پیشرفت برسد. 

رئیس جمهور با تأکید بر این که تلاش 
اتحاد  و  وحدت  بیشتر  افزایش  بر  دولت 
در جامعه است ،اظهار کرد: دولت تلاش 
می کند که وحدت و اتحاد در جامعه بیشتر 
و بیشتر باشد و اخلاق ما اخلاق محمدی 

علوی و رضوی باشد. 
وی با بیان این که امروز ما با افتخار به 
فرهنگ، قرآن، سنت پیامبر عظیم شأن 
اسلام سیره و راه و روش ائمه هدی خود 
تعالی اخلاق در جامعه را مورد نظر قرار می 
دهیم خاطر نشان کرد : امروز ما با افتخار به 
قرآن و سنت پیامبرمان به گونه ای که روح 
پیامبر اسلام و حضرت علی ابن موسی الرضا 
راضی و خوشنود باشد تعالی اخلاق را مورد 

نظر قرار می دهیم . 
ان شاء  گفت:  پایان  در  جمهور  رئیس 
الله دولت ظرف جلسه ای که فردا برگزار 
می شود و همچنین پس از شورای اداری 
خراسان  استان  به  که  را  خدماتی  کشور 
عرضه خواهد کرد به اطلاع مردم این استان 

می رساند. 

گفت:  قم  استان  بهزیستی  کل  مدیر   : ایمان   
فرزندانشان  تکدی گری  به  خانواده ها  از  برخی 
عادت دارند و این امر برای آن ها عادی شده که 
در این شرایط با توجه به چهره مذهبی قم باید از 

سوی دستگاه های حقوقی با آن ها برخورد شود.
رضا سلیقه در مراسمی که به مناسبت میلاد علی بن 
موسی الرضا برگزار شد ضمن تبریک ایام دهه کرامت، 
در حاشیه این مراسم طی صحبت هایی با توجه به فصل 
تابستان و مشکلات کودکان کار و خیابانی، اظهار کرد: 
با توجه به اینکه قم شهری زائر پذیر است حضور این 
کودکان به ویژه در اطراف حرم جلوه خوبی ندارد از این 
رو شهرداری وظیفه جمع آوری کودکان خیابانی و ارجاع 

آن به بهزیستی را دارد.مدیر کل بهزستی با اشاره به محل 
نگهداری این کودکان تصریح کرد: در حال حاضر در قم 
5 مرکز برای نگهداری کودکان کار،خیابانی، بی سرپرست 
و بدسرپرست وجود دارد.وی با اشاره  به شرایط نگهداری 
کودک  والدین  اگر  کرد:  عنوان  سرپرست  بد  کودکان 
اعتیاد داشته یا به هر دلیلی صلاحیت نگهداری کودک 
به مراجع قضایی گزارش  این مسئله  باشند  نداشته  را 
کودکان  قضایی  مراجع  نظریه  اخذ  با  و  می شود،  داده 
بی سرپرست تحت حمایت بهزیستی قرار می گیرد. وی 
به خانواده  بازگشت کودک  اگر شرایط  ادامه گفت:  در 
فراهم باشد با پیگیری های مددکاری و رفع مشکلات 
اقتصادی زمینه بازگشت به خانواده فراهم می شود.سلیقه 

با اشاره به اعتیاد والدین کودکان خیابانی و کار گفت: اگر 
والدین کودک به دلیل اعتیاد به کمپ های ترک اعتیاد 
ارجاع شوند این کودک تا زمانی که والدین به سلامتی 
کامل برسند تحت حمایت بهزیستی قرار می گیرد و این 
پیگیری ها تا سال ها ادامه پیدا می کند که دیگر شاهد 
بازگشت کودک به شرایط سابق نباشیم.وی با اشاره به 
حضور کودکان خیابانی از استان های دیگر در قم، عنوان 
کرد: در مرحله ۲۱ روزه ای که از این کودکان در مرکز 
کودکان خیابانی نگهداری می شود سعی می کنیم با 
ایجاد رابطه عاطفی با  آن ها، از محل سکونت و خانواده 
این افراد اطلاعاتی به دست آوریم و آن ها را به بهزیستی 

محل سکونتشان ارجاع می دهیم.

رییس جمهور در جمع اقشار مختلف مردم در صحن جامع رضوی: 

از رکود عبور کرده ایم 

ایمان: مسوول سامانه سامد شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم از 
کاهش قابل توجه شکایات و نارضایتی مردم از این شرکت خبر داد.

مهدی کاظمی اعلام کرد: از ابتدای امسال تاکنون تنها یک مورد شکایت در سامانه 
سامد شرکت ثبت شده است. کاظمی خاطر نشان کرد: این در حالی است که سال 
های ۹۱ و ۹۲ به ترتیب تعداد شکایت ثبت شده در سامد ۱5و ۲4مورد بوده است. 
وی مدیریت و برنامه ریزی را از علل کاهش نارضایتی روستاییان از آبفار عنوان کرد و 
افزود: ارائه خدمات بهتر و تلاش برای دسترسی راحت تر مردم به آب شرب پایدار و 
بهداشتی از اولویت های این شرکت بوده است. کاظمی یادآور شد: شرکت آبفار قم با 

سرعت بخشیدن به اجرای پروژه ها، استقرار بخش های تابعه، مشارکت شوراها، همکاری 
بخشداران و مسوولین محلی و شفاف سازی در کارها و در کنار آن مقابله با انشعابات 
غیرمجاز و کنتورهای خراب عوامل تاثیرگذار در زمینه افزایش رضایتمندی دانست. وی 
اضافه کرد:استفاده غیرمجاز برخی از مشترکین موجب کاهش و قطعی آب می شد که 
با رسیدگی به این مشکل مردم به میزان بیشتری، آب برای مصرف در دسترس دارند. 
گفتنی است، سامد سامانه الکترونیکی ارتباط مستقیم مردم و دولت است تا مردم از این 
طریق بتوانند نظرات و انتقادات خود را مطرح کرده و امکان پیگیری مشکل خود را از 

سازمان مربوطه داشته باشند.

مادر  شرکت  مدیرعامل  ایمان: 
بیان  با  تخصصی فرودگاه های کشور 
در  جمعه  روز  که  هواپیمایی  اینکه 
فرودگاه بندرعباس به زمین نشست، 
بوده  به شرکت سلایت دوبی  مربوط 
نوع  تناقض در  به دلیل  است، گفت: 
هواپیما و اظهارات خلبان، این هواپیما 

در فرودگاه بندرعباس فرود آمد.
محمدعلی ایلخانی در خصوص هواپیمایی 
که روز جمعه در فرودگاه بندرعباس فرود آمد، 
اظهار داشت: به دلیل تناقض در نوع هواپیما 
و اظهارات خلبان، این هواپیما در فرودگاه 
بندرعباس فرود آمد. وی افزود: ساعت فرود 
این هواپیما در فرودگاه بندرعباس ۱7 و 45 
دقیقه روز جمعه بود و پس از آن به هواپیما 
اجازه پرواز داده شد اما خلبان که اسپانیولی 

است، گفت مدت زمان پروازش تمام شده 
و نیاز است خلبان دیگری هواپیما را به پرواز 
درآورد. ایلخانی تصریح کرد: با درخواست 
از امارات یک گروه پروازی و هواپیما وارد 
فرودگاه بندرعباس شد و ساعت ۲ بامداد 
شنبه این هواپیما بندرعباس را به مقصد 
دبی ترک کرد. وی با بیان اینکه در مدت 
حضور این هواپیما در فرودگاه بندرعباس 4 
بار از یکصد سرنشین این هواپیما پذیرایی 
و اجازه داده شد در فرودگاه پیاده شوند اما 
آنها ماندن در هواپیما را ترجیح دادند، گفت: 
سرنشینان هواپیما ملیت های مختلف دارند و 
نیروهای پشتیبانی ناتو در افغانستان نیز بودند. 
مدیرعامل شرکت فرودگاه های کشور با بیان 
اینکه هواپیما از افغانستان عازم دبی بود، افزود: 
در هشت ساعت اقامت هواپیما در فرودگاه 

بندرعباس اجازه تمام خدمات فرودگاهی از 
جمله سوخت گیری به هواپیما داده شد.

عدم ارائه طرح پروازی صحیح باعث 
فرود هواپیمای اماراتی شد 

معاون اجرایی قرارگاه پدافند هوایی خاتم 
الانبیاء)ص( نیز با اشاره به فرود هواپیمای 
فرودگاه  در  امارات  دوبی  اسکای  شرکت 
بندرعباس گفت: این هواپیما در تاریخ ۱4 
/۶ /۹۳ از مبداء قندهار به مقصد دوبی قصد 
طی مسیر از آسمان ایران را داشته است که 
به علت عدم تطابق معرف پروازی و مدل 
و  پروازی  طرح  در  شده  اعلام  هواپیمای 
به دلیل حساسیت موضوع از طریق مرکز 
عملیات پدافند هوایی در بندرعباس به این 
هواپیما دستور بازگشت داده می شود. امیر 
سرتیپ دوم شاهرخ شهرام  ادامه داد: پس 

از اخطار به هواپیمای مورد نظر مبنی بر 
بازگشت و عدم تمکین این هواپیما بلافاصله 
اقدامات تاکتیکی انجام شد که پس از از 
انجام این اقدامات هواپیما ضمن برقراری 
فرودگاه  در  فرود  جهت  رادیویی  تماس 
بندرعباس درخواست مجوز می کند که با 
مجوز قرارگاه پدافند هوایی در این فرودگاه 
به زمین می نشیند و پس از بررسی عوامل 
تامینی  عناصر  و  هوایی  پدافند  قرارگاه 
از  فرودگاه مشخص می شود این هواپیما 
نوع بویینگ 7۳7 و متعلق به کشور امارات و 
دارای ۱4۱ نفر مسافر و 7 نفر خدمه پروازی 
است و پس از انجام اقدامات لازم و تصحیح 
طرح پروازی و اخذ مجوزهای مربوطه این 
هواپیما فرودگاه بندرعباس را به مقصد دوبی 

ترک می نماید. 

مسوول سامانه سامد شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم  خبرداد:

کاهش چشمگیر شکایات  مردمی از شرکت آبفار قم 

اخبـــار  زلال معرفت

خبـــر

روز جمعه و با انتقال 7 مجروح رقم خورد:

پرکارترین روز 
اورژانس هوایی قم

ایمان: معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم گفت: 
بالگرد اورژانس 115 قم در روز جمعه 14 شهریور در مجموعه با 3 پرواز ، 7 

مجروح و مصدوم را در اسرع وقت به بیمارستان شهید بهشتی منتقل کرد. 
مهدی فراهانی اظهار داشت: در روز جمعه بر اثر برخورد ۲ خودرو در محور کهک 
– قم؛ 5 نفر مجروح شدند که ۲ مجروح آن با یک پرواز اورژانس هوایی به بیمارستان 

شهید بهشتی منتقل شدند. 
وی افزود: ساعتی بعد از این ماموریت مجددا بالگرد اورژانس جهت انتقال افرادی که 
از ارتفاع سقوط نموده بود به بخش کهک )روستای وشنوه( اعزام شد و ۲ مصدوم که 
از قسمت های مختلف بدن دچار آسیب شده بود را در کوتاه ترین زمان ممکن به مرکز 

شهید بهشتی انتقال داد. 
وی ادامه داد: نزدیک غروب آفتاب روز جمعه نیز تماسی از طریق پلیس مبنی بر 
تصادف بین تریلی و پراید در محور نیزار – دلیجان با مرکز اورژانس برقرار شد که پس 
از اعزام اورژانس زمینی به محل حادثه مشخص گردید این حادثه 5 مجروح دارد که 4 

نفر سرنشینان پراید و یک از نفر سرنشینان تریلی مجروح شده بودند. 
وی تصریح کرد: در میان سرنشینان پراید، دو کودک 4 و ۹ ساله که وضعیت و حال 
عمومی بسیار وخیم داشتند و یک فرد دیگر که در محل حادثه دچار ایست تنفسی شده 

بود؛ توسط بالگرد اورژانس ۱۱5 به بیمارستان شهید بهشتی منتقل شدند.
در  زمینی ۱۱5  اورژانس  پرسنل  موقع  به  اقدام  و  داشت: حضور  بیان  فراهانی 
صحنه های حادثه و از طرفی رساندن مجروحان به ویژه مجروحان بدحال در کوتاه ترین 
زمان ممکن توسط بالگرد به بیمارستان و نیز اقدامات سریع کادر درمانی در بیمارستان 
باعث شد که حال تمامی مجروحان منتقل شده و به ویژه دو کودک بدحال رضایت 

بخش گزارش شود و از خطر مرگ و یا عوارض و آسیب های جدی نجات یابند.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم خبرداد: 

 مرگ راکب موتورسوار 
درتصادف  با کامیون 

یک  فوت  از  قم  شهرداری  نشانی  آتش  سازمان  مدیرعامل   : ایمان   
موتورسیکلت سوار بر اثر برخورد با کامیون در قم خبر داد. 

عباس جعفری بیان کرد: طی 7۲ ساعت گذشته 4۳ عملیات آتش نشانی در قم 
انجام شد که یک فوتی برجای گذاشت.وی گفت: عملیات های آتش نشانی شامل ۱8 
حریق، ۱۱ نجات و ۱۶ ایمن سازی می شود.مدیر عامل سازمان آتش نشانی شهرداری 
قم عنوان کرد: حریق های بوقوع پیوسته شامل هشت حریق ضایعات، یک حریق کارگاه 
نجاری، سه حریق منزل، ۲ حریق خودرو، یک حریق بستنی فروشی، یک حریق انباری، 
یک حریق انبار کارتن و یک حریق لانه مرغابی در رودخانه می شود.وی بیان کرد: 
نجات های انجام شده شامل پنج مورد محبوس شدن داخل خودرو و منزل، یک مورد 
صید مار، یک مورد صید موش صحرایی، ۲ مورد انگشتر بری، یک مورد حریق آسانسور 
و یک مورد تصادف کامیون با موتورسیکلت که منجر به فوت راکب موتورسیکلت شد 
می شود.جعفری گفت: ایمن سازی های انجام شده شامل سه مورد نشت بنزین، ۶ مورد 
بازگشایی درب خودرو و منزل، ۲ مورد صید زنبور، سه مورد قطع آژیر، یک مورد باز 

ماندن شیر آب، یک مورد احتمال ریزش ساختمان می شود.

تولد نخستین نوزاد مرکز پزشکی از راه دور 
IUI درمان ناباروری کشور به روش

ایمان: این نوزاد دختر که "هانیه" نام دارد به روش IUI پس از یک دوره 
درمان ناباروری از راه قم روز چهارشنبه در قزوین به دنیا آمد.

به گزارش روابط عمومی جهاددانشگاهی واحد استان قم، مادر این نوزاد ۳۰ سال سن 
دارد که با ابراز خرسندی از این روش گفت: خدمات روش تله مدیسین بسیار عالی بود 

و از پزشکان و دست اندرکاران این طرح تشکر می کنم.
خانم ط . ب، افزود: با این روش در زمان و هزینه های درمان بسیار صرفه جویی شد 

و از راه دور خدمات خوبی در خصوص تولید این نوزاد ارائه شد.
وی درخصوص وضعیت جسمانی خود و کودک نیز گفت: دخترم با عمل جراحی 
سزارین و وزن ۳ کیلو و ۹5۰ گرم به دنیا آمد و خوشبختانه شرایط خوبی را به لحاظ 

جسمانی دارد.
مادر نوزاد، ادامه داد: من نیز با توجه به دوره درمان و کمک های پزشکان و متخصصان 
مرکز درمان ناباروری قم از طریق ارائه خدمات از راه دور در شرایط خوبی پس از زایمان 
برخوردار هستم. خاطرنشان می شود؛ همچنین نخستین نوزاد مرکز پزشکی از راه دور 
درمان ناباروری کشور یک دختر به روش میکروانجکشن بود که با وزن۳ کیلو و ۲8۰ 
گرم پنجشنبه ۱۹ تیر ماه متولد شد. این روش موجب کاهش هزینه ها در عرصه درمان 
می شود و حضور متخصصین در این شبکه الکترونیک بستری را فراهم می کند تا 

بیماران در دور افتاده ترین مناطق کشور نیز از این خدمات بهره مند شوند.

رییس اداره تایید صلاحیت و سیستم های مدیریت کیفیت استاندارد قم

صدور 9 پروانه تایید صلاحیت 
آزمایشگاه ها 

کیفیت  مدیریت  های  سیستم  و  صلاحیت  تایید  اداره  رییس   : ایمان   
استاندارد قم ازصدور 9 پروانه تایید صلاحیت آزمایشگاه ها در این اداره کل 

خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل استاندارد قم، سکینه حلوانی روز شنبه افزود: پروانه 
های تایید صلاحیت شده در زمینه صنایع شیمیایی ، غذایی و کشاورزی ، ساختمانی ، 
برق و الکترونیک ، مکانیک و فلزشناسی، اندازه شناسی ، اوزان و مقیاسها، بسته بندی و 
سلولزی است. وی به این نکته اشاره کرد که در این رابطه ۲۹ پرونده از آزمایشگاههای 
متقاضی دریافت پروانه تایید صلاحیت در استان طی شش ماهه نخست سال ۱۳۹۳ 
مورد بررسی قرار گرفت.وی ادامه داد: همچنین چهار گواهی نامه پس از انجام ارزیابی 
های دوره ای ودارا بودن شرایط تمدید ، تمدید ، دو گواهینامه با کاهش دامنه و دو 

گواهینامه نیز با افزایش دامنه فعالیت همراه بوده است. 

دمای هوای قم کاهش یافت
ایمان: کارشناس هواشناسی قم گفت: دمای هوای قم نسبت به هفته قبل 

سه درجه کاهش یافت.
محمد جواد ترابیان با اشاره به کاهش دمای هوا در قم اظهار داشت: با توجه به سامانه 
بارش باران در نیمه شمالی کشور، دمای قم نیز ۳ درجه سانتی گراد نسبت به هفته قبل 
کاهش یافت. ترابیان عنوان کرد:دمای قم تا پس فردا دوشنبه تا ۳7 درجه سانتی گراد 
باقی می ماند اما از روز دوشنبه به بعد با افزایش دمای هوا مواجه خواهیم بود و تا انتهای 
هفته نیز دمای هوا تا 4۰ درجه سانتی گراد باقی خواهد ماند.وی درخصوص وزش باد 
تصریح کرد: در این هفته وزش باد ملایم است و تنها در برخی از روزها در هنگام عصر 
با سرعت وزش باد افزایش پیدا می کند. ترابیان خاطرنشان کرد: همچنین آسمان قم در 
این هفته صاف تا حدودی نیمه ابری می باشد و در برخی از ساعات با افزایش ابر مواجه 
می باشیم اما در این هفته بارش باران در قم نخواهیم داشت. وی در پایان اظهار داشت: 
در هفته گذشته کمترین درجه هوا در راهجرد با ۱۳ درجه سانتی گراد و بیشترین دما 

در قم با 4۱ درجه گزارش شده است.

نوشتاری از آیت الله صافی به مناسبت میلاد امام رضا)ع(: 

هدایت  افزایی و جهالت  زدایی 
در محضر عالم آل محمد 

آیت الله صافی در نوشتاری تاکید کرد: 
حضرت رضا علیه السّلام برای حفظ عقاید 
مسلمانان و ردّ هر گونه شبهه و شکّ و 
ایراد و نیز راهنمایی علما، مجاهدت های 
فراوانی فرمودند، و شخصاً با دانشمندان 
بزرگِ ادیانِ مختلف، مباحثه کرده و آنها 
را محکوم و مُجاب کردند؛ که صورت آن 
جلسات مباحثه و مناظره، در کتب تاریخ و 

حدیث، ثبت و ضبط گردید. 
در آستانه میلاد سراسر نور و سعادت 
حضرت حضرت علی بن موسی الرضا علیه 
السلام نوشتاری از حضرت آیت الله صافی 

گلپایگانی منتشر شد.
متن نوشتار به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
اللّهم صلّ علی علی بن موسی الرضا 
المرتضی الإمام التقی النقی و حجّتک علی من فوق الأرض و من تحت الثّری الصّدیق 

الشهید صلوة تامّة متواترة.
سخن به ذکر تو آراستن مراد این است که پیش اهل هنـر، منصبی بود ما را

و گر نه منقبت آفتاب معلوم است چه حاجتست به مشّاطه روی زیبا را
مگر می توان درباره شخصیّت عظیم و فضایل بی منتهای عالم آل محمد صلی الله علیه 
و آله، سخن گفت؟ درست مثل اینکه همه ابنای بشر در کنار اقیانوسی بیکران ایستاده و 

مقداری اندک از آب در کف گرفته و بخواهند آن را به رخ اقیانوس بکشند. 
چه خیال باطلی!

آیا همه دانشمندان و بزرگان که علم و دانش آنها محدود و اندک است، درباره حضرت 
علی بن موسی الرضا علیه الصلوة و السلام می توانند مطلبی بگویند؟

البتّه دانشمندان، نویسندگان، ادبای عالم و شعرای جهان و مادحین بزرگی که با 
زبان های گوناگون هر کدام توانسته اند ذرّه ای اندک از مکنونات قلبی خود را به آستان 
ملک پاسبان آن حضرت تقدیم نموده و عرض ادب نمایند، همه و همه زبان حالشان این 

است که:
أهدت سلیمانَ یوم النَّحل نملتة رجِلَ الجراد التّی قَد کَانَ فی فیها

ترنمّت بفصیح القول و اعتذرت إنّ الهــدایا عَلی مِقـدارِ مُهدیها
بلی! باید در مقابل فضایل بی نهایت حضرت ثامن الحجج علی بن موسی الرضا علیه 
آلاف التحیة و الثناء، جبهه خضوع بر زمین سایید و اعتراف به عجز در برابر وصف مکارم 
اخلاقی آن حضرت نمود و البته از باب: »آب دریا را اگر نتوان کشید * هم به قدر تشنگی 

باید چشید« چند جمله ای را تقدیم می نمایم:
برای جامعه اسلامی و همه جوامع انسانی، هیچ چیزی مانند آشنایی با سیره و مکتب 
اهل البیت علیهم السلام نمی تواند آموزنده تر و سازنده تر  باشد و باید آن را باید به عنوان یک 
علم بزرگ جهانی، بلکه بالاتر معرفی نمود که مسلمانان و جامعه بشریت نیازمند شناخت 
بیشتر این سیره جامع الجوانب و عمیق المعانی و پژوهش و درس و بحث و کاوش در آن 
می باشند، که مفیدتر از آن برای این که سرمشق سبک زندگی و راهنمای سیر به سوی 
تعالی و آگاهی و منش های نیکو و رفتار و کردار پاک و اندیشه های تابناک باشد وجود ندارد، 

 و همه شئون حیات مادّی و معنوی و روحی و جسمانی بشر را فراگرفته است.
معرفت این سیره، علم است و نه یک علم که علوم بسیار، که همه در داخل این علم 

تدریس می شود، و عالم غیب و شهود را معنی و تفسیر می نماید.
اگر چه همه ائمه طاهرین علیهم السلام نور واحدند و خداوند متعال، آسمان ها و زمین را 
به سبب وجود آنها خلق کرده است، لیکن هر کدام از آن بزرگواران در زمان و عصر خودشان 
ظهور و ویژگی  خاصی نشان دادند، به طور مثال و به مناسبت ایام میلاد با برکت حضرت 
علی بن موسی الرضا علیه السلام، باید بگوییم به واسطه وجود مبارک آن حضرت در آن 
شرایط و اوضاع بعد از حضرت موسی بن جعفر علیهما السلام و جریان زندانی شدن پدر 
بزرگوارشان که جریان خاصّی پدید آمده بود و موضع و موقعیت شیعه ضعیف شده بود، 

همه آن ضعف ها مبدّل به قوّت شد و مذهب دوباره تشیید شد. 
در زمان آن بزرگوار، ظهور علمی ایشان فوق العاده بود و به همین سبب ایشان را عالم 
آل محمد علیهم السلام لقب داده اند. شما مباحثات آن حضرت را با سران ادیان و مذاهب 
دیگر ملاحظه کنید. مطالب و علومی که از ایشان صادر شده است همه برای احیاء امر دین 

فوق العاده مؤثر واقع شده است.
آن حضرت از مدینه تا مرو هم که تشریف می آوردند، با حضور و وجود مبارکشان همه 
جا موج ولایت اهل بیت علیهم السلام ظهور پیدا می کرد، مردم متوجه به اهل بیت علیهم 

السلام می شدند و حقّانیت آن حضرات بر همه نمایان می گشت.
در همین مسافرت امام رضا علیه السّلام به خراسان، بهترین فرصت پیش آمد تا علوم 
 ـمنتشر   ـکه در نزد امامان، موجود بود و از مواریث نبوّت به شمار می رفت  و معارف اسلام 

شود و در دسترس علما و دانشمندان قرار گیرد.
عصر مأمون، سرآغاز آشنایی مسلمانان با اصطلاحات و مکتب های فلسفی بود که به 
واسطه ترجمه کتب فلسفی به زبان عربی، صورت گرفت و مأمون نیز از این برخورد استفاده 
نموده و شخصاً آن را ترویج و تشویق می کرد و در نتیجه نابسامانی های فکری و القای 
شبهات و اشکالات، در عقاید و مسایل اسلامی زیاد گردید؛ و از سوی دیگر، بحث ومناظره 

بین مسلمانان و علمای ادیان دیگر نیز توسعه یافت و مباحثات مذهبی رایج گردید.
حضرت رضا علیه السّلام برای حفظ عقاید مسلمانان و ردّ هر گونه شبهه و شکّ و ایراد 
و نیز راهنمایی علما، مجاهدت های فراوانی فرمودند، و شخصاً با دانشمندان بزرگِ ادیانِ 
مختلف، مباحثه کرده و آنها را محکوم و مُجاب کردند؛ که صورت آن جلسات مباحثه و 
مناظره، در کتب تاریخ و حدیث، ثبت و ضبط گردید؛ و امروزه یکی از ذخایر مهمّ علمی 
در فنّ احتجاج و استدلال و اثبات عقاید محسوب می شود و همواره مورد استفاده علما و 

دانشمندان بوده و خواهد بود.
آوازه علم و فضل آن حضرت، جهان اسلام را پر کرد و این سفر با همه افاضات علمی، 
معارف دینی و علوم اسلام و عقاید و فقه را تجدید کرد و به واسطه همین مطلب است که 

آن حضرت را »مجدّد رأس مأة ثانیة«)۱( خوانده اند.
در کتاب عیون اخبار الرّضا که کمتر از یک قرن، بعد از رحلت آن حضرت تألیف گردیده، 
از سندهای عالی و معتبر استفاده شده است، و از این رو، این کتاب عظمت مقام علم و 

جلالت و موقعیت بی نظیر امام را تا حدّی بیان نموده است.
مشایخ علمای سنّت نیز به آن حضرت، ارادت می ورزیدند و ایشان را یکی از اولیای 

بزرگ می شمردند و در مدح آن حضرت، اشعار و قصاید بسیاری سروده اند.
غرض این که آثار و برکات وجود مبارک حضرت رضا علیه السلام و موقعیتی که برای 

ایشان فراهم شد، بیشتر از آن است که انسان توان تصوّر آن را داشته باشد.
پس، سزاوار است که زمین ادب ببوسیم، و خداوند متعال را به نعمت ولایت آن حضرت 
و آباء طاهرین و ذرّیه بزرگوارش تا حضرت صاحب وقت ولیّ عصر و مالک امر مولانا المهدی 

ارواح العالمین له الفداء حمد و سپاس بگوییم.
در پایان چند بیتی را به محضر والای آن امام همام تقدیم می دارم امّید است مقبول 

آن درگاه ملک پاسبان قرار گیرد:
الا یا عـلی بن موسی الرضا 
 امــــان خـلائق، امین خدا

ایا عالم آل و عِدل کتاب
 ظهور مقامات اهل کساء

شمایید آیات و اسماء حق
هدایت فزا و جهالت زدا

خدا را شما بنده مخلصَید
به تسلیم و تفویض و صبر و رضا

به لطفی صافی به لطف شما
سِزَد لطف و احسان و جود و عطا

در پنجمین المپیاد فناوری نانو انجام شد:
کسب 2 دیپلم افتخار توسط دانش آموزان قمی

ایمان : معاون آموزش متوسطه اداره کل آموزش و پرورش استان قم از کسب 
2 دیپلم افتخار در پنجمین دوره المپیاد دانش آموزی فناوری نانو توسط دانش 

آموزان قمی خبر داد. 
اکبر حیدری در خصوص برگزاری کلاس های ضمن خدمت برای معلمان بیان کرد: 
کلاس های ضمن خدمت برای دوره چهارم ابتدایی و پایه هشتم با توجه به تغییرات کتب 
درسی از هفته جاری برگزار می شود.وی گفت: طرح تعالی مدیریت مدرسه از هفته آینده برای 
برخی از مدیران مدارسی که مشمول این طرح قرار گرفته اند برگزار شده است.معاون آموزش 
متوسطه اداره کل آموزش و پرورش استان قم ادامه داد: 8۱ مدرسه مشمول طرح تعالی 
مدیریت مدرسه می شوند.وی بیان کرد: دانش آموزان قمی خانم ها زهرا علیدوست و فاطمه 
رضایی در پنجمین دوره المپیاد دانش آموزی فناوری نانو ۲ دیپلم افتخار را کسب کردند.

حیدری گفت: این المپیاد توسط ستاد ویژه توسعه فناوری نانو که زیر مجموعه معاونت علم 
و فناوری ریاست جمهوری است در تهران برگزار شده است.وی در بخش دیگری از سخنان 
خود از کسب رتبه خیلی خوب توسط سرگروه های آموزشی دوره اول متوسطه استان قم خبر 
داد و گفت: در نامه ارسالی وزارت آموزش و پرورش به اداره کل آموزش و پرورش استان قم، 
براساس نتایج عملکرد گروه های آموزشی استان در سال تحصیلی ۹۲- ۹۳ توسط پایگاه های 
کیفیت بخشی به فرایند آموزشی دروس که در قالب شاخص های ۱۲ گانه صورت پذیرفت 

میانگین عملکرد این استان درتمامی دروس درحد خیلی خوب ارزیابی شده است.

جزئیات فرود هواپیمای آمریکایی در بندرعباس

مدیرکل بهزیستی استان قم:

دستگاه های حقوقی با متکدیان خانوادگی حرفه ای برخورد کنند

درگذشت داماد گرامیتان 
را تسلیت عرض نموده

برای ایشان غفران الهی و برای 
شما عزیزان صبر و سلامتی 
از درگاه ایزد منان خواهانیم.

خانواده محترم
 ابوطالبی

خانوادههای
عبداللهی-زند-میرقیصری



3 اقتصادی

مدیرکل اقتصادی بانک مرکزی؛

 احتمال تک نرخی شدن ارز در سال آتی

با تاکید بر اینکه در یک سال گذشته   مدیرکل اقتصادی بانک مرکزی 
توانسته ایم نوسانات نرخ ارز را به حداقل برسانیم، گفت: متوسط نرخ ارز در 

12 ماهه منتهی به مرداد ماه سال جاری حدود 5.6 درصد کاهش یافته است.
ابوالفضل اکرمی درباره وضعیت بازار ارز، افزود: هم اکنون واریانس)سنجش پراکندگی( 
نرخ ارز حدود 7۰ درصد کاهش یافته برهمین اساس بانک مرکزی توانسته است تلاطمات 

بازار ارز را کنترل کند.
به گفته وی، کاهش تلاطمات بازار ارز نه تنها با مداخله در بازار ارز انجام بلکه بدون 
تزریق منابع آن چنانی ارز محقق شده که البته می توان گفت کاهش نرخ تورم یکی از 

نتایج آن است.
اکرمی درباره دلایل وجود نرخ دلار هزار تومانی در دهه 8۰ در بازار، اظهار داشت: این 

نرخ با تزریق منابع ارزی تعیین شده بود.
مدیرکل اقتصادی بانک مرکزی با بیان اینکه، این بانک از سال گذشته کاهش نوسانات 
نرخ ارز را جزو برنامه های خود قرار داده بود، اظهار داشت: برهمین اساس بانک مرکزی 
خواستار کاهش نوسانات نرخ ارز و معقول و منطقی کردن آن بود تا تولیدکنندگان بتوانند 

در این شرایط به فعالیت خود ادامه دهند.
این مقام مسوول در بانک مرکزی در پاسخ به این پرسش که آیا تک نرخی شدن براساس 
برنامه ها در نیمه دوم سال جاری اجرایی می شود یا خیر، تصریح کرد: یکسان سازی نرخ 
ارز به معنای آن است که نرخی واحد و به صورت یکسان در اقتصاد ساری و جاری می 

شود تا تفاوت نرخ در بازار آزاد و رسمی بیشتر از بعلاوه و منهای دو درصد نباشد.
وی ادامه داد: باید شرایطی مهیا شود تا نرخی را که بانک مرکزی برای ارز اعلام می کند 
بتواند با همان نرخ نیاز اقتصاد کشور را جواب دهد که البته این امر در سال 8۱ اتفاق افتاد 
و در آن زمان وقتی نرخ ارز حدود 7۹۰ تومان اعلام شد بانک مرکزی حاضر بود با همین 

نرخ هم ارز را خریداری و هم به فروش برساند.
اکرمی تصریح کرد: برای تک نرخی کردن ارز باید به سمتی حرکت کنیم که پرتفوی 
مناسبی از ذخایر را داشته و به ثبات نسبی رسیده باشیم ضمن آنکه موارد مربوط به 
مذاکرات هسته ای نیز باید به سرانجام رسیده باشد و در آن زمان به سمت نرخ تعادلی 

حرکت کرده و نرخ ثابت و یکسان را اعلام کنیم.
وی تاکید کرد: هرچند بانک مرکزی تک نرخی شدن ارز را تعقیب می کند اما اجرای آن 
در سال جاری بعید به نظر می رسد ولی احتمالا این امر در سال آتی اجرایی خواهد شود.

معاون اشتغال وزیر کار اعلام کرد؛

جزئیات طرح تکاپو
با  معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
تشریح جزئیات طرح "تکاپو" از نهایی شدن دستورالعمل واگذاری تصدی ها 

به کاریابی ها خبر داد.
حسن طایی اظهار کرد: در راستای واگذاری بخشی از تصدی های وزارت کار به موسسات 

کاریابی، موضوع در دستور کار این معاونت قرار گرفت و بر لزوم اجرای آن تاکید شد.
وی افزود: درحال حاضر دستورالعمل واگذاری تصدی های وزارت کار به کاریابی ها 
بر اساس آنچه که به معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال مربوط می شد، آماده شده و از 
نظر ما دستورالعمل مذکور نهایی شده است منتها معاونت روابط کار وزارتخانه و سازمان 

تامین اجتماعی نیز باید در این باره اعلام نظر کنند.
طایی در ادامه به جزئیات طرح "تکاپو" اشاره کرد و گفت: طرح تکاپو یکی از طرح های 
وزارت کار است که به توسعه و ساماندهی کسب و کارهای خرد و خانگی و اتصال آن به 

بنگاههای کوچک و متوسط توجه می کند.
به  توجه  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  اشتغال  و  کارآفرینی  توسعه  معاون 
خوشه بندی ها و ابعاد توسعه اشتغال و سرمایه گذاری را از مهمترین رویکردهای طرح 
تکاپو ذکر کرد و گفت: ساماندهی کسب و کارهای خانگی و خرد گاهی به شکل خوشه ای 
یا در قالب بنگاههای پشتیبان صورت می گیرد اما درمجموع در وزارت کار به سمت 

پایدارسازی این نوع مشاغل حرکت خواهیم کرد.
به گفته وی این طرح با مداخله محیطی به جریان می افتد و به نوعی آمایش سرزمینی 
را مدنظر دارد به نحوی که عده ای در مناطق مورد نظر با مطالعات و مشاهدات میدانی و 

دقت نظری که در فعالیتهای گوناگون دارند، کار خود را آغاز می کنند.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,185,000یک مثقال طلا

966,110یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,420,000سکه بهار آزادی

9,425,000سکه امامی

4,740,000نیم سکه

2,640,000ربع  سکه

1,690,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 31.000.000پژو 

SLX 405 32.500.000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 39.500.000پژو پارس سال

E2 90 39.500.000تندر 

LX 32.500.000رانا 

TU5 32.500.000رانا 

LX 31.000.000سمند 

LX EF7 33.000.000سمند 

ELX 37.000.000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,500,000سایپا کارا 151

 20.000.000سایپا 111

 18.500.000سایپا 131

 19,000,000سایپا 132

SX 24.500.000سایپا تیبا 

در برخی فروشگاه ها علاوه بر محاسبه قیمت کالا 
با ارزش افزوده، مجدد در فاکتور خرید نیز مالیات بر 
ارزش افزوده از خریدار دریافت می شود که این امر 
تخلف است و به گفته رییس بازرسی ویژه سازمان 
حمایت مصرف کنندگان، قیمت نهایی کالاها و رقمی 
که باید خریدار بپردازد نباید بالاتر از قیمتی باشد که 

روی کالا نصب شده است.
نحوه اخذ مالیات بر ارزش افزوده از مشتریان به معمایی 
تبدیل شده است؛ به گونه ای که برخی فروشگاه ها این مالیات 

را اخذ می کنند و برخی نیز از آن صرف نظر کرده اند!
اما آنچه مشخص است این است که اگر قیمت کالا با 
احتساب مالیات بر ارزش افزوده تعیین شده باشد، قاعدتا نباید 
دوباره مالیات بر ارزش افزوده در قیمت فروش آنها لحاظ شود.

اگر قیمت کالا با ارزش افزوده مشخص شده است، فروشنده 
حق ندارد مبلغ دیگری را بابت مالیات و عوارض ارزش افزوده 
از مشتری دریافت کند که البته شاید بهتر بود قیمت اصلی 
کالا بدون مالیات بر ارزش افزوده تعیین و مشخص می شد تا 
مصرف کننده در تشخیص قیمت واقعی دچار اشتباه نشود و 
قیمت واقعی را بداند و پس از آن و در زمان خرید کالا مالیات 

بر ارزش افزوده به آن اضافه شود.
فروشگاه های زنجیره ای

 در دریافت مالیات بر ارزش افزوده تخلف نمی کنند
حمایت  سازمان  ویژه  بازرسی  رییس  گل،  زرین  رضا 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در این باره  گفت: قیمت 
نهایی کالاها و رقمی که باید خریدار به فروشنده بپردازد 
نباید بالاتر از قیمتی باشد که روی کالاها نصب شده و اگر 

در فاکتوری رقم نهایی که مشتری می پردازد بالاتر از قیمت 
مصرف کننده باشد تخلف محسوب می شود.

وی اظهار کرد: هیچ کدام از فروشگاه های زنجیره ای تخلف 
نمی کنند و اگر کسی معتقد است این گونه فروشگاه ها مالیات 
بر ارزش افزوده مضاعف دریافت می کنند می تواند به ما اعلام 

کند تا موضوع را پیگیری کنیم.
زرین گل گفت: قیمت درج شده روی محصولات، شامل 
سود عمده فروشی و خرده فروشی، هزینه حمل کالا و مالیات 
بر ارزش افزوده است و نباید رقمی بیش از این میزان از 

مصرف کننده دریافت شود.
رییس بازرسی ویژه سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان یادآورشد: در برخی فروشگاه ها معمولا قیمت 
کالا بدون مالیات روی فاکتور قید می شود و در انتها رقم کلی 
مالیات بر ارزش افزوده را محاسبه می کنند که این کار تخلف 

محسوب نمی شود.
نظارت سازمان حمایت

 بر قیمت فروشگاه های زنجیره ای
وی با بیان اینکه نظارت و کنترل بر قیمت فروشگاه های 
زنجیره ای توسط ما انجام می شود، تصریح کرد: تخفیفاتی که 
روی برخی اجناس نصب شده حتما اعمال می شود و اگر مورد 
تخلفی مشاهده شود باید به ما گزارش شود و بیشتر تاکید ما 

کنترل و نظارت بر قیمت کالاهای اساسی و ضروری است.
زرین گل پیش از این نیز گفته بود که بعضی فروشگاه ها 
واحدهای  از  نقدی  صورت  به  را  کالا  اینکه  به  توجه  با 
داده می شود  به آن ها  تولیدی خرید می کنند تخفیفاتی 
و در نتیجه این فروشگاه ها نیز این کالاها را با تخفیف به 

مصرف کنندگان می فروشند. رییس بازرسی ویژه سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان ادامه داد: سازمان 
هشت  که  کرده  ملزم  را  فروشگاه ها  برخی  مالیاتی،  امور 
درصد مالیات بر ارزش افزوده را حتما در فاکتور هایی که 
به مصرف کننده ارائه می دهند، عنوان کنند. این  دسته از 
فروشگاه ها هشت درصد مالیات را از قیمت مصرف کننده کسر 
کرده و در انتهای فاکتور خرید مشتری آن را به رقم کلی خرید 

اضافه کرده و از مصرف کننده اخذ می کنند.
توضیحات رییس سازمان امور مالیاتی درباره اخذ 
مالیات بر ارزش افزوده توسط فروشگاه های زنجیره ای

نیز  کشور  مالیاتی  امور  سازمان  رییس  عسکری،  علی 
در خصوص اخذ مالیات بر ارزش افزوده در فروشگاه های 
زنجیره ای می گوید فروشگاه های زنجیره ای بیش از سه سال 
است که مشمول مالیات هستند و مالیات پرداخت می کنند و 
کسانی که مشمول مالیات نیستند نباید مالیات پرداخت کنند. 
این درحالی است که برخی صنوف مالیات بر ارزش افزوده 
از مصرف کننده دریافت کرده و به سازمان امور مالیاتی ارائه 

نمی کنند که سازمان با آن ها برخورد می کند.
به گفته وی در خصوص مالیات بر ارزش افزوده که در 
فاکتور فروشگاه های زنجیره ای قید می شود به منظور تفکیک 
مالیات بوده و این مالیات تفکیک شده به سازمان امور مالیاتی 

اعلام می شود؛ بنابراین در فروشگاه ها تخلفی وجود ندارد.
گفتنی است؛ دریافت مالیات بر ارزش افزوده تکلیفی قانونی 
است که با تصویب و ابلاغ قانونگذار و بر اساس اصل 85 قانون 
اساسی در 5۳ ماده و 47تبصره برای اجرا به سازمان امور 

مالیاتی کشور ابلاغ شده است.

شرکت  مدیره  هیات  عضو 
مادرتخصصی عمران و بهسازی شهری 
ایران با تشریح برنامه های دولت برای 
منظور  به  بورس  سازمان  از  استفاده 
تامین مالی پروژه های بخش مسکن، 
گفت: نوسازی محله ای با پرداخت وام 
ودیعه مسکن به صورت پایلوت به اجرا 

رسیده است.
سعید اسلامی در خصوص برنامه دولت 
برای نوسازی مناطق فرسوده شهری، اظهار 
داشت: برای نوسازی و بهسازی یک محدوده 
شهری باید سکنه را به منطقه دیگری منتقل 
کنیم که معمولا این کار با تملک واحدهای 
آنها از سوی دولت صورت می گرفت بطوریکه 
دولت، واحدها را خریداری می کرد و سکنه 
انتخاب  زندگی  برای  را  دیگری  منطقه 

می کردند.
اینکه منطقه نوسازی شده  بیان  با  وی 
ساکنان  با  شهری  منطقه  یک  به  تبدیل 
جدید می شد، گفت: این موضوع با فرآیند 
شهرسازی جدید در جهان همخوانی ندارد 
و شهرسازان معتقدند که برای حفظ هویت 
یک منطقه باید کمترین جابجایی در آن 
انجام شود، در نتیجه ساکنان را باید طوری 
منتقل کنیم که متمایل باشند دوباره به این 
منطقه بازگردند. عضو هیات مدیره شرکت 
مادرتخصصی عمران و بهسازی شهری ایران 
افزود: به همین دلیل تصمیم گرفته شد که 
وام ودیعه مسکن به ساکنان این مناطق داده 
شود تا در فاصله یک یا دوسالی که محله 
در حال نوسازی در جای دیگر زندگی کنند 
ضمن آنکه پس از نوسازی تمایل بیشتری 

دارند که در این منطقه زندگی کنند.
اسلامی با تاکید بر اینکه تامین وجه وام 
ودیعه مسکن برعهده دولت قرار گرفته است، 
اظهار داشت: البته اجرای این روش، مدل 
عجیبی نیست و بنگاه های معاملات ملکی 
هم در حال حاضر این مدل را در یک یا 
دو واحد اجرایی می کنند اما دولت در مدل 

بزرگتری آن را اجرایی خواهد کرد.
این طرح،  با  همزمان  کرد:  تصریح  وی 
توانمندسازی اقتصادی هم در حال اتفاق 
است و به مردم کمک می کند که در طول 
مدت نوسازی در همان محله زندگی کنند و 

ملک ارزشمندتری داشته باشد.
عضو هیات مدیره شرکت مادرتخصصی 
عمران و بهسازی شهری ایران با بیان اینکه 
یکی از انگیزه های نوسازی و بهسازی افزایش 
تراکم است، اظهار داشت: بخش بزرگی از 
ارزش افزوده این فرآیند، مربوط به افزایش 

خدمات عمومی و ایجاد فضاهای مختلف 
فرهنگی و تجاری است زیرا در این نوسازی، 
شکل محله ها هم تغییر می کند که در 

قیمت نهایی آپارتمان ها موثر است.
اسلامی با بیان اینکه بنابراین نیازی نیست 
که تراکم بالایی هم در ارتفاع داشته باشیم، 
بیان کرد: سود وام ودیعه مسکن در پروژه 
اول که بصورت پایلوت در حال اجرا است 
پرداخت  دولت  را  مابقی  و  بوده  درصد   4
می کند اما در پروژه های بعدی بستگی به 
شرایط اقتصادی خانوارها دارد و دولت فقط 
تسهیل گر است. وی در خصوص وام نوسازی 
بافت فرسوده، اظهار داشت: مجوزهای بانک 
مرکزی را برای وام ودیعه مسکن گرفتیم اما 
موضوع وام نوسازی به سیاست های شورای 
پول و اعتبار مربوط است به همین جهت 
تلاش داریم که در این محله ها به جای 
پرداخت وام به اشخاص متعدد به سازنده 

وام بدهیم.
عضو هیات مدیره شرکت مادرتخصصی 
تاکید  با  ایران  شهری  بهسازی  و  عمران 
بر اینکه به دلیل اقتصاد بانک پایه ، مردم 
ها  بانک  طریق  از  مالی  تامین  به  بیشتر 
روی آورده اند، گفت: به همین دلیل یکی از 
روش ها برای نوسازی بافت های فرسوده در 
سال های گذشته، اعطای تسهیلات بود اما به 
دلیل مشکلاتی که در سال های  91 و 92 
در بانک ها بوجود آمد، اعطای تسهیلات با 
معضل روبرو شد و بانک ها هم مایل نبودند تا 
از این طریق اعطای تسهیلات داشته باشند.

اسلامی با اشاره به روش های خاص تامین 
مالی در برخی کشورها، افزود: بنابراین در  
همه کشورها تامین مالی از طریق دولت 
انجام نمی گیرد و فقط بخشی از تامین مالی 
که موتور محرک این بخش است را دولت 
انجام می دهد که ما هم سعی کردیم یکی از 

این ابزارها را در کشور اجرایی کنیم.
وی با اشاره به یکی از این ابزارها، بیان 
کرد: به دلیل اینکه تاکنون چنین ابزاری در 
کشور طراحی نشده بود سعی کردیم خیلی 
خصوصی این موضوع را اجرایی کنیم و به 
محض اینکه ابزارهای حقوقی آن برطرف 
شود، می توانیم از طریق سازمان بورس و 
اوراق بهادار تامین منابع مالی را انجام دهیم.

عضو هیات مدیره شرکت مادرتخصصی 
عمران و بهسازی شهری ایران تصریح کرد: 
در این روش به صورت عمومی افراد درگیر 
فرآیند نوسازی و بهسازی می شوند که یک 
فرآیند مثبت است و به دولت هم وابسته 

نیست.

به صورت پایلوت؛

نوسازی محله ای با پرداخت وام ودیعه مسکن کلید خورد

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM41,500,000 

مدیرکل برنامه ریزي، تجهیز منابع و اقتصاد مسکن 
معاونت امورمسکن و ساختمان وزارت راه وشهرسازي 
به 10 میلیون واحد  اینکه تا سال 1404  به  با اشاره 
مسکوني نیاز داریم، گفت: مبلغ وام مسکن بین 40 تا 
80 میلیون تومان است که میزان بازپرداخت ماهیانه 
آن از 400 تا 900 هزار تومان مي شود بنابراین بهتر است 
اجاره نشیناني که این میزان را اجاره مي دهند، قسط 
وام مسکن پرداخت کنند تا در منزل مسکوني خود 

ساکن شوند.
علي چگیني با تاکید براینکه مسکن بخش مهمي است که 
هم براي خانوار و هم براي دولت مي تواند رونق را در پي داشته 
باشد، به طوري که 13 درصد از اشتغال کشور را بخش مسکن 
تأمین مي کند، بیان داشت: اگر یک درصد رشد در بخش 
مسکن داشته باشیم 2.7 درصد رشد در تولید ناخالص داخلي 
داریم، بنابراین سیاست هاي مسکن باید هم طرف عرضه و هم 
طرف تقاضا به صورت توأم دیده شود. مدیرکل برنامه ریزي، 
تجهیز منابع و اقتصاد مسکن گفت: با توجه به شرایط رکود 
تورمي که اقتصاد ایران با آن دست و پنجه نرم مي کند، باید 
شرایط اقتصادي را به گونه اي بچینیم که در کنار تورم قابل 

قبول رونق اقتصادي نیز وجود داشته باشد.
وي با اشاره به اینکه در 8 سال گذشته تنها طرف عرضه 
مورد توجه قرار گرفته است، بیان کرد: در طول این 8 سال 
شاهد بودیم که وام مسکن هیچ افزایشي نداشت، اما قیمت 
مسکن 6 برابر شد، بنابراین تنها عامل اصلي افزایش قیمت 

مسکن را نباید وام در نظر گرفت.
چگیني با بیان اینکه فقط یک عامل در افزایش قیمت 
مسکن اثرگذار نیست، افزود: به عنوان مثال در یک سال 
گذشته شاهد بودیم که قیمت وام مسکن افزایش پیدا کرد، 
اما قیمت مسکن تنها یک درصد رشد داشت بنابراین قیمت 
مسکن تنها متاثر از وام خرید نیست، بلکه عوامل مختلفي در 
آن تأثیرگذار است که نمونه بارز آن رشد قیمت مسکن در 

سال 86 است.
مدیرکل برنامه ریزي، تجهیز منابع و اقتصاد مسکن معاونت 
امورمسکن و ساختمان وزارت راه وشهرسازي در خصوص 
پرداخت مابه التفاوت نرخ سود تسهیلات خرید مسکن، اظهار 
داشت: در کشور سیستم پس انداز نداریم اما مردم باید به 
پس اندازعادت کنند چرا که باید بسته اي از برنامه ها را داشته 

باشیم تا بتوانیم مسکن را به مقصد خود برسانیم.
وی تصریح کرد: پس بانک ها مي توانند وام بدهند و سیاست 
وام دهي خود را تقویت کنند زیرا در سال 77 بیش از 10 هزار 
وام خرید داده شد و 3 میلیون خانوار ایراني خانه دار شدند. در 
حقیقت مي توان هم برنامه کاهش قیمت ساخت مسکن را 
انجام داد و هم از سوي دیگر با پرداخت وام مردم را توانمند 

کرد.
چگینی با تاکید بر اینکه یکي از برنامه هاي دولت در بخش 
مسکن حمایت از تقاضا است، گفت: در 10 تا 15 سال گذشته 
این اتفاق نیفتاده است و براي این کار باید اجازه دهیم که 
بازار رهن در کشور شکل بگیرد. همچنین باید اجازه دهیم 
دولت به شیوه هایي که طراحي کرده به تولید و عرضه مسکن 

کمک کند.
مدیرکل برنامه ریزي، تجهیز منابع و اقتصاد مسکن در 
خصوص میزان وام مسکن، اظهار داشت: مبلغ وام مسکن 
بین 40 تا 80 میلیون تومان است که میزان بازپرداخت 
ماهیانه آن از 400 تا 900 هزار تومان مي شود بنابراین بهتر 
است اجاره نشیناني که این میزان را اجاره مي دهند، قسط وام 
مسکن پرداخت کنند تا در منزل مسکوني خود ساکن شوند.

وی با اشاره به اینکه دولت مي خواهد صندوق پس انداز 
مسکن در همه بانک ها ایجاد شود، گفت: همه بانک ها در 
کنار بانک مسکن مي توانند این صندوق ها را راه اندازي کنند 
و دولت وامي که پرداخت مي کند، مابه التفاوت نرخ سود آن 
را پرداخت کنند. چگینی در خصوص برنامه دردست اجراي 
وزارت راه وشهرسازي در حوزه مسکن، اظهار داشت: مسکن 
مهر پروژه بزرگي است که هنوز حدود یک میلیون واحد 
مسکوني آن تمام نشده است و در زمینه خدمات زیربنایي 
و خدمات روبنایي آن مشکلاتي وجود دارد. برنامه دولت 
ساماندهي این وضعیت است و تلاش خود را انجام مي دهد 
که مسکن مهر را تمام کند و در حوزه تأمین مالي آن به جاي 
استفاده از پول پرقدرت که تورم زا است از بازپرداخت اقساط 
تسهیلات مردم استفاده کند و همانطور که مشاهده مي کنید، 

کاهش تورم حاصل شده است.
مدیرکل برنامه ریزي، تجهیز منابع و اقتصاد مسکن در 
خصوص اینکه آیا پرداخت وام 80 میلیون توماني موجب 
گران شدن قیمت مسکن مي شود، گفت: در تمام دنیا سیستم 
وام دهي و تسهیلات دادن براي بخش مسکن وجود دارد و 

معتقدیم که پرداخت وام مسکن شاید اثر جزئي داشته باشد، 
اما اثر زیادي بر قیمت مسکن نخواهد داشت.

وام  فقره  هزار  یا 300  پرداخت 150  کرد:  تصریح  وي 
مهم نیست بلکه مهم، راه اندازي صندوق پس انداز است. ما 
مي خواهیم سازوکار صندوق راه بیفتد و بانک ها اجازه ورود 
به این عرصه را داشته باشند تا به گروه هاي مختلف با اشکال 
مختلف وام پرداخت کنند. به عنوان مثال پرداخت وام با نرخ 
حمایتي براي اقشار کم درآمد و یا اولویت دادن به بافت 
فرسوده، صنعتي سازي یا خانه اولي  ها یا اینکه تولید صنعتي 

را حمایت کنیم.
چگینی با اشاره به حمایت از صندوق هاي پس انداز مسکن 
گفت: باید از این نوزاد حمایت کنیم، تا این صندوق ها راه 
بیفتد، تا ببینیم در یکي دو سال آینده چگونه عمل خواهد 
کرد. مدیرکل برنامه ریزي، تجهیز منابع و اقتصاد مسکن با 
تاکید بر اینکه سعي داریم، از بخش تقاضا نیز حمایت کنیم، 
افزود: هم اکنون وام خرید مسکن ممنوع است، اما وام ساخت 

مسکن که ممنوع نیست.
وی با بیان اینکه حرف هاي عامه پسند زدن خوب است اما 
باید منابع و توان خود را بسنجیم و بعد به دنبال پرداخت 
وام باشیم، بیان کرد: تقاضاي سرمایه اي مسکن در سال 
جاري به حداقل رسیده است و اگر معاملات مسکن را به 
صورت ماهیانه رصد کنید، در زماني که معاملات افزایش پیدا 
مي کند، معاملات سرمایه اي وجود دارد و هنگامي که کاهش 
پیدا مي کند، معاملات سرمایه اي از آن خارج شده است به 
طوري که در سال جاري تقاضاي سرمایه اي مسکن به حداقل 

خود رسیده است.
چگینی تصریح کرد: در 8 سال گذشته سیاست هایي 
مربوط به تقاضا و آئین نامه ماده 14 کلا تعطیل شده بود و 
برنامه هاي طرح جامع مسکن 9 محور و 55 برنامه اجرایي 
داشت که فقط به حق بهره برداري از زمین عمل کردند و 

بقیه را رها کردند.
مدیرکل برنامه ریزي، تجهیز منابع و اقتصاد مسکن با اشاره 
به اینکه طرح جامع مسکن هنوز قطعي نشده است و قرار 
است در ماه آینده از آن رونمایي شود، گفت: براساس طرح 
جامع مسکن اعلام کردیم تا سال 1404 به 10 میلیون واحد 
مسکوني نیاز داریم و از سوي دیگر نرخ تورم نیز به حدود 10 

درصد و یا کمتر از آن مي رسد.

وام مسکن بین 40 تا 80 میلیون تومان؛

 نیاز به 10 میلیون واحد مسکونی تا 1404

سازمان حمایت مصرف کنندگان تشریح کرد؛

نحوه پرداخت مالیات بر ارزش افزوده
 در فروشگاه های زنجیره ای

یکشنبه -شانزدهم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3529

مصوبه 200 میلیارد تومانی صندوق توسعه ملی 
برای تعاونی ها

معاون وزیر تعاون، کاره و رفاه اجتماعی از تصویب 200 میلیارد تومان توسط 
صندوق توسعه ملی برای اختصاص به بخش تعاون خبر داد و گفت: 550 میلیارد 
تومان از محل وجوه اداره شده منتظر اختصاص توسط معاونت برنامه ریزی و 

نظارت راهبردی رئیس جمهور است.
حمید کلانتری با بیان اینکه ۲۰۰ میلیارد تومان از محل صندوق توسعه ملی تصویب 
شده تا به بخش تعاون اختصاص یابد، گفت: تعاونی ها برای دریافت این تسهیلات به بانک 

توسعه تعاون معرفی می شوند.
معاون وزیر تعاون، کاره و رفاه اجتماعی اظهار داشت: ظرفیت دیگری نیز در قالب 55۰ 
میلیارد تومان وجوه اداره شده در اختیار داریم که منتظر اختصاص آن از سوی معاونت 

برنامه ریزی و نظارت راهبردی رئیس جمهور هستیم.
وی ادامه داد: در صورتی که این منابع به بخش تعاون تزریق شود، می توان برای کمک 

به تعاونی ها تا سه برابر آن از بانکها تسهیلات گرفت.
این مقام مسئول در وزارت کار تاکید کرد: میانگین سرمایه گذاری لازم برای ایجاد 
اشتغال در بخش تعاون 5۰ میلیون تومان است که البته این رقم در گرایش های مختلف 

تعاونی از ۱۰ تا ۱5 میلیون تومان متغیر است.
وی درباره واگذاری شرکت های دولتی به بخش تعاون اظهار داشت: در قانون اصل 44 
بر این موضوع تاکید شده اما تاکنون این ظرفیت قانونی به خوبی اجرا نشده است و باید 

تلاش کنیم که خصوصی سازی ها به سمت توسعه بخش تعاون هدایت شود.
کلانتری تصریح کرد: مطابق اصل 44 و ابلاغ مقام معظم رهبری، سهم بخش تعاون در 
اقتصاد باید به ۲5 درصد برسد اما متاسفانه تاکنون رشد قابل توجهی نداشته ایم و در حال 

حاضر این سهم حدود 5 درصد است.
معاون وزیر تعاون، کاره و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: در حال حاضر ۱۱۰ بنگاه 
تعاونی در کشور فعال است که اغلب با مشکل دریافت تسهیلات به دلیل وجود قوانین 

دست و پاگیر در سیستم بانکی مواجه هستند.

آگهی مزایده 
آگهی مزایده پلاک ثبتی ۶۰4 فرعی از ۱۹47 اصلی واقع در بخش دو قم مربوط به 

کلاسه پرونده ۹۲۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰458 
به موجب پرونده اجرائی کلاسه بایگانی ۲۰۰4۶۰، له : بانک کشاورزی شعبه گازران ، 
و  علیه : آقای محمد رضا مطیع مستند سند رهنی شماره ۱۶۶۱۰ مورخ ۱۳8۶/۰8/۱4 
تنظیمی توسط دفتر خانه اسناد رسمی شماره 4۱ قم ششدانگ پلاک ۶۰4 فرعی از 
۱۹47 اصلی به شماره ثبت ۳۰۳۹۳ صفحه ۱۹ دفتر ۱77 بخش ۲ ثبت قم واقع در قم 
خیابان امامزاده ابراهیم ) میدان کشاورز ( کوچه 7۲ کد  پستی ۳7۱7۶۳۶8۹۹  متعلق به 

راهن آقای محمد رضا مطیع از طریق مزایده به فروش میرسد:
حدود و مشخصات ملک : 

شمالا : اول بطول ۲/۰5 متر پی اشتراکی با پلاک ۶۰۳ فرعی ، و دوم بطول 7/۹5 متر 
پی  اشتراکی با پلاک ۶۰5 فرعی 

شرقا : بطول ۲5 متر پی اشتراکی با پلاک ۶۰7 فرعی 
جنوبا :  بطول ۱۰ متر دیواریست به کوچه 8 متری

غربا: بطول ۲5 متر پی اشتراکی با پلاک ۶۰۲  فرعی 
ویژگیهای ساختمان:

ساختمان مذکور بصورت شمالی ساز در دو طبقه همکف و اول احداث بنا گردیده و در 
طرفین دیوار آجری باربر و وسط ستون فلزی با سقف تیر آهنی و طاق ضربی  می باشد. 
نمای سمت کوچه سنگ گرانیت ونمای داخلی حیاط تا ارتفاع ۱/۲ متر سنگ چینی و 
بالای آن فاقد نما وآجری و کف حیاط موزائیک فرش شده است . در گوشه حیاط سرویس 
بهداشتی با کف سرامیک و بدنه کاشی و انباری با دیوار سیمانکاری احداث گردیده است .

در طبقه اول سالن پذیرائی ، آشپزخانه اپن) با کف سنگ و بدنه کاشی تا زیر سقف و 
فاقد کابینت به جز زیر سینک ( دو اتاق خواب و حمام ) با کف سرامیک و بدنه تا ارتفاع ۲ 
متر کاشی کاری(  احداث شده است کف طبقه موزائیک فرش شده است و بدنه تا ارتفاع 

۲/۱  متر سنگ و بالاتر از آن گچ کاری است .
درطبقه اول سالن پذیرائی ، آشپزخانه اپن) با کف سنگ و بدنه کاشی تا زیر سقف و 
کابینت( ، یک اتاق خواب و حمام ) با کف سرامیک و بدنه تا ارتفاع ۲ متر کاشی کاری(  
احداث شده است کف موزائیک فرش شده و دیوارها تا ارتفاع ۱/۲  متر سنگ و بالاتر از 

آن گچ کاری است .
طبقه اول دارای تراس به متراژ تقریبی 5۰ متر مربع با کف سنگ و بدنه تا ارتفاع ۱/۲ متر 
سنگ و بالاتر از آن نمای آجری است که در گوشه آن سرویس بهداشتی ) کف سرامیک 

و بدنه تا ارتفاع ۱/۲ مترکاشی کاری( احداث گردیده است .
سرویس پله سنگی و بدنه آن تا ۱/۲ متر سنگ و بالای آن گچ کاری و نرده فلزی  می 

باشد و ساختمان دارای عمر تقریبی  ۳۰ سال می  باشد.
مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح اعلام 

میگردد: 
عرصه: به مساحت ۲5۰ متر مربع از قرار هر متر مربع 7/۰۰۰/۰۰۰ ریال جمعا به مبلغ 

۱/75۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
اعیانی احداثی طبقه همکف به مساحت  ۱75 متر از قرار  هر متر مربع ۳/۲۰۰/۰۰۰ 

ریال جمعا به مبلغ 5۶۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
اعیانی احداثی د ر طبقه اول به مساحت ۱۳۲ متر مربع از قرار هر متر مربع ۳/5۰۰/۰۰۰ 

ریال جمعا به مبلغ 4۶۲/۰۰۰/۰۰۰  ریال 
دیوارکشی  و حیاط سازی و سر پله جمعا به مبلغ ۱5۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

امتیاز آب و برق و گاز  جمعا به مبلغ ۲5/۰۰۰/۰۰۰  ریال 
ریال)  میلیون  هفت  و  چهل  و  نهصد  میلیاردو  دو  مبلغ  به  ملک  ارزش  کل 

۲/۹47/۰۰۰/۰۰۰ ریال(
مزایده مذکور از ساعت ۹ الی ۱۲ روز چهارشنبه مورخ ۱۳۹۳/۰8/۱4 در واحد اجرای 
ثبت قم واقع در خیابان ساحلی انجام می شود مزایده از مبلغ پایه  ۲/۹47/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد. حق الحراج و نیم عشردولتی مازاد بر مبلغ 
ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم ازاینکه رقم  قطعی شده یا نشده 
باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود خریداران می بایست مبلغ پایه را به  عنوان را بعنوان 
سپرده شرکت در مزایده به حساب این اداره واریز نمایند و یا با ارائه چک رمزدار در وجه این 
اداره جهت شرکت درمزایده اقدام نمایند و درصورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و 
نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف 
با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد مزایده روز اداری بعد از تعطیل درهمان محل و ساعت 
انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصو ل خواهد شد.ضمنا تنظیم 

سند انتقال اجرائی منوط به ارائه مفاصا حساب دارائی و شهرداری می باشد.
 ـمسئول اجرای ثبت اسناد قم  مهدی روز خوش 
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صمد رفت ، چه کسی می آید؟
مدیران صبا و ضرورت اطمینان به مربیان قمی

 
کادر فنی تیم فوتبال صبای قم با استعفای عجیب صمد مرفاوی در شرایطی مبهم قرار 
گرفته است و به نظر می رسد مسئولان صبا باید هرچه سریع تر به دنبال گزینه ای معقول 

باشند.
سرمربی تیم فوتبال صبای قم پس از تساوی برابر راه آهن در هفته هفتم لیگ بر تر در 
نشست خبری با بیان اینکه نمی تواند بیش از این بین قم و تهران در رفت و آمد باشد از 

سمتش کناره گیری کرد.
ــتن صبا به حال  ــند مرفاوی برای واگذاش رفتار غیر حرفه ای و دلیل غیر محکمه پس
ــتنش  ــت که باز هم پس از خروج یحیی گل محمدی از صبا. پیوس خود، رخدادی اس
به پرسپولیس اتفاق افتاد و عجیب است که در باشگاه صبا، پایبندی به تعهدات از سوی 

مربیان همیشه با تزلزل روبرو بوده است.
 با وجود اینکه عباس جهان بینی مدیر عامل باشگاه صبای قم تا این لحظه نسبت به 
استعفای مرفاوی واکنش خاصی نشان نداده است اما با توجه به اینکه مرفاوی در نشست 
خبری به صورت جدی و محکم، اعلام کناره گیری کرد و اعلام کرد که دیگر به سمتش 

باز نمی گردد، به نظر می رسد صبا باید هر چه سریع تر به دنبال گزینه جانشین باشد.
صبا که در سال های گذشته مربیان بسیاری را استخدام کرده است اکنون در نقطه ای 
ایستاده که به نظر می رسد کادر مدیریت باشگاه صبا برای انتصاب نخستین سرمربی بومی 

تیم فوتبال صبای قم فرصتی تاریخی در اختیار دارند.
باشگاه صبا که امسال بالاخره توانست تمرینات تیم بزرگسالان خود را با هر مشقتی که 
بود به قم منتقل کند، حالا می تواند اقدام بزرگتری انجام دهد و برای نخستین بار یک مربی 

قمی را برای هدایت تیم بزرگسالان صبا منصوب کند.
نگاهی بر عملکرد فنی صمد مرفاوی و حتی مربیان پیش از وی در تمرینات صبا، نشان 
می دهد مربیان غیر بومی که برای خود اسم و رسمی دست و پا کرده اند چیز زیادی بیش 
از مربیان قمی که عمر خود را صرف فوتبال کرده اند، ندارند و می توانند در صورتی که به 

آن ها میدان داده شود، شایستگی های خود را به نمایش بگذارند.
واقعیت این است که نقش سرمربی در فوتبال روز جهان، دیگر نقش تمرین دهنده نیست 
بلکه توانمندی های یک مربی طراز اول، در اتخاذ تاکتیک، ارنج هوشمندانه و تعویض های 
هوشمندانه تر، بازیخوانی و اعمال ضد تاکتیک نمایش داده می شود و مهم تر از آن، مدیریت 

روانی بر تیم تحت رهبری است.
با این اوصاف، به نظر می رسد برخی از مربیان فوتبال قم در حد و اندازه ای هستند که 
بتوان به آن ها فرصت کافی برای عرض اندام داد چنان که صبا از زمان انتقال به قم همیشه 
توسط مربیان غیر بومی هدایت شده اما چه کسی می تواند با اطمینان بگوید که اگر یک 

مربی بومی هدایت صبا را بر عهده داشت، صبا نتایج ضعیف تری می گرفت.
ــور دارند که اولی،  ــی در کادر فنی تیم فوتبال صبا حض ــال حاضر دو مربی قم در ح
ناصر بختیاری زاده ای است که سال ها روی نیمکت صبا حضور داشته و از تجربیاتی گرانبها 
در لیگ بر تر برخوردار است و نفر دوم مهدی رضایی است که امسال به کادر فنی صبا 
اضافه شده و وی نیز می تواند سال های سال مهره ای فنی و قابل اتکا برای نیمکت صبا 
باشد.مدیران و تصمیم گیرندگان باشگاه صبای قم در موقعیت فعلی به جای اندیشیدن 
به گزینه های پر هزینه غیر بومی که شاید همچون صمد مرفاوی علاقه ای به استفاده از 
بازیکنان قمی هم نداشته باشد، به امثال ناصر بختیاری زاده و مهدی رضایی فرصت دهند 
تا این مربیان جویای نام که در میان اهالی فوتبال قم چهره هایی شناخته شده هستند، 

برنامه های خود را عملی کنند.
اعتماد به مربیان بومی همچون ناصر بختیاری زاده، سرآغازی است بر تحول در تیم فوتبال 
صبا و می تواند شرایط را برای حرکت صبا به سوی بومی سازی و استفاده از تمام ظرفیت 

قم برای پشتیبانی از باشگاه صبا فراهم کند.

 

در پایان مسابقات هفته دوم در آمل؛
ایثار قم صدرنشین سوپرلیگ
بسکتبال با ویلچر باقی ماند

ایمان: تیم بسکتبال با ویلچر ایثار قم در پایان مسابقات هفته دوم لیگ بر تر 
بسکتبال با ویلچر کشور در آمل صدرنشین باقی ماند. 

دور سوم از هفته دوم فصل جدید رقابت های بسکتبال با ویلچر سوپرلیگ کشور در 
آمل برگزار شد و نماینده قم در مسابقه برابر تیم بسکتبال پگاه شیراز، پیروز از میدان 
خارج شد. نماینده بسکتبال با ویلچر قم که در مسابقات هفته نخست به میزبانی شیراز، 
با ۳ پیروزی صدرنشین شده بود و در دور دوم نیز حریفانی از زنجان و آمل را شکست 

داده بود، در سومین مسابقه مرحله دوم با تیم پگاه فارس روبرو شد.
در این مسابقه، تیم پگاه فارس بر خلاف شهرداری آمل نتوانست مانع شختی در برابر 
بسکتبالیست های قمی باشد و این مسابقه در پایان کوار تر چهارم، با نتیجه 5۶ بر 4۲ به 
سود ایثار قم به پایان رسید. برتری قمی ها برابر پگاه، سبب شد ایثار در پایان هفته دوم 
۱۲ امتیازی شود و به تنهایی در صدر جدول گروه نخست سوپرلیگ بسکتبال با ویلچر 
کشور قرار بگیرد در حالی که ایثار با کسب ۶ پیروزی از ۶ مسابقه، رکورد ۱۰۰ درصدی 

پیروزی های خود را تداوم بخشیده است.
ــوپرلیگ بسکتبال با ویلچر در گروه نخست با استراحتی یک   تیم های حاضر در س
ماهه، روز ۱۰ مهر ماه در قم و سالن شهید محمود رضاییان این شهر، مسابقات خود 
را در هفته سوم سوپرلیگ از سر می گیرند در حالی که هفته چهارم این مسابقات نیز 
ــود. لیگ بر تر بسکتبال با ویلچر کشور سال گذشته با  به میزبانی زنجان برگزار می ش
حضور 7 تیم برگزار شد اما امسال این مسابقات با افزایش تعداد تیم ها با حضور 8 تیم 
ــود. تیم های حاضر در گروه های دوگانه، طی 4  در قالب ۲ گروه 4 تیمی برگزار می ش
مرحله به میزبانی هر یک از تیم ها با هم مسابقه می دهند و در    نهایت پس از مشخص 

شدن تیم های اول تا چهارم هر گروه، تیم ها به صورت ضربدری با هم روبرو می شوند.
تیم بسکتبال با ویلچر ایثار قم تاکنون سه بار در مسابقات لیگ بر تر بسکتبال با ویلچر 
باشگاه های کشور شرکت کرده و دو عنوان نایب قهرمانی و یک مقام پنجمی در کارنامه 

دارد درحالی که دو نایب قهرمانی ایثار قم در سال های ۹۱ و ۹۲ رقم خورده است.

رئیس هیئت مدیره باشگاه آبادگران قم:
انصراف آبادگران از لیگ فوتسال

 بانوان کشور صحت ندارد
ایمان: رئیس هیئت مدیره باشگاه آبادگران قم گفت:انصراف آبادگران از لیگ  

فوتسال بانوان کشور صحت ندارد و نامه اعلام آمادگی باشگاه را برای شرکت 
در لیگ دسته اول به هیئت فوتبال استان قم ارائه کرده ایم.

سید جواد طباطبایی درباره وضعیت تیم فوتسال بانوان آبادگران اظهار کرد: شایعاتی 
مبنی بر عدم حضور آبادگران در لیگ دسته اول فوتسال بانوان کشور به گوش رسیده 
ــال بانوان کشور صحت ندارد و با  اما تاکید می کنم که انصراف آبادگران از لیگ فوتس

قدرت در این مسابقات شرکت می کنیم.
وی گفت: فوتسال بانوان قم در سطح بالای کشور دارای نماینده ای نبوده است و فصل 
گذشته با تلاش و همدلی مجموعه آبادگران، توانستیم تیم فوتسال بانوان را به لیگ 
دسته اول برسانیم و هدف ما این است که بتوانیم بتدریج تیم را برای حضور در لیگ 
ــال بانوان کشور آماده کنیم. رئیس هیئت مدیره باشگاه آبادگران قم افزود:  بر تر فوتس
هنوز با تعدادی از بازیکنان تیم تسویه حساب نکرده ایم اما مقدمات انجام آن، فراهم 
شده و مطالبات بازیکنان تیم فوتسال آبادگران به زودی پرداخت می شود ضمن این 
که نامه اعلام آمادگی باشگاه را برای شرکت در لیگ دسته اول به هیئت فوتبال استان 
قم ارائه کرده ایم. طباطبایی عنوان کرد: از حضور بازیکنان قمی در ترکیب تیم فوتسال 
آبادگران استقبال می کنیم و بدیهی است اگر بازیکنان بومی بتوانند باری از روی دوش 
تیم بردارند و کمک حال ما باشند، نسبت به بازیکن غیر بومی ارجح هستند و در اولویت 
ــرایطی که فوتسال بانوان قم در سطح کشور  جذب قرار دارند. وی تصریح کرد: در ش
همواره حضوری مقطعی و نصفه و نیمه داشته، باشگاه ابادگران قم که در یکی دو سال 
اخیر در بخش فوتبال مردان و در رده های سنی مختلف، هزینه های زیادی متقبل شده، 

تصمیم گرفت از فوتسال بانوان قم حمایت کند.
 رئیس هیئت مدیره باشگاه آبادگران قم خاطرنشان کرد: مشکلاتی که فوتسال بانوان 
قم در سال های اخیر با آن دست و پنجه نرم کرده، سبب شده است که قم در زمینه 
در اختیار داشتن بازیکنان با کیفیت با مشکلات زیادی مواجه باشد با این وجود قصد 

سازندگی در فوتسال بانوان را داریم.

دبیر هیئت تیراندازی با کمان قم:
خانه تیراندازی با کمان

 برای نخستین بار در قم راه اندازی شد
ایمان: دبیر هیئت تیراندازی با کمان قم از راه اندازی خانه تیراندازی با کمان 
برای نخستین بار در قم خبر داد و گفت: این سالن به صورت اختصاصی و با 

مساحت تقریبی 450 متر مربع در اختیار تیراندازان قمی قرار گرفته است.
احمد فتحی اظهار کرد: از مدت ها قبل در پی واگذاری یک سالن تخصصی به رشته 
تیراندازی با کمان بودیم و خوشبختانه با همکاری موثر اداره کل ورزش و جوانان قم، 
امروز ورزش قم صاحب خانه تیراندازی با کمان است و این رخداد، گام بلندی در راه 

پرورش قهرمانان تیراندازی با کمان است.

درباره حرف های بادامکی که بوی توهین به قم می دهد
وقتی بازیکنان تاریخ مصرف گذشته برای صبا 

تعیین تکلیف می کنند!
 با وجود سپری شدن 7 هفته از لیگ بر تر فوتبال و تجربه نخستین سال حضور باشگاه 
صبا در قم، زمزمه های عجیب و غیر حرفه یا از سوی برخی بازیکنان صبا به گوش می رسد 

که برای مردم قم آزار دهنده است.
پس از گلایه های پیروز قربانی از رفت و آمد های مدامش بین قم و تهران که البته به 
نظر می رسید بیشتر به دلیل نیمکت نشینی وی در بازی با پرسپولیس است، این بار نوبت 

به حسین بادامکی رسید تا شرایط صبا را سیبل خود قرار دهد.
حسین بادامکی در گفت و گویی اظهار کرده که رفت و آمد بازیکنان به قم آزاردهنده 
است و برای رفت و آمد به قم نزدیک به چهار ساعت زمان صرف می کنیم تا بین زمین 

تمرین و محل سکونتمان جابجا شویم.
این بازیکن پا به سن گذاشته که نه در فصل قبل و نه در فصل کنونی، بازدهی ویژه ای 
برای تیم فوتبال صبای قم نداشته و حتی عده زیادی از کار شناسان وی را به دلیل ضعف 
فنی و دور شدن از کلاس حضور در لیگ بر تر مورد انتقاد قرار می دهند، طوری از شرایط 
باشگاه صبای قم گلایه کرده که گویا باشگاه صبا وی را با حیله و فریب یا به زور بر سر 

میز قرارداد آورده است.
بر اساس قوانین حرفه ای، باشگاه تعهدی الزام آور برای تحویل مسکن به بازیکنان خود 
ندارد مگر اینکه باشگاه در زمان عقد قرارداد این موضوع را در متن قرارداد درج کرده و 
پذیرفته باشد که البته بعید است باشگاه صبا چنین مسئله ای را متعهد شده باشد زیرا 
مسئولان این باشگاه بار ها اعلام کرده اند که مکانی را برای بازیکنان مجرد مهیا کرده اند و 

بازیکنان متاهل صبا باید اقدام به اجاره منزل کنند.
بادامکی در بخشی از صحبت های خود با ذکر این جمله که شرایط طوری است که ما 
نمی  توانیم خانواده های خود را به این شهر ببریم به صورتی مبهم شرایط و محیط زندگی 
در قم را مورد نقد قرار داده است به طوری که اگر منظور بادامکی شرایط خانوادگی وی 
بوده بنابر این این مشکل به باشگاه مربوط نمی شود و اگر منظور وی شرایط محیطی قم 
بوده، باشگاه صبا باید در مورد استخدام بازیکنی که خاستگاه تیمشان را دارای شرایط 

نامناسب می  داند  تجدید نظر کنند.
بازیکن مشهدی صبا حتی پا را هم فرا تر گذاشته است و در مورد سیاست های کلان 
باشگاه اظهار نظر کرده است به طوری که به نظر می رسد اقدامی قاطع از سوی مسئولان 
باشگاه صبای قم در مقابل چنین اظهار نظرهایی غیر قابل اجتناب به نظر می رسد چنان 

که بادامکی گفته وقتی بازیکن قمی نداریم، چرا باید تمرینات ما در قم برگزار شود.
بدیهی است بازیکنانی که زمانی اسم و رسم دار بوده اند و حالا در آستانه بازنشستگی 
و در حالی که جز یک تیم لیگ برتری پیشنهادی ندارند، مجبورند   همان پیشنهاد را بر 
خلاف میل باطنیشان بپذیرند و به نظر می رسد از این دست بازیکنان در صبا هم وجود 
دارد و این بازیکنان نامدار البته در سال های سپر ی شده، آن قدر فضا را برای تاختن 
مساعد می بینند که به راحتی در مورد سیاست ها و برنامه های بلند مدت باشگاه صبا و 

محل برگزاری تمرینات هم اظهار نظر می کنند.
امثال حسین بادامکی باید بدانند باشگاه صبا، باشگاهی متعلق به مردم قم است و اگر 
این افراد تصور می کنند در سال نخست حضور صبا در قم و با گذشت ۶ هفته، باید از 
دیوارهای ورزشگاه یادگار امام )ره( و هلال احمر تماشاگر بریزد، مبرهن است که باید در 

شیوه تفکر خود تجدید نظر کنند.
باشگاه صبای قم در یک برنامه بلندمدت می تواند هواداران فوتبال در قم را به سمت و 
سوی خود جذب کند اما این تفکری خنده دار است که یک باشگاه با این قدمت، به خاطر 
راحتی و آسایش چند بازیکن که خون خود را رنگین تر از مردم قم می بینند بخواهد محل 

تمرین و اسکان خود را تغییر دهد.
این دسته از بازیکنان صبا بدانند ستاره های آینده صبا در تیم های امید و جوانان این 
باشگاه در حال پرورش هستند و  روزی می رسد که جایی برای بازیکنان تاریخ مصرف 
گذشته در صبا وجود ندارد و بازیکنانی که پس از این همه بازی در ترکیب صبا، حتی یک 
بار هم پایشان به حرم فاطمه معصومه )س( باز نشده جای خود را به جوانانی می دهند که 

به قمی بودنشان افتخار می کنند.

پیشنهاد وسوسه انگیز قطری ها به شجاعی؛
ملی پوش ایرانی
 بر سر دو راهی

لاس  گذشته  فصل  ایرانی  پوش  ملی  بازیکن 
پالماس اسپانیا با دریافت پیشنهادی تازه از یک 

تیم قطری تصمیم نهایی خود را برای پیوستن به رئال 
ساراگوسا یا لیگ ستارگان قطر اتخاذ می کند.

باشگاه رئال ساراگوسا همچنان به خرید مسعود شجاعی ملی پوش ۳۰ ساله ایرانی 
امیدوار است اما یک پیشنهاد وسوسه انگیز از قطر باعث شده تا این بازیکن برای 
تصمیم گیری بر سر دو راهی قرار گیرد. سایت AS اسپانیا در این باره گزارش داد 
شجاعی تا فردا تصمیم نهایی خود را برای پیوستن به تیم ساراگوسا یا لیگ ستارگان 
قطر می گیرد. بر اساس این گزارش باشگاه ساراگوسا تنها می تواند ۶5 هزار یورو به 
بازیکن ایرانی پرداخت کند. با این AS اشاره ای به این نداشته که مبلغ یاد شده 
دستمزد ماهیانه بوده یا سالیانه. این بازیکن همچنین از دو باشگاه نومانسیا و لاس 
پالماس پیشنهاد داشته است. مسعود شجاعی یکی از بازیکنان تیم ملی فوتبال ایران 

در جام جهانی ۲۰۱4 برزیل بود.

نام ایران در بین آسیایی ها نبود!

فدراسیون فوتبال به دنبال
 حضور "جام" ملت های آسیا در ایران

کمیته بین الملل فدرسیون فوتبال در نامه ای به کنفدراسیون فوتبال 
آسیا اعتراض خود به قرار نداشتن نام ایران در بین کشورهای میزبان "جام" 

ملت های آسیا را اعلام کرد.
 کنفدراسیون فوتبال آسیا قصد دارد در حرکتی نمادین قبل از آغاز تورنمنت جام 
ملت های آسیا که دی ماه سال جاری در استرالیا برگزار می شود، کاپ این بازی ها 

را در شش کشور به گرداند.
از این رو در نامه ای رسمی که دو هفته قبل از سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا 
به دبیرخانه فدراسیون فوتبال ایران رسید، این موضوع اطلاع داده شد. اما نکته قابل 
تامل، لحاظ نشدن نام کشور ما به عنوان یکی از کشورهای غرب آسیا در این تور بود.

مطابق این نامه، از مهرماه از کشور چین و شهر شانگهای این کاپ به نمایش 
عمومی در می آ ید و سپس بعد از نمایش در کشورهای ژاپن و کره جنوبی به غرب 
آسیا می  رسد. در نامه اولیه اعلام شده که سه کشور امارات، قطر و عربستان سعودی 

مقصد این کاپ هستند. 
از این رو فدراسیون فوتبال کشورمان در نامه ای رسمی ضمن اعتراض به این 
تصمیم خواستار آن شد که ایران به عنوان یکی از کشورهای مهم منطقه که سابقه 
سه قهرمانی در تورنمنت جام ملت های آسیا را دارد، در مسیر این تور قرار بگیرد. 
بر این اساس اگر اعتراض کمیته بین الملل فدراسیون فوتبال ما مثمر ثمر واقع شده 
باشد،احتمالا در آبان ماه به مدت دست کم یک هفته،کاپ جام ملت های آسیا در 

کشورمان در معرض دید عموم قرار می گیرد.

رحمان رضایی؛
 شاید بزودی مشغول بکار شوم

مدافع پیشین تیم ملی ایران می گوید خوشحال 
رئیسه  هیات  اعضای  اعتماد  مورد  که  است 
گفت:  همچنین  او  است.  شده  واقع  فدراسیون 
اجازه بدهید هرکس در مورد کی روش نظر خودش 

را داشته باشد.
رحمان رضایی که به تازگی عنوان شده در لیست 5 نفره هیات 
رئیسه فدراسوین فوتبال قرار دارد تا به عنوان دستیار کارلوس کی روش معرفی شود،  
ضمن بیان مطلب فوق گفت: در ابتدا باید در مورد این انتخاب از تک تک اعضای 

هیات رئیسه فدراسیون تشکر کنم که این اعتماد را به من داشتند.
وی در ادامه در مورد بعضی از انتقادات نسبت به این انتخاب و این موضوع که 
رحمان رضایی تجربه مربیگری ندارد، خاطر نشان کرد: من هیچ جبهه گیری خاصی 
در مورد انتقادات ندارم. امیدوارم این انتقادات سازنده باشد و نفعی برای من داشته 

باشد.
مدافع سابق تیم ملی کشورمان در ادامه در مورد اظهارات حسین فرکی که مدعی 
شده بود اکثر مربیان ایران حاضر به دستیاری کی روش نیستند، تصریح کرد: اجازه 
بدهید در این مورد هر کسی نظر خودش را داشته باشد. آقای فرکی نظرش محترم 
است و ممکن است یک نفر نظر دیگری داشته باشد. در این مورد من اظهار نظر 

نکنم بهتر است.
رضایی در ادامه افزود: اینکه کی روش در ایران می ماند یا نه تصمیم مستقیم 

فدراسیون فوتبال است و امیدوارم آنچه به صلاح فوتبال ما باشد رخ دهد.
وی در پایان در مورد مربیگری اش در ایران گفت: چند پیشنهاد دارم و شاید به 
زودی مشغول به کار شوم. البته زمانش مشخص نیست، شاید یک هفته دیگر شایدم 

یک ماه دیگر.

تیم ملی کش�تی آزاد ایران برای یک نبرد سنگین با 
روسیه راهی مسابقات جهانی ازبکستان شده است.

 در حالی ملی پوشان کشتی آزاد ایران از دوشنبه برای دفاع از 
عنوان قهرمانی جهان در تاشکند ازبکستان روی تشک می روند 
که کار گوش شکسته ها برای قهرمان شدن دشوار تر از سال 
ــت مجارستان است. روسها که چندین سال  قبل در بوداپس
میادین جهانی را تحت سیطره خود درآورده بودند، سال قبل 
در مسابقات جهانی ۲۰۱۳ مقابل ایرانی ها زانو زدند تا تیم ملی 
کشتی آزاد ایران با هدایت رسول خادم پس از ۱۱ سال قهرمان 

جهان شود و ترس از ایران به پیکره کشتی روسیه بیفتد.
ارزش این عنوان قهرمانی زمانی دوچندان شد که آزادکاران 
ــکوی نخست جهان  ــال در خارج از خانه بر س پس از 48 س
ایستادند اما حالا روسها تجدید قوا کرده اند و تمامی قهرمانان 
خود که سال قبل غایب بوده اند را به صف کرده اند تا شاهد یک 

نبرد سنگین بین ایرن و روسیه باشیم.
ــت ملی پوش ایران در  در ادامه نگاهی داریم به وضعیت هش

تاشکند:
حسن رحیمی، امید اول

ــال بود که وزن اول به پاشنه آشیل کشتی ایران  چندین س
ــن رحیمی پس از سالها توانست این  ــده بود. حس تبدیل ش
مشکل اساسی را حل کند و پس از 4۲ سال ایران را در وزن 
اول صاحب طلای جهان کند. حالا رحیمی که باتجربه تر و 
آماده تر از قبل است به امید اول کشتی آزاد ایران در وزن 57 
کیلوگرم مسابقات جهانی تبدیل شده است. او یکسال زحمت 

کشیده و حالا مزدش را می خواهد.
دورخیز مسعود اسماعیل پور برای مدالی بهتر از برنز

هیچوقت مدال برنز جهان نمی تواند مسعود اسماعیل پور 
ــل گرفت، از این  ــال قب ــع و راضی کند. مدالی که او س را قان
کشتی گیر جویباری یک جنگجوی حریص ساخته که کمتر 

حریفی می تواند سد راهش شود.
ــماعیل پور به دوران اوج کشتی اش رسیده و باید مزدش  اس
را در مسابقات قهرمانی جهان با مدالی خوش رنگ تر از برنز 

بگیرد. سکوهای جهانی انتظار اسماعیل پور را می کشند.
سید احمد محمدی و نبرد برای اثبات شایستگی

ــید احمد  ــوم، س پس از فراز و فرود مهدی تقوی در وزن س
محمدی توانست به دوبنده وزن ۶5 کیلوگرم تیم ملی برسد. 
این وزن داستان خودش را داشت. شاید خیلی ها توجه نکنند 
ــر وزن نرسیدن محمدی در جام جهانی لس آنجلس  که س
پیامد تغییر برنامه ناگهانی آمریکایی ها بود و برخی او را متهم 
به سهل انگاری کردند اما در جام جهانی ابتدا قرار بود مسابقات 
بدون ارفاق وزن برگزار شود و محمدی باید در ۶5 کیلو کشتی 

می گرفت.
سید احمد محمدی در کنار امیر توکلیان

وقتی آمریکایی ها قصد داشتند نیکولاس مارابل را از 74 به 
7۰ کیلو بیاورند، این کشتی گیر مشکل اضافه وزن داشت و 
در فاصله چند روز به جام جهانی اعلام شد مسابقات دو کیلو 

ارفاق دارد.
پس از آن کادر فنی تصمیم گرفت محمدی را دوباره به ۶۰ 
کیلو برگرداند در حالی که این کشتی گیر در رژیم نبود و در 
ــت تا به ۶۱ کیلوگرم  نهایت حدود یک کیلو اضافه وزن داش
ــد و ناچارا در یک وزن بالاتر به میدان برود. اما این اتفاق  نرس
ــخ برای محمدی خوش یمن بود. پس از اینکه نصیری به  تل
مت کالف آمریکایی باخت، در فینال مقابل روسیه به محمدی 
میدان داده شد که او در یک نمایش خیره کننده حریف روس 
را ۱۰ بر صفر برد تا این کشتی گیر برای همیشه از ۶۱ کیلو 
خداحافظی کند و به وزن بالا بیاید و اتفاقا قهرمان آسیا هم 

شود.
ــابقات  ــی مس پس از اتفاقی که برای محمدی در وزن کش
انتخابی افتاد و نتوانست به دلیل جراحت زیاد پایش کشتی 
بگیرد، میثم نصیری نفر اول این وزن شد. در نهایت در حاشیه 
ــتان بین این دو کشتی گیر انتخابی  جام زیلکوفسکی لهس
گذاشته شد که محمدی به برتری رسید. حالا محمدی باید 
ــتگی این فرصتی که در اختیارش قرار  ثابت کند که شایس
گرفته را داشته است. او در اولین میدان جهانی اش می تواند 

صاحب مدال شود.
مصطفی حسین خانی، پدیده 70 کیلویی جهان

ــین خانی بود؛  ــر اوزان، مصطفی حس ــی تغیی ــده واقع برن
ــن دو وزن ۶۶ و 74 کیلوگرم گیر کرده  ــتی گیری که بی کش
ــت و در 74 زورش به حریفان  بود. او برای ۶۶ اضافه وزن داش
نمی رسید اما اضافه شدن وزن 7۰ کیلوگرم یک هدیه ارزشمند 
برای حسین خانی به شمار می رود. این کشتی گیر تهرانی قدر 
ــت و ستاره ایران در جام جهانی  این فرصت را به خوبی دانس
ــد و سپس در آلماتی طلای آسیا را با اقتدار  لس آنجلس ش

بر سینه زد.
ــین خانی می تواند در مسابقات جهانی هم ستاره  حالا حس

ایران باشد و یک مدال خوش رنگ از تاشکند دشت کند.
رضا افضلی، وارث وزن پر مدال

رضا افضلی در حالی در مسابقات انتخابی تیم ملی به دوبنده 
وزن 74 کیلوگرم رسید که این وزن در پنج سال گذشته برای 
ــت. چهار نقره و برنز صادق گودرزی و  ایران مدال آور بوده اس
نقره عزت الله اکبری افتخارات پنج سال اخیر این وزن هستند 
اما افضلی در مسابقات انتخابی از سد عزت الله اکبری گذشت.

ــانس بزرگ براحتی عبور  او حالا نمی خواهد از کنار این ش
ــش  ــد و می تواند روند مدال آوری وزن 74 کیلوگرم را ش کن

ساله کند.
محمدحسین محمدیان، در مسیر پدر

شاید اگر مسابقات انتخابی تیم ملی به صورت قانونمند برگزار 
ــد، هیچ کس فکر نمی کرد که در حضور چهره های  نمی ش
شاخصی مانند احسان لشگری، احسان امینی و میثم مصطفی 
جوکار، کشتی گیر جوانی به نام محمدحسین محمدیان بتواند 

دوبنده تیم ملی را بر تن کند.
محمدیان که در ابتدای مسیر قهرمانی پدرش یعنی عسگری 
محمدیان قرار دارد باید از این فرصت بزرگ نهایت بهره را برده 
تا فرایند انتخابی تیم ملی به جای هزینه دادن، منفعت آمیز 

باشد.
* رضا یزدانی و صید طلای سوم

ــان یکی از  ــلا و دو برنز جه ــدال ط ــی با دو م ــا یزدان رض
پر افتخارترین کشتی گیران ایران در دهه اخیر به شمار می رود. 
ــتی آزاد در حالی در تاشکند به میدان  کاپیتان تیم ملی کش
می رود که سال گذشته نیز بر روی سکوی قهرمانی ایستاده 
ــومین طلای جهانی اش است تا کلکسیون  و حالا به فکر س

افتخاراتش را زرین تر کند.
یزدانی که رقبای سرسختی در مسابقات جهانی دارد، یکسال 
ــن کرده و به نظر  ــکل و مصدومیتی تمری را بدون هیچ مش
ــد برای مدال آوری در هر دو میدان جهانی و بازیهای  می رس

آسیایی آماده نبرد است.
* اولین مدال جهانی در انتظار کمیل قاسمی

کمیل قاسمی در حالی که مدال برنز المپیک را در کارنامه 
ــال گذشته موفق نشد در رقابت های جهانی روی  دارد، اما س
سکو برود. البته امسال وضعیت برای کمیل متفاوت است، چرا 
که یک سال را خوب تمرین کرده و آمادگی اش قابل مقایسه 

با سال قبل نیست.

با این که قاسمی رقبای خوبی از جمله حاجی مراد گاتسالوف 
با تجربه و عنوان دار دارد، اما سنگین وزن جوان ایران به این 
توانایی رسیده تا حتی گاتسالوف نامدار را هم پشت سر بگذارد 

و مدال طلای علیرضا سلیمانی را پس از سال ها تکرار کند.
وضعیت روسها بهتر از سال قبل

کار تیم ملی ایران به چند دلیل امسال سخت تر از سال قبل 
ــت. از یک طرف بازیهای آسیایی در پیش است و تمرکز  اس
ــتی گیران و مربیان معطوف به دو رویداد متوالی است و  کش
از طرف دیگر روسها نیز نسبت به سال قبل وضعیت بهتری 
دارند و برخی ضعفهای سال قبل را بر طرف کرده و چهره های 
ــوف که در جهانی  نامداری مانند لبدوف، چارگوش و گادیس
ــود را بازیافته اند و در 84  ــت غایب بودند، آمادگی خ بوداپس
کیلو هم یک جوان جویای نام به نام رشید سعد الله یف چهره 

شده است.
با این اوضاع باید منتظر یک نبرد سنگین بین ایران و روسیه 

بود.
عناوین کشتی آزاد ایران در مسابقات جهانی

ــتی آزاد ایران تا پایان مسابقات جهانی ۲۰۱۳  تیم ملی کش
پنج بار در سال های ۱۹۶۱، ۱۹۶5، ۱۹۹8، ۲۰۰۲ و ۲۰۱۳ بر 
سکوی قهرمانی جهان ایستاده است. همچنین تیم ایران پنج 
بار در سال های ۱۹7۱، ۱۹7۳، ۱۹۹5، ۲۰۰۶ و ۲۰۱۱ عنوان 
نایب قهرمانی جهان را بدست آورده است و یازده بار در مکان 

سوم قرار گرفته است.
تاکنون 44 مدال طلا 4۰ نقره و ۳۶ برنز ره آورد ملی پوشان 

کشتی آزاد ایران از رقابت های جهانی بوده است.
برنامه مسابقات جهانی ۲۰۱4 تاشکند:

یکشنبه ۱۶ شهریورماه:
ــاعت ۱8:۳۰ تا ۱۹: وزن کشی اوزان 57، 7۰، 8۶ و ۱۲5  س

کیلوگرم کشتی آزاد
دوشنبه ۱7 شهریورماه:

ساعت ۹ تا ۱4 و ۱۹ تا ۲۱: مسابقات مقدماتی، رده بندی و 
فینال اوزان 57، 7۰، 8۶ و ۱۲5 کیلوگرم کشتی آزاد

ــی اوزان ۶۱، ۶5، 74 و ۹7  ــاعت ۱7:۳۰ تا ۱8: وزن کش س
کیلوگرم کشتی آزاد

سه شنبه ۱8 شهریورماه:
ساعت ۹ تا ۱4 و ۱8 تا ۲۰: مسابقات مقدماتی، رده بندی و 

فینال اوزان ۶۱، ۶5، 74 و ۹7 کیلوگرم کشتی آزاد
پنج شنبه ۲۰ شهریورماه:

ساعت ۱7:۱5 تا ۱7:45: وزن کشی اوزان 75 و 85 کیلوگرم 
کشتی فرنگی

جمعه ۲۱ شهریورماه:
ساعت ۱۰ تا ۱4 و ۱8 تا ۲۰: مسابقات مقدماتی، رده بندی و 

فینال اوزان 75 و 85 کیلوگرم کشتی فرنگی
ــی اوزان ۶۶، 8۰ و ۱۳۰  ــاعت ۱7:۱5 تا ۱7:45: وزن کش س

کیلوگرم کشتی فرنگی
تیم ملی کشتی آزاد
شنبه ۲۲ شهریورماه:

ساعت ۱۰ تا ۱4 و ۱8 تا ۲۰: مسابقات مقدماتی، رده بندی و 
فینال اوزان ۶۶، 8۰ و ۱۳۰ کیلوگرم کشتی فرنگی

ــی اوزان 5۹، 7۱ و ۹8  ــاعت ۱7:۱5 تا ۱7:45: وزن کش س
کیلوگرم کشتی فرنگی

یکشنبه ۲۳ شهریورماه:
ساعت ۱۰ تا ۱4 و ۱8 تا ۲۰: مسابقات مقدماتی، رده بندی و 

فینال اوزان 5۹، 7۱ و ۹8 کیلوگرم کشتی فرنگی
اختلاف ساعت ایران و ازبکستان ۳۰ دقیقه است به طوری که 

ساعت ۹ به وقت ازبکستان 8:۳۰ به وقت ایران است.

با کشتی آزاد ایران در راه مسابقات جهانی؛

نبرد سنگین با روسها برای دفاع از قهرمانی

یکشنبه -شانزدهم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3529

رئیس کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال با تاکید بر اینکه رای صادر شده در مورد 
بازیکنانی که علیه سرمربی استقلال مصاحبه کرده بودند می توانست سنگین تر 
باشد به آخرین وضعیت پرونده جواد نکونام اشاره کرد و گفت: نکونام به خاطر 
حرف هایی که علیه امیر قلعه نویی زده باید اس�ناد و مدارکش را به فدراسیون 

فوتبال برساند تا ما تصمیم گیری نهایی را انجام دهیم.
ــه خصوصی، روز چهارشنبه کمیته اخلاق  ــرانجام پس از چند هفته تشکیل جلس  س
فدراسیون فوتبال رای خود در پرونده امیر قلعه نویی و بازیکنانی که علیه این مربی مصاحبه 

کرده بودند را صادر کرد.
در این رای هیچ محرومیت و جریمه ای متوجه سرمربی تیم فوتبال استقلال نشد اما 
در آن سو سید ایمان موسوی بازیکن حال حاضر فولاد خوزستان و حسین کعبی به دو 
جلسه محرومیت و پرداخت 45 میلیون ریال جریمه نقدی محکوم شدند. مهدی رحمتی 

هم تنها توبیخ شد.
ــیون فوتبال  به  پس از ابلاغ این رای علی اکبر محمدزاده، رئیس کمیته اخلاق فدراس
ــریح این احکام پرداخت و گفت: در همین ابتدای گفته هایم به همه اهالی و خانواده  تش
فوتبال موکدا توصیه می کنم که اگر هر کجا، سوء جریان مالی و اخلاقی در حوزه فوتبال 
دیدند از مصاحبه با اصحاب رسانه ها، اعم از سایت و روزنامه و خبرگزاری جددا خودداری 

کنند.
وی در مورد چرایی این موضوع تاکید کرد: فرد مطلع در این موضوعات به کمیته اخلاق 
فدراسیون رجوع کند و ما قول می دهیم که همه گفته های او به صورت محرمانه باقی بماند. 
اما اگر آن فرد با رسانه ها مصاحبه کند با توجه به عدم تحلیل مناسب این گفته ها در نزد 

افکار عمومی، فعل تشویش اذهان عمومی رخ می دهد.
محمدزاده درباره احکام صادر شده افزود: با توجه به اینکه این نخستین حکم کمیته اخلاق 
فدراسیون فوتبال زیر نظر بنده بود، همه تلاش مان را کردیم تا با دیده اغماض رای را صادر 

کنیم. این کمترین مجازاتی بود که در نظر گرفتیم.
وی ادامه داد: البته اگر ببینیم این آرا تاثیری در بازدارندگی این موضوع)بازی با آبروی افراد( 

ندارد قطعا جرایم و محرومیت های بسیار سنگین تری را لحاظ می کنیم.
ــیون فوتبال درباره قطعی بودن این آرا و غیرقابل بازگشت  رئیس کمیته اخلاق فدراس
بودنش گفت: این رای طبق آئین نامه کمیته اخلاق، بندهای ۲۹،۳۰ و ۶۹ و همچنین ماده 

۱۳ آئین نامه کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال صادر شده است و از این رو به هیچ عنوان 
قابل بازگشت و یا تخفیف نیست.

در ادامه محمدزاده به موضوع نکونام اشاره کرد و توضیح داد: پرونده جواد نکونام همچنان 
مفتوح است. ما از طریق دبیر کل فدراسیون فوتبال خواسته ایم که این بازیکن مدارک 
ــناد خود را در مورد قلعه نویی و اظهاراتش علیه این مربی را برای ما به صورت نامه  و اس

مکتوب پست کند.
وی افزود: البته مایلیم نکونام به صورت حضوری به فدراسیون فوتبال بیاید اما اگر به این 
زودی قصد بازگشت به کشورمان را ندارد، حتما از طریق یک فرد معتمد و یا نامه پستی 
باید در قالب یک لایحه اسناد و مدارکش را برای ما ارسال کند. اگر او از این کار تمرد کند 
ــی در صورت عدم حضور ایشان ادامه  ما رای خود را صادر می کنیم چرا که آیین دادرس
خواهد داشت. علی اکبر محمدزاده در پایان درباره فرد نزدیک به قلعه نویی که نکونام در 
مصاحبه اش به او اشاره کرده بود، خاطر نشان کرد: ما با این فرد به صورت جداگانه چند 
ساعت صحبت کردیم. خودش بیان کرد دیگر نزدیک قلعه نویی نیست و گویا از سوی 
سرمربی تیم فوتبال استقلال طرد شده است. تردید نداشته باشید جدایی این فرد از قلعه 

نویی در رای صادر شده ما تاثیر گذار بوده است.

 آخرین وضعیت پرونده نکونام؛

دلیل محروم نشدن قلعه نویی و دوست نزدیکش

سازمان وظیفه عمومی ناجا با اشاره به مشخص 
شدن وضعیت خدمتی 34 تن از بازیکنان فوتبال، از 
ابطال کارت معافیت 13 بازیکن فوتبال و اعزام آن ها به 

خدمت سربازی خبر داد.
سازمان وظیفه عمومی ناجا وضعیت خدمتی برخی از 
فوتبالیست ها را که اسامی آنان از سوی مراجع ذی ربط به 
این سازمان اعلام شده از مدت ها قبل با احضار آنان، پیگیری 

نموده و نتایج حاصله را به شرح ذیل اعلام می کند:
۱- از بین تعداد ۹5 نام اعلام شده، 5۶ مورد از اسامی 
دارای معافیت پزشکی، ۲۶ مورد دارای معافیت ایثارگری 
والدین، 7 مورد دارای معافیت کفالت، ۳ مورد دارای معافیت 
سه برادری و ۳ مورد دیگر نیز مربوط به معافیت تحصیلی 

می باشند.
۲- با بررسی های انجام شده توسط سازمان وظیفه عمومی 
تاکنون کارت معافیت از خدمت ۲۱ نفر مورد تایید قرار گرفته 
و کارت معافیت ۱۳ نفر نیز باطل شده است که این افراد به 
خدمت سربازی اعزام خواهند شد، همچنین وضعیت بقیه 

افراد، در حال بررسی است و نتیجه نهایی اعلام خواهد شد.
در  نام های مطرح شده  از  برخی  است که  شایان ذکر 

سال های اخیر، بازیکن تیم های رسمی فوتبال نبوده اند.
۳- درخصوص تخلفات صورت گرفته، پرونده قضائی در 

یکی از استان های کشور مطرح و در حال رسیدگی است.
4- سازمان وظیفه عمومی ناجا به استناد مدارکی که 
مشمولان متقاضی معافیت های مقرر در قانون خدمت وظیفه 

عمومی ارائه می دهند، کارت معافیت از خدمت برای آنان 
صادر می کند، لذا این سازمان خود را موظف می داند چنانچه 
پس از بررسی مشخص شود که مدارک ارائه شده از سوی 
برخی از بازیکنان فوتبال برای اخذ معافیت از خدمت نامعتبر 

است، کارت های صادره آنان، باطل خواهد شد.
5- سازمان وظیفه عمومی ناجا طی سالیان گذشته بیش 
از هزاران فوتبالیست و ورزشکاران قهرمان ایران اسلامی را با 
صدور مجوزهای قانونی جهت شرکت در مسابقات، همراهی 
کرده و تلاش شده است برای حضور موفق آنان درمیادین 
ورزشی، شرایط مساعدی فراهم شود بدیهی است در صورت 
بروز هرگونه تخلف و سوء استفاده از حسن نیت این سازمان، 

قاطعانه با این موضوع برخورد خواهد شد.

 وضعیت خدمتی ۳4 بازیکن فوتبال مشخص شد؛

13 بازیکن به خدمت اعزام می شوند

حامد اسماعیلی



5 علمی و سلامت

راهنمای استفاده از تردمیل
تردمیل یکی از محبوب ترین وسیله های هر باشگاه ورزشی به حساب 
می آید. استفاده از آن با اینکه سخت نیست اما خیلی ها به درستی از آن 
استقاده نمی کنند. یادگرفتن نحوه استفاده صحیح از تردمیل کمک میکند که 

تمرینی مفیدتر و ایمن تر داشته باشید.
1. با صفحه کنترل تردمیل آشنا شوید.

از مربی باشگاه بخواهید که آموزش های ابتدایی در مورد صفحه کنترل را در اختیارتان 
قرار دهد یا قبل از روشن کردن دستگاه دستورالعمل نوشته شده روی آن را مطالعه 
کنید. اکثر تردمیل ها ویژگی های یکسانی دارند که شامل دکمه استارت و استاپ، 
دکمه ها مخصوص انتخاب برنامه، دکمه های مخصوص سرعت و شیب و همچنین دکمه 

مخصوص تنظیم وزن می شود.
2. با ویژگی های ایمنی دستگاه آشنا شوید.

یاد بگیرید که دکمه توقف اضطراری دستگاه کجا قرار دارد. این دکمه معمولاً یک 
دکمه بزرگ قرمز رنگ در وسط کنسول دستگاه می باشد.

3. سرعت دستگاه را کنترل کنید.
قبل از اینکه برای اولین بار روی دستگاه بپرید و دکمه استارت را بزنید، روی تردمیل 
ایستاده و پاهایتان را به جای اینکه روی نوار وسط بگذارید روی ریل های کناری دستگاه 
 MHP ۳ قرار دهید. برنامه منوآل را انتخاب کرده و برای شروع سرعتتان را بین ۲ تا

تنظیم کنید.
4. آرام شروع کنید.

برای شروع راه رفتن روی تردمیل، معمولاً برای افراد مبتدی راحت تر است که 
دستهایشان را از دستگیره های کناری دستگاه بگیرند و با سرعت تردیمل پیش بروند. 

وقتی به یک سرعت مشخص عادت کردید دستگیره ها را رها کنید و عادی راه بروید.
5. به راه رفتنتان عادت کنید.

 .MPH ۲ ًراه رفتن را با یک سرعت کم که برایتان راحت باشد شروع کنید، مثلا
سرتان را بالا بگیرید و درست وسط نوار تردمیل راه بروید.

6. سرعت مناسب خودتان را پیدا کنید.
یک سرعت مناسب برای خود پیدا کنید. چند دقیقه اول را حتما با سرعت کم بدنتان 

را گرم کنید و سپس آرام آرام سرعت دستگاه را بالا ببرید.
7. یک برنامه انتخاب کنید.

اگر یکی از برنامه های خود دستگاه را انتخاب کنید، دستگاه همه مراحل گرم کردن، 
تمرین و سرد کردن را برایتان تنظیم می کند. این روش برای افراد مبتدی بهتر است.

8. دویدن را امتحان کنید.
وقتی به راه رفتن روی دستگاه عادت کردید، شروع به دویدن نرم روی آن کنید و بعد 
دویدن های سریعتر را امتحان کنید. اینکار نیاز به تمرین دارد. ممکن است چند مرتبه 

اول کمی احساس سرگیجه کنید به همین خاطر باید مراقب باشید.
9. وقتی به دستگاه عادت کردید دیگر دستگیره ها را نگیرید.

بزرگترین اشتباهی که افراد در استفاده از تردمیل مرتکب می شوند نگه داشتن 
دستگیره های موقع راه رفتن یا دویدن است. نگه داشتن دستگیره ها مشکلات مختلفی 

را می تواند به دنبال داشته باشد:
- کم کردن شدت تمرین )سوزاندن کالری های کمتر و پایین آمدن فواید هوازی تمرین(

- فرم و وضعیت نادرست بدن
- افزایش ریسک کشش عصلانی

- کاهش هماهنگی و تعادل
- کاهش توانایی تنظیم طبیعی وضعیت بدن

10. از شیب استفاده کنید.
برای بالاتر بردن شدت تمرین بدون بالا بردن سرعت، شیب دستگاه را زیاد کنید. 
باز هم می گوییم، در مواقعی که از شیب استفاده می کنید هم دستگیره های دستگاه 
را نگیرید چون انجام اینکار روی سطح شیبدار باعث می شود که بدن کمی به سمت 

عقب خم شود.
11. تردمیل را متوقف کنید.

نگه داشتن و متوقف کردن تردمیل در حال حرکت چند راه دارد :
- کاهش سرعت )با استفاده از صفحه کنترل( تا جاییکه نوار دستگاه متوقف شود.

- زدن دکمه بزرگ قرمز رنگ که سرعت را سریعاً کاهش می دهد.
- مکث کردن گذاشتن پاها در دو ریل کناری تردمیل و خاموش کردن دستگاه.

برای افراد مبتدی دو روش اول توصیه می شود. روش سوم نیاز به کمی هماهنگی و 
تمرین دارد.

نی��م ت��ای علمی �  فن��اوری

و  چندجداره  نانولوله کربنی  از  استفاده  با  شانگهای  دانشگاه  محققان 
نانوکامپوزیت لیتیمی موفق به ساخت باتری یون  لیتیم به شکل سیم شدند 
که برای استفاده در ادوات الکترونیکی همراه نظیر عینک و تلفن های هوشمند 

مناسب است.
تلفن های هوشمند، عینک  گوگل و بسیاری از ادوات الکترونیکی همراه نیاز به منبع 
تامین انرژی دارند. پژوهشگران چینی اخیرا موفق به ساخت باتری یون لیتیم به شکل 
سیم شدند که دارای الکترودهای نانوکامپوزیتی است. این الکترودها از نانولوله های کربنی، 

اکسید تیتانیوم یا اکسید منگنز لیتیم ساخته شده اند.
است.  به چاپ رسیده   Angewandte Chemie نشریه پژوهش در  این  نتایج 
براساس اطلاعات درج شده در این مقاله، این باتری سبک، انعطاف پذیر، الاستیک و ایمن 

بوده و می تواند دانسیته انرژی بالایی را تامین کند.
روش هایی که پیش از این برای ساخت باتری ها و ابرخازن های سیمی شکل مورد 
استفاده قرار گرفته بود، مبتنی بر استفاده از دو رشته  الکترود تنیده شده در هم بود که 
به دلیل محدودیت های ذاتی باتری ها و ابرخازن ها امکان تجاری سازی آنها وجود نداشت.

باتری های یون لیتیم دانسیته انرژی بالایی داشتند، اما تاکنون به  صورت سیمی شکل 
ساخته نشده بودند. مشکل اصلی در این مسیر، مساله ایمنی این باتری ها است. لیتیم 
در طول شارژ، رشد کرده و حالت دندریمری به خود می گیرد. چنین فرآیندی موجب 
تشکیل مدار کوتاه در باتری شده و در نهایت باتری آسیب خواهد دید. این درحالی است 

که در باتری های سیمی، کشیده شدن و خم شدن از ویژگی های بارز باتری خواهد بود.
پژوهشگران دانشگاه شانگهای موفق شدند باتری یون لیتیم سیمی شکلی بسازند که 
دانسیته بالایی را تامین کرده و بسیار ایمن است. دلیل موفقیت آنها طراحی ویژه این 
باتری و مواد مورد استفاده آنها است. در این باتری، آند و کاتد از جنس نانولوله کربنی 
چندجداره است که در آنها یا از اکسید تیتانیوم لیتیم یا از اکسید منگنز لیتیم استفاده 

شده  است.
زمانی که باتری شارژ می شود، یون های لیتیم از شبکه اکسید منگنز لیتیم به سوی 
الکترولیت حرکت کرده و وارد شبکه اکسید تیتانیوم لیتیم آند می شود. در هنگام دشارژ 
شدن نیز فرآیند عکس اتفاق می افتد. از آنجایی که وارد شدن لیتیم به اکسید تیتانیوم 
لیتیم در ولتاژ ۱.5 اتفاق می افتد، در نتیجه تشکیل مدار کوتاه با لیتیم دندریمری به ندرت 

اتفاق خواهد افتاد. بنابراین، این فرآیند بسیار ایمن است.

سنگ هایی هوشمند
 مخصوص آدم های حواس پرت 

یک فناوری هوشمند جای اشیاء گمشده را به افراد در یک محدوده مکانی 
منحصر به فرد می تواند نشان دهد.

 فناوری پیشرفته در داخل بسته هایی به شکل سنگ که می توان آن ها را در همه جا 
به همراه داشت سبب می شوند تا افراد بتوانند مکان اشیا گمشده را پیدا کنند.

گفتنی است: این دستگاه دارای انواع سنسورهاست  و حتی می تواند مواردی مانند 
درجه حرارت، نور، دما و رطوبت محیط را نیز نمایش دهد. 

این دستگاه oval نام دارد و یک سنسور برای ردیابی است اما باید اشیاء مورد نیاز 
فرد را برای پردازشگر مرکزی آن تعریف کرد.

  این دستگاه از طریق نرم افزار موجود بر روی تلفن همراه، پیامک و یا حتی ایمیل 
اشیاء گمشده را به فرد یاد آوری می کند.

تبدیل گازهای ناشی از دفن زباله به انرژی 
پاک با کاتالیزوری جدید

محققان برزیلی با فناوری جدید گازهای متصاعد شده از زباله، آن را به 
سوختی پاک و کارآمد تبدیل می کنند.

 هیدروژن بزرگ ترین سوخت فسیلی پاک است. دیگر سوخت ها هنگام سوختن، 
دی اکسید کربن آزاد می کنند که بر محیط زیست تاثیردارد، اما زمانی که هیدروژن 

می سوزد تنها آب در محیط آزاد می کند.
به همین دلیل شرکت های بزرگ به دنبال گسترش سوخت هیدروژنی برای خودروها 
و ساختمان ها هستند و هیدروژن از واکنش گاز متان با دی اکسید کربن حاصل می شود.

گاز بدبویی که در محل دفن زباله وجود دارد، منبع خوبی برای این هدف محسوب 

می شود. میکروب هایی که در زباله زندگی می کنند، میزان قابل توجهی دی اکسید کربن 
تولید می کنند.

محقق این تحقیق فابیو بی نورونینا از موسسه ملی تکنولوژی در برزیل اظهار کرد: تنها 
مشکل وجود کاتالیزوری برای سرعت بخشیدن به این واکنش است.

مهم ترین قسمت این روند برای تولید هیدروژن از گاز متصاعد شده از زباله کاتالیزور 
است که موجب شکسته شدن ساختار کربن موجود می شود، چون با رسوب کربن، 

کاتالیزور ظرفیت تبدیل گازهای متصاعد شده از زباله را از دست می دهد.
وی در ادامه افزود: برای حل این مشکل گروه تحقیق، کاتالیزور جدیدی برای حذف 
کربن ایجاد کردند. آنها این کاتالیزور را با الهام از کاتالیزور مصرفی در کارخانه ها برای 

کنترل گازهای متصاعد شده از وسایل نقلیه کشف کردند.
محققان در ادامه افزودند: هنوز بر روی این واکنش در آزمایشگاه تحقیق می کنند.

ربات دونده با سرعت بالای چهار کیلومتر
 در ساعت

سریعترین  از  یکی  که  کرده اند  طراحی  آکروبات بازی  ربات  ژاپنی  محققان 
ربات های دونده جهان محسوب می شود.

محققان دانشگاه توکیو هدف از طراحی این ربات را برداشتن محدودیت های موجود بین 
انسان و ماشین از طریق ارتقای سخت افزاری و روش کنترل عنوان کرده اند.

ربات آکروبات باز Achires از یک دوربین پر سرعت برای یاد گرفتن دویدن و جلوگیری 
از افتادن استفاده می کند.

 zero( لحظه ای  صفر  نقطه  به  موسوم  دینامیک  طریق  از  ربات ها  اغلب  درحالیکه 
moment point(  کنترل شده و ربات خود را حفظ می کنند، این ربات دونده از ترکیبی 

از دوربین پرسرعت و موتور ثبات برای یاد گرفتن دویدن و حفظ تعادل استفاده می کند.

با  دویدن  امکان  طریق  این  از 
سرعت 4.۲ کیلومتر در ساعت و 
فراهم  آکروباتیک  حرکات  انجام 

می شود.
طول پاهای ربات ۱4 سانتی متر 
شش  برداشتن  امکان  که  است 
گام در هر ثانیه را فراهم می کند؛ 
دویدن، پرش به هوا، بلند کردن 
از دیگر  هر دو پا و پشتک زدن 
آکروبات باز  ربات  ویژگی های 

Achires است.
در حال حاضر این ربات تنها قادر به ۱۰ ثانیه دویدن است و محققان بدنبال افزایش این 

زمان هستند.

تهدید جدی بی خوابی برای مغز

متخصصان مغز و اعصاب می گویند به احتمال زیاد بی خوابی سبب کوچک 
شدن و تحلیل رفتن مغز می شود.

 MRI متخصصان مغز و اعصاب در اروپا از ۱47 فرد بالغ در سنین ۲۰ تا 84 سال
مغز  ابعاد  و  بی خوابی  نظیر  اختلالات خواب  بین  رابطه  داشتند  آنها قصد  گرفتند. 

شرکت کنندگان در این مطالعه را بررسی کنند.
نخستین اسکن مغزی از این افراد پیش از تکمیل پرسشنامه ای راجع به عادت های 
خواب از آنها گرفته شد و دومین MRI  نیز حدود سه سال و نیم بعد روی آنها انجام 
گرفت. نتایج پرسشنامه ها نشان داد ۳5 درصد از حاضران در این مطالعه از نعمت خواب 
کافی بی بهره هستند. متخصصان دریافتند افراد مبتلا به اختلالات خواب در مقایسه با 
افرادی که خواب کافی داشتند در بازه زمانی انجام این مطالعه، مغزشان سریعتر کوچک 

شده است. این نتایج به ویژه در افراد بالای ۶۰ سال چشمگیرتر بوده است.
مطالعات متعددی اهمیت خواب کافی و تاثیر بی خوابی و اختلالات خواب را بر مغز 
انسان نشان داده اند. الگوهای خواب نامناسب که سبب اختلالات مغزی نظیر آلزایمر و 
زوال عقل می شوند از دیرباز شناخته شده اند. بر اساس این یافته ها استنباط می شود که 
اگر کم خوابی می تواند سبب از دست دادن حافظه شود پس می تواند اندازه مغز را نیز 

تحت تاثیر قرار دهد.
»نیل مارو«، متخصص مغز و اعصاب و متخصص خواب در این باره گفت: می دانیم که 
کمبود خواب سبب بروز مشکلات متعددی می شود. کم خوابی سبب آسیب به سیستم 
ایمنی بدن، مشکلات قلبی و عروقی، اختلالات وزن و مشکلات حافظه می شود. اما هنوز 

به درستی نمی دانیم دلیل آن چیست.
وی افزود:  مطالعات انجام گرفته نشان می دهد کمبود خواب سبب تجمع پروتئینی در 
مغز می شود که به سلول های مغزی حمله می کند. بنابراین در حال قرار دادن تکه های 
مختلف پازل کنار هم هستیم تا علت اصلی این تاثیرات را دریابیم. با این حال هنوز به 
درستی مشخص نیست که آیا کیفیت خواب علت تغییر ساختار مغز است یا اینکه این 

اختلال از تغییر شکل مغز ناشی می شود.
»مارو« می گوید: مشکل اصلی اینجاست که دقیقا نمی دانیم کدام عارضه مقدم است. 
آیا اختلالات خواب سبب تحلیل رفتن و کوچک شدن مغز می شوند یا اینکه تحلیل رفتن 
مغز منجر به بروز اختلالات خواب می شود؟ این سوالی است که باید در مطالعات آتی به 

آن پاسخ شفاف داده شود.

خوردن یک میوه در روز 
خطر ابتلا به بیماری های قلبی را کاهش می دهد

 نتیجه تازه ترین مطالعات دانشمندان انگلیسی نشان می دهد که خوردن 
یک میوه در روز خطر ابتلا به سکته مغزی و حملات قلبی را کاهش می دهد.

هر چند که کارشناسان بهداشت و سلامت توصیه می کنند که خوردن پنج واحد میوه 
و سبزی در روز سلامت ما را تضمین می کند، اما نتایج مطالعه اخیر دانشمندان انگلیسی 
که در کنگره قلب اروپا ارائه شده است، نشان می دهد که حتی خوردن یک واحد میوه نیز 

می تواند خطر ابتلا به سکته مغزی و حملات قلبی را کاهش دهد.
محققان دانشگاه آکسفورد انگلیس در این مطالعه اطلاعات پزشکی 5۰۰ هزار نفر از 
مردم چین را که در شهر و خارج از شهر زندگی می کردند و همچنین میزان مصرف 
میوه را در آنها بررسی کردند تا تاثیر آن را بر سلامت قلب و حداقل مقدار میوه ای که باید 

مصرف شود، دریابند.
دانشمندان این داوطلبان را که در آغاز مطالعه هیچ مشکل قلبی یا فشار خون بالا 

نداشتند به مدت هفت سال تحت نظر قرار دادند.
در این مطالعه، ۱8 درصد شرکت کنندگان روزانه یک میوه مصرف می کردند و ۶.۳ 

دهم درصد آنها هیچ میوه ای در روز نمی خوردند.
مقدار متوسط میوه ای که در این مطالعه در نظر گرفته شده بود ، ۱5۰ گرم یعنی به 

اندازه یک سیب بود.
محققان متوجه شدند، در افرادی که میوه می خورند خطر ابتلا به حملات قلبی ۱5 
درصد ، خطر ابتلا به سکته مغزی )از نوع ایسکمیک( ۲5 درصد و سکته مغزی خونریزی 

دهنده نیز 4۰ درصد کاهش می یابد.
دکتر هوایدونگ دو، از مسئولان این مطالعه می گوید: این اطلاعات به روشنی نشان 
می دهد که حتی خوردن فقط یک میوه در روز می تواند خطر ابتلا به سکته مغزی و 

قلبی را کاهش دهد.
محققان در مطالعه دیگری ارتباط میان مصرف میوه را با میزان مرگ و میر ناشی از 
بیماری های قلبی در ۶۱ هزار فرد مبتلا به بیماری های قلبی عروقی یا فشار خون بالا 
مورد بررسی قرار دادند و متوجه شدند خطر مرگ زودرس در افرادی که روزانه یک میوه 

می خورند در مقایسه با کسانی که میوه نمی خورند ، ۳۲ درصد کمتر است.
همچنین در این افراد خطر مرگ ناشی از سکته مغزی ۲7 درصد و مرگ ناشی از 

حملات قلبی حدود 4۰ درصد کاهش می یابد.
به گفته دکتر هوایدونگ دو، بهبود رژیم غذایی و سبک زندگی در کاهش ابتلا به 
بیماری های قلبی عروقی که مهمترین عامل مرگ و میر در جهان به شمار می رود، 

موثر است.
بیماری های قلبی عروقی در اروپا دو برابر سرطان موجب مرگ و میر می شود و سالانه 

چهار میلیون نفر را می کشد.

رژیم کم کربوهیدارت
 برای کاهش وزن مناسب تر است

مطالعه محققان آمریکایی نشان می دهد در نبرد بین کارشناسان تغذیه 
طرفدار مصرف کمتر چربی برای وزن کم کردن و طرفدران مصرف کمتر مواد 

قندی و کربوهیدارت ها، پیروزی از آن دسته دوم است.
 این مطالعه جدید که با پشتیبانی مالی مؤسسه ملی سلامت آمریکا انجام شد، در یک 
دوره ۱۲ ماهه روی ۱48 مرد و زن ۲۰ تا 7۰ ساله که به دیابت یا بیماری قلبی مبتلا 

نبودند انجام شد.
یک گروه فقط ۳۰ درصد سهم کالری روزانه خود را از کربوهیدارت ها و گروه دیگر این 

۳۰ درصد را از چربی ها مصرف کردند.
گروهی که رژیم آنها بر مبنای مصرف کمتر مواد قندی و کربوهیدرات ها بود فقط 
غذای های سرشار از پروتئین مانند تخم مرغ، ماهی تن، گوشت قرمز و مرغ با سبزیجات 

زیاد مصرف کردند و گروه دوم به ویژه غلات و سبزیجات خوردند.
هر دو گروه به یک اندازه کالری دریافت کردند و فعالیت فیزیکی مشابه داشتند.

در پایان یک سال، گروهی که کربوهیدارت کمتر مصرف کرده بود، سه کیلو و ۶۰۰ گرم 
بیشتر از گروهی که مصرف چربی را محدود کرده بود، وزن کم کرد.

نتایج آزمایش های قلبی و عروقی و کلسترول نیز در بین گروه اول بهتر بود.
محققان دریافتند که گروه اول نسبت به گروه دوم که بیشتر فیبرکربوهیدارت های 
طبیعی که در غلات، برنج، سبزیجات و میوه ها موجود است، مصرف کردند، بیشتر احساس 

سیری کردند.
چند مطالعه دیگر نیز نشان دادند که رژیم های غذایی مبتنی بر مصرف کمتر مواد قندی 
که در آنها اولویت اصلی به خوردن غذاهای حاوی چربی های سالم مانند ماهی های سرشار 

از امگا سه، روغن کلزا، گردو و زیتون داده شده است، برای لاغری مؤثرترند.

پرواز شاهین رباتیک بر فراز آسمان 
محققان هلندی پرنده رباتیکی طراحی کرده اند که از قابلیت کنترل از راه  دور 

برخوردار بوده و مانند یک پرنده واقعی پرواز می کند.
پرندگان موجودات زیبایی هستند،  اما در صنعت حمل  و نقل هوایی و بخش کشاورزی 
راه حل  رباتیک یک  پرنده  و مشکل جدی محسوب می شوند؛درحالیکه  یک معضل 

دوستدار محیط زیست برای کاهش مشکلات مرتبط با پرندگان است.
 Clear Flight Solutions که توسط محققان شرکت )Robirds( پرنده رباتیک

طراحی شده است، درست مانند یک پرنده واقعی بال زده و پرواز می کند.
طول بدن پرنده رباتیک که شبیه شاهین طراحی شده است، 58 سانتی متر و طول 
بال آن ۱۲۰ سانتی متر است که از قابلیت رسیدن به سرعت 8۰ کیلومتر در ساعت 

برخوردار است.
مدل شاهین پرنده رباتیک ظاهر تهاجمی تری دارد و طول بال و بدن آن دو برابر مدل 

شاهین است.

پرنده رباتیک با ظاهر شبیه پرنده شکاری، با پرواز در محدوده اطراف فرودگاه ها یا مزارع 
کشاورزی باعث می شود که پرندگان از ترس شکار نشدن از منطقه خارج شوند.

این روش می تواند باعث کاهش 5۰ درصدی جمعیت پرنده های مزاحم در اطراف 
فرودگاه ها و مزارع کشاورزی شود.

با دستگاه کنترل ساخت محققان ایرانی؛

به لوازم الکترونیکی خانه با تماس تلفنی فرمان دهید
محققان یکی از شرکتهای دانش بنیان مستقر در شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان موفق 

به طراحی و ساخت دستگاه کنترل از راه دور با قابلیت گرفتن فرمان از تماس تلفنی شدند.
دکتر مهدی کشمیری، رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان با اعلام این خبر گفت: با 
استفاده از دستگاه کنترل از راه دور »صبا« می  توان تنها با یک تماس از طریق تلفن ثابت و یا 

همراه شخصی، تجهیزات الکترونیکی شخصی را کنترل کرد.
وی با بیان اینکه از پرکاربردترین عملکردهای این دستگاه می  توان به استفاده در سیستم-

 های دربازکن اتوماتیک منازل و همچنین دربازکن  های برقی اشاره کرد، افزود: با وجود این 
دستگاه دیگر نیاز به خرید تعداد زیادی ریموت کنترل در مجتمع  های ساختمانی نبوده و تنها 

کافیست شماره  های مورد نظر را برای دستگاه تعیین کرد.
به گفته رئیس شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان، این دستگاه را می  توان بر روی انواع 
دربازکن های اتوماتیک )جک دار و یا ریلی( و همچنین انواع دربازکن  های برقی )آیفون( نصب و 

بدون نیاز به ریموت کنترل و یا کلید، در منزل را باز کرد.
همچنین شهرام علیزاده، مدیرعامل این شرکت فناور در خصوص مشخصات بیشتر این 
دستگاه گفت: هر فردی با تماس با شماره سیم کارت موجود در دستگاه قادر به بازکردن 

در خواهد بود.
علیزاده با اشاره به اینکه در صورتی که شماره تماس گیرنده برای دستگاه تعریف نشده باشد، 
تماس رد شده و هیچگونه پاسخی به آن داده نمی  شود، افزود: همچنین کانال ورودی در 

دستگاه امکان استعلام از وضعیت در را برای کاربران فراهم می  آورد.
وی اضافه کرد: به منظور مدیریت کاربران دستگاه، امکان استعلام شماره ۱۰ )کاربری که 

آخرین استفاده را از دستگاه کرده ( فراهم شده است.
علیزاده با بیان اینکه تمام تنظیمات و مدیریت شماره کاربران مجاز تنها توسط شماره 
مدیریت و از طریق پیام کوتاه امکان پذیر است، افزود: این دستگاه قابلیت اتصال به باتری قابل 
شارژ به منظور عملکرد در زمان قطع برق و همچنین اطلاع رسانی قطع و وصل شدن برق از 

طریق پیامک را دارا است.

ساخت باتری یون لیتیم سیمی شکل
 برای تلفن های هوشمند
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خواص اسفرزه به لاغری ختم نمی شود. این تخمه ها قادرند روده ها را تمیز کنند، 
قند خون را کاهش دهند، یبوست و اسهال را درمان کنند و غیره.

اسفرزه گیاهی برآمده از آسیا، اروپا و افریقای شمالی است. تخمه اسفرزه خواص فوق العاده ای 
دارد. این دانه های کوچک در آب حل شده و ۱۰ برابر اندازه ی خود حجیم و لعاب دار می شوند.

گفته می شود که غلاف یا پوشش بیرونی این تخمه های ریز باعث لاغری می شود. البته 
خواص اسفرزه به لاغری ختم نمی شود. این تخمه ها قادرند روده ها را تمیز کنند، قند خون را 
کاهش دهند، یبوست و اسهال را درمان کنند و غیره. در این مطلب علاوه بر تأثیر آن در کاهش 

وزن، گوشه ای از خواص دیگرش را نیز بررسی می کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
اسفرزه چگونه لاغر می کند؟

غلاف تخمه ی اسفرزه به طور مستقیم باعث چربی سوزی نمی شود. در واقع این دانه های 
کوچک باعث کاهش میزان چربی های جذب شده توسط بدن می شوند. به خاطر اینکه 
می توانند مواد غذایی مصرف شده را خیلی زود از بدن خارج کنند. در نتیجه بدن زمان کمی 

برای جذب چربی بیشتر خواهد داشت.
غلاف یا همان پوشش تخم اسفرزه همچنین با بهبود هضم مواد غذایی و بدون جذب زیاد 
آن ها و همچنین کمک به پاک سازی بدن و حجیم شدن در معده به لاغری کمک می کند. 
حجیم شدن اسفرزه داخل معده باعث ایجاد احساس سیری طولانی مدت شده و سیستم 
گوارشی از آن برای دفع هرچه بیشتر مواد چرب و توکسین ها استفاده می کند. با این وجود باید 
بدانید که مصرف اسفرزه به تنهایی برای کاهش وزن و لاغری کافی نیست. در کنار مصرف این 

دانه های ریز باید تعادل غذایی را رعایت کرده و ورزش کنید.
می توانید از تخم یا پودر اسفرزه به عنوان مکملی برای لاغری استفاده کنید. برای این کار 
کافی است که ده تا بیست دقیقه قبل از غذا آن را مصرف کنید. اسفرزه سرشار از فیبرهای 
غذایی است و بهتر است در ابتدا به میزان کم مصرف شود. معمولاً روی پودر اسفرزه میزان 
مصرف آن نیز ذکر می شود. در ابتدا نصف این میزان ذکرشده را با یک لیوان بزرگ شیر یا 
آب میوه ی خانگی بدون قند افزوده، مخلوط کرده و میل کنید. می توانید میزان مصرفتان را به 
مرور و در عرض ۳ هفته بیشتر کنید. اگر از قرص های اسفرزه استفاده می کنید آن را نیم ساعت 

قبل از غذا با یک لیوان بزرگ آب میل کنید. 
اسفرزه برای تمیزی بدن از ضایعات تلنبار شده

غلاف تخمه های اسفرزه به دفع ضایعات قدیمی که حدود ۲ تا 5 کیلو از وزن بدن هر فردی 
را تشکیل می دهند کمک می کند. اگر شما به طور مرتب اسفرزه مصرف کنید به بدنتان کمک 
خواهید کرد که از شر ضایعات و مواد زائد انباشته در آن خلاص شود. در نتیجه احساس سبکی 

زیادی خواهید کرد و اندازه ی دور شکمتان کوچک تر خواهد شد.
اسفرزه برای تمیزی کولون

تأثیر تمیزکنندگی اسفرزه بسیار بالاست به طوری که می تواند باعث تمیزی چشم گیر کولون 
شود. مصرف تخمه اسفرزه باعث دفع ضایعات، احساس سبکی و کنترل مشکلات مربوط به 
روده ها یعنی یبوست، سندرم روده ی تحریک پذیر و اسهال می شود. این دانه های ریز برای 
افرادی که از هموروئید یا همان بواسیر رنج می برند نیز مفید است. می توانید میزان و روش 

مصرف آن را از عطار یا داروساز بپرسید.
اسفرزه برای کاهش قند خون

اسفرزه با آن قد و قواره ی کوچکش قادر است میزان قند خون، میزان انسولین، میزان 
کلسترول بد خون و خطر ابتلا به بیماری های قلبی عروقی را کاهش دهد. نتایج پژوهش ها 
نشان می دهند مواد غذایی سرشار از فیبرهای غذایی به کاهش میزان قند خون و انسولین 
دیابتی ها کمک می کند. از آنجایی که غلاف اسفرزه نیز سرشار از فیبرهای غذایی است مصرف 
آن برای کاهش قند خون و انسولین توصیه می شود. نتایج پژوهش ها همچنین نشان می دهند 
که میزان بالای فیبرهای غذایی روی میزان کلسترول خون نیز تأثیر گذاشته و باعث کاهش 
آن می شود. در نتیجه اسفرزه نیز می تواند کلسترول بد خون را کاهش داده و خطر ابتلا به 

بیماری های قلبی عروقی را نیز کاهش دهد.
اسفرزه برای مقابله با یبوست و اسهال

فیبرهای موجود در غلاف تخمه اسفرزه برای بهبود یبوست و درعین حال اسهال مفید است. 
از این دانه های ریز همچنین برای درمان هموروئید )بواسیر( و بیماری های دیگر روده ها نیز 

می شود استفاده کرد.
نتایج پژوهش های متعدد نشان می دهد که مخلوط کردن اسفرزه با آب باعث حجیم و 
لعاب دار شدن این دانه های ریز می شود که به حرکت و انقباض بیشتر روده ها کمک کرده و 
مدفوع را از سیستم گوارش خارج می سازد. در کشورهای آسیایی و اروپایی و آمریکایی از این 

دانه های ریز به عنوان ملین استفاده می شود.
در مورد اسهال باید بگوییم که اسفرزه به طور قابل ملاحظه ای آب داخل لوله ی گوارش را 

می گیرد و مدفوع را سفت تر کرده و به آرامی عبور می دهد.
توجه توجه

* سازمان غذا و داروی آمریکا اعلام کرده است که مصرف بی رویه و نامناسب اسفرزه )به 
عنوان مثال بدون نوشیدن آب کافی، برای افراد آلرژیک به اسفرزه و همچنین افرادی که قبلًا 
جراحی روده انجام داده اند( می تواند باعث انسداد مری، تنگی نفس و آسفیکسی یا خفگی در 

جنین و نوزاد شود.
* نتایج پژوهش آمریکایی نشان می دهد در مصرف مکمل فیبرهای اسفرزه در بیمارانی با 
سابقه ی آدنوم کولورکتال، باعث تشدید و بازگشت بیماری می شود. برای پیشگیری از عوارض 
مشکلات بعد از مصرف اسفرزه توصیه می شود که به همراه آن آب زیادی بنوشید. نوشیدن یک 

لیوان آب بعد از مصرف اسفرزه از حجیم شدن این دانه ها در گلو جلوگیری می کند.
* افرادی که از مشکلاتی مانند نفخ، گاز معده و درد معده رنج می برند توصیه می شود که در 

ابتدا با مصرف کم اسفرزه شروع کنند.
* اگر بعد از مصرف اسفرزه دچار تپش قلب، سرگیجه یا خون در مدفوع شدید مصرف آن 

را قطع و به پزشک مراجعه کنید.
* توجه داشته باشید که مصرف مکمل اسفرزه می تواند در جذب برخی از داروها مانند 
داروهای ضدافسردگی، ضد صرع، ضد دیابت و برخی از داروهایی که برای مشکلات قلبی یا 
کاهش چربی خون تجویز می شوند اختلال ایجاد کنند. اگر داروی خاصی مصرف می کنید 
نباید از مکمل اسفرزه استفاده کنید. توجه داشته باشید که مصرف اسفرزه باید حداقل دو تا 4 

ساعت قبل از داورهای دیگر باشد.
* اگر از بیماری های کلیوی رنج می برید قبل از مصرف اسفرزه حتماً با پزشکتان مشورت 

کنید..

اسفرزه: از لاغری تا کاهش قند خون



اجتماعی6

به مناسبت یازدهم ذی القعده سالروز میلاد امام رضا علیه السلام    

 خورشید طوس
امضای تفاهم نامه میان آموزش و پرورش و مناطق آزاد 

ایجاد منطقه نمونه آموزش و پرورشی
 در مناطق آزاد 

مدیر امور شوراهای آموزش و پرورش گفت: آموزش و پرورش و مناطق 
آزاد تفاهم نامه همکاری امضا کردند که این تفاهم نامه در جهت حمایت 
و  الگو  پرورش  و  آموزش  منطقه  ایجاد  مدارس،   افزاری  سخت  بخش  از 

توانمندسازی معلمان از اهداف این تفاهم نامه است. 
علی عباسپور اظهار داشت: آموزش و پرورش با مناطق آزاد تفاهم نامه امضا کرده 
است. هم اکنون ۶ منطقه آزاد در کشور داریم که در این مناطق رئیس منطقه آزاد 
رئیس شورای آموزش و پرورش است و این مناطق تابع قواعد معمول سایر شهرها 

نبوده و مدیریت ویژه ای دارند.
وی افزود:  تفاهم نامه با مناطق آزاد در جهت حمایت از بخش  های سخت افزاری 
مدارس است یعنی ساخت، نوسازی و مشارکت در تامین منابع برگزاری همایش ها 
و برنامه ها یکی از اهداف امضای این تفاهم نامه بوده و به دنبال این هستیم تا به 
صورت ویژه در این مناطق مدارس استاندارد را که در کشورهای توسعه یافته مشاهده 

می کنیم، ایجاد کرده و مدیران را برای بازدید از این مدارس به این مناطق ببریم.
عباسپور بیان کرد:  ایجاد منطقه آموزش و پرورش الگو و نمونه در مناطق آزاد و 
توانمند سازی معلمان از اهداف امضای این تفاهم نامه است و در حقیقت در تلاش 
هستیم تا یکی از مناطق آزاد را مجهز به آخرین دستاورد های فناوری حوزه تعلیم و 
تربیت کنیم و دبیرخانه شورای مناطق آزاد نیز در این خصوص اعلام آمادگی کرده 

است.

معاون احضار و اعزام سازمان وظیفه عمومي؛

سربازان برای بخشش اضافه خدمت
 به یگان خدمتي مراجعه کنند 

معاون احضار و اعزام سازمان وظیفه عمومي گفت: بخشش اضافه خدمت 
سربازان حین خدمت در اختیار فرماندهان یگانهاي خدمتي است. 

سرهنگ رحمان علیدوست افزود: بخشش اضافه خدمت سربازان وظیفه حین 
خدمت براساس )تبصره یک ماده 58(، در اختیارفرمانده هان یگان هاي خدمتي 
است  و دراین خصوص هیچ گونه مسئولیتي بر عهده سازمان وظیفه عمومي یا مراکز 

وظیفه عمومي استان ها نیست.
وي خاطرنشان کرد: سربازان حین خدمت که داراي اضافه خدمت سنواتي هستند، 
در صورت داشتن یکي از ضوابط مربوط به )تبصره یک ماده 58( قانون خدمت وظیفه 
عمومي، مي توانند با مراجعه به نیروي انساني یگان خدمتي خود نسبت به درخواست 
و پیگیري بخشش اضافه خدمت خود اقدام کرده ویگان هاي خدمتي آنان نیز باید 
به درخواست آنان رسیدگي کند. سرهنگ علیدوست در تشریح تبصره یک ماده 58 
قانون خدمت وظیفه عمومي، اظهار داشت: برابر ضوابط ابلاغي از سوي ستاد کل 
نیروهاي مسلح، مشمولان غایبي که به خدمت اعزام مي شوند در صورتیکه حین 
خدمت، حسن اخلاق و رفتار و جدیت در انجام وظایف خود نشان دهند یا در عملیات 
جنگي ابراز شجاعت و فداکاري کنند به نحوي که مورد تایید فرماندهان و روساي 
ذیربط باشد، با تایید مقامات سرلشگري و همطراز در سازمان مربوط، تمام اضافه 
خدمت یا بخشي از آن بخشیده خواهد شد. معاون احضار و اعزام سازمان وظیفه 
عمومي افزود: ضوابط اجرایي بخشش اضافه خدمت فوق، توسط ستادکل نیروهاي 

مسلح به رده هاي نیروهاي مسلح ابلاغ شده است.

راهکارهایی برای فراموش کردن
 گذشته های تلخ از ذهن 

قبل از هرچیز باید با خودتان شفاف باشید و در مورد این موضوع به نتیجه ای روشن 
برسید که فکر کردن در مورد گذشته و مرور تجربه های تلخ برای تان آزار دهنده است و 
مثل یک سم کشنده در دراز مدت شما را از پا خواهد انداخت.با جرات می شود گفت 
در همه جای دنیا کسی وجود ندارد که تا به حال اتفاق و خاطره ای بد را تجربه نکرده 
باشد. همه ما تجربه های ناخوشایندی داشته ایم که در گوشه ای از ذهن ما ثبت شده و 
هر ازگاهی مرور آن برای مان عذاب آور است.عده ای آن را به سرنوشت نسبت می دهند 
و عده ای همه اتفاقات را بازتاب رفتار خود انسان ها می دانند اما چیزی که مهم است 
نحوه نگرش و برخورد ما با خاطره های تلخ است. یادآوری و تفکر در مورد خاطرات ناگوار 
گاهی تا آنجا پیش می رود که انرژی و توانایی ادامه زندگی را از انسان سلب می کند و 
اینجاست که بالاخره همه مان با این سوال روبه رو می شویم که با این خاطرات تلخ چه 

باید کرد؟ اما ما راه رویارویی با خاطرات ناخوشایندتان را برای تان می گوییم.
با خودت روراست باش

قبل از هرچیز باید با خودتان شفاف باشید و در مورد این موضوع به نتیجه ای روشن 
برسید که فکر کردن در مورد گذشته و مرور تجربه های تلخ برای تان آزار دهنده است 
و مثل یک سم کشنده در دراز مدت شما را از پا خواهد انداخت. باید از این وضعیت 
خسته شوید، خسته از غصه خوردن و فکر کردن و مرور تجربه های گذشته، خسته از 
احساس افسردگی و حسرت در مورد گذشته و بعد از این خستگی سودمند و به موقع، 
باید همه توانت را برای مقابله با این حس یک جا جمع کنی. تنها به این فکر کن که 
همین الان درست همین الان دیگر نمی خواهی حسرت گذشته را بخوری و از داشتن 

حس افسردگی و ناراحتی به اندازه کافی خسته شده ای.
یک راهکار عملی و موثر

یک مکان دنج و راحتی را درنظر بگیرید و آنجا بنشینید. چشم های تان را ببندید و 
چند نفس عمیق بکشید. به تاریکی پشت پلک تان توجه کنید و سعی کنید فضای 
تاریک را در مقیاسی بزرگ تر تصور کنید آنقدر که سیاهی همه اطراف شما را احاطه 
کند. حالا یک تلویزیون را تصور کنید که در مقابلتان قرار گرفته است و حتی الامکان 
این تلویزیون را قدیمی در نظرتان تجسم کنید چون شما در حال بازسازی اتفاقات 
گذشته تان هستید. بعد از این کار حادثه ای که باعث دلخوری شما شده است را در 
صفحه تلویزیون خلق کنید و با دقت به آن نگاه کنید. شخصیت هایی که هنگام به وجود 
آمدن آن حادثه تلخ وجود داشته اند را با جزئیات تصویرسازی کنید. صداها، رنگ ها 
و حتی بویی که در آن لحظه حس کرده اید را از قلم نیندازید. بعد از این کار نوبت 

شماست.
فراموش کردن

سعی کنید با دکمه ای که روی بدنه تلویزیون است )یادتان باشد که تلویزیون شما از 
نوع قدیمی است و کنترل ندارد( صداها را کم و زیاد کنید. صداهایی که باعث رنجش تان 
شده را کم و آن هایی که حس خوبی به شما می دهد را زیاد کنید.  می توانید رنگ 
صورت یا لباس شخصیت هایی که در این فیلم سینمایی خودساخته، باعث آزارتان شده 
است را کمرنگ تصویرسازی کنید. به تدریج شخصیت ها را حذف کنید و حتی می توانید 
نوع جملات آن ها را با سلیقه خود تغییر دهید. بعد از این که تصاویر کمرنگ و کمرنگ تر 
شد دست تان را روی دکمه خاموش تلویزیون بگذارید و تمام صحنه مربوط به آن تجربه 
تلخ را برای همیشه محو کنید. انجام این تمرین را اگر برای چند بار انجام دهید، می تواند 

کمک زیادی به فراموشی اتفاق تلخ گذشته تان کند.
تغییر خاطرات آن طور که دوست دارید

وقتی از یک خاطره تلخ صحبت می کنید و سعی دارید آن را با کسی به اشتراک 
بگذارید تقریبا همه آدم ها یک جواب مشترکی را به شما می دهند و آن این جمله 
است» از خاطره بد بگذر و فراموشش کن« اما در دنیای واقعیت وقتی صحبت از عمل 
وسط می آید اینکار کمی مشکل به نظر می رسد. فراموش کردن اتفاق تلخ کار خیلی 
سختی است اما حداقل می توانید نوع احساسی که نسبت به آن تجربه بد را دارید تغییر 
بدهید. وقتی خاطره ای تلخ را مرور می کنید قبل از هرچیز به این فکر کن که این اتفاق 
می تواند جنبه مثبتی هم برای شما داشته باشد. به دنبال آن جنبه مثبت و خوب، تجربه 

ناخوشایند هم داشته باش تا حسی جدید را جایگزین حس آزاردهنده سابقت کنی.
خودت را از قلم نینداز

هنگام مرور و تصویرسازی یک حادثه تلخ، آیا خودت را در تصاویری که دوباره 
بازسازی کرده ای می بینی یا خیر؟ اگر خودت را در صحنه نمی بینی این نشان می دهد 
که شما هنوز غرق در احساسات باقی مانده از خاطرات گذشته ات هستی. اما وقتی در 
تصویرسازی تجربه های تلخ گذشته ات خودت را هم تجسم می کنی این نشانه خوبی 
است چون شما به عنوان یک تماشاچی به آن اتفاق نگاه می کنید و خودتان را جدا 
کرده اید و آن صحنه تلخ را در زمان حال و جایی که هم اکنون هستی نگاه می کنی. 
یادت باشد گذشته تنها یک خاطره است و این ما هستیم که آن ها را زنده می کنیم. در 

این تصویر سازی  و احیای دوباره زمان حال را از دست نده.

مروری بر زندگانی  و شخصیت
 حضرت فاطمه معصومه)س(

شهر قم گمشده ی  خود را پید ا کرد و مردم قم مهمان خود را ؛ بلکه میزبان خود را 
؛  کریمه ا هل بیت برهر سفره که قدم رنجه کند، مهر میزبانی خواهد داشت ، نه مهمانی 
.همه اهل قم جیره خوار سفره او هستند ؛ که همه شیعیان ؛ قم و قمیون که در برابر کرامت 

 آفتاب رقمی به حساب نمی آید.
خورشید در آسمان قم تابید ،سرزمین قم گمشده ی قر ن های خود را یا فت و معصومه  
نیز دیار آشنای خویش را در قاب چشمانش رسم داد.دیدار دو دوست ، دیدار دو د لداده . 

گم گشته ای به خانه رسید و در و  دیوار خانواده نیز  گمشده خود را یافت .
این روزها سرزمین قم از التهاب و اشتیاق در جوش و خروش  است و مردم قم نیز.

لحظه های فرامش ناشدنی ، این روزها افق قم را از صبح به شب می رساند.
از من ا کنون طمع  صبرو دل و هوش مدار/ کان تحمل  که تو دیدی  همه بر باد آمد

بوی بهبود ز اوضاع جهان می شنوم / شادی آور گل و باد صبا شاد آمد 
»بیت النور« این روزها بیش تر ا ز هر زمان پذیرای اهل قم است که به عنوان عرض 
خالصانه ترین مراتب  ارادت خود به خانواده امامت، خاک ا ین بیت را سرمه  چشمان 

خود می کشند .
خانه زیبا و مقدسی است که به واسطه صاحب خانه و کسی که در آن نشسته است ، 
پاکی و طهارت ویژه ای یافته است .» شرف المکان بالمکین « این خانه  اگر مقدس است 
و مطاف فرشتگان ، به واسطه ی  دختر آفتاب است که در ا ین چهار دیواری طلوع کرده 
است ؛ والا این خانه نیز همچون دیگر خانه  ا ز گل و خشت است و آنچه او را زیور داده 
است؛ زینت مجلله ای است که از آبشخور ولایت و امامت جرعه ها نوشیده و از بوستان 
رضوی گل  عصمت و دانش بر چادر نمازش نشانده و گلاب عفت و کرامت بر سرزمین  

قم پاشیده است .
سپهر د ور خوش اکنون زندکه ماه آمد / جهان به کام دل ا کنون رسد که شاه رسید

از رهگذر خاک سرکوی شما بود / هر نافه که در دست نسیم سحر افتاد
خورشید اما درآن سوی افق هر روز صبح با نگاه ویژه ای به قم و اهل قم بذر ا فشانی 

می کند.
خود را در شادی این شهر شریک می داند، دوست ندارد از این قافله شاد ی عقب بماند 

. سهمی از  این خرسندی و خوشحالی را برای خویش می داند.
هر صبح ، لحظه های نور ا فشانی ا ش را به صحن و سرای این شهر غنیمت می شمرد 
و چون وقت غروب انوار خویش از ا ین دیار بر می گیرد ، تا صبح دیگر ، لحظه ها را در 
امتداد اندوهی سهمگین به یکدیگر پیوند می دهد .  دوست ندارد در برابر تابش خود به 
این شهر ابری را مشاهده کند. ابری اگر در برابرش فرش بگستراند  ، آن را می داراند . این 

روزها هیچ نمی تواند مانع نور افشانی خورشید به شهر قم شود .
خورشید هم به اهل قم حسادت می ورزد ، نمی پسند د که مردم این شهر رخسار 
کرامت و عصمت رانظاره گر باشند و خود در پس ابرها بماند . لحظه ها برای خورشید  تا 

دیداری درصبح روز بعد به کندی می گذرند، اما می  گذرند.
 و ماه هر شب قصه ای دیگر دارد. شب هنگام مهتاب فرش حریر خود را بر طاق نیلگون 
قم می گسترد. این حکایت تمامی شب هاست از روز ی که دختر آفتاب، خاک قم را زر 

افشانی کرد ه است .
نیمه های شب ستارگان آسمان برای دیدن کریمه عصمت که قامت نافله بسته است 
بریکدیگر سبقت می گیرند.پیدا کردن » بیت النور« برای ستارگان مشکل نیست ، 
ستارگان  از آن سوی افق خانه ای را به یکدیگر نشان می دهندکه درمیان دیگرخانه ها ی 
این سرزمین پهناور نور افشانی بیش تری دارد . شب های دیگر و سحرهای پیشین تا این 
اندازه نور ا فشانی نمی کرد؛ اما چند سحری است که ستون هایی از نور، بیت انور را از دیگر 
خانه ای مجاور متمایز کرده، بنابراین برای ستارگان پیداکردن این خانه و چشم دوختن بر 

قامت ساکن این خانه که به نافله ایستاده است ، حکایت مشکلی نیست .
و ماه در آن سوی آسمان با ستارگان همنواست . هر سحری می بیند که دختر آفتاب، 
در قاب عصمت و کرامت ، با خدای خود حکایت دلنشین بندگی درقالب کلام در می آورد  
و شعر عرفان و غزل شیفتگی می سراید.  سحرهای بیت النور، حکایت عجیب دلدادگی 

است.
اما در دل کریمه شهر قم غوغایی است.

 ـبه حکایتی است   ـکه به امام و مولایش  دوری برادر و شیفتگی این بانو به برادرش 
که بتوان  در کلام آورد.

خدایا! به عزم دیداربرادر از مدینه خارج شدم ، اما دست تقدیر چنین بودکه بر من روا 
داشتی . در برابر  سرنوشت و قضا و قدری  که برایم  سرشتی نه شکوه دارم و نه  گلایه ، 

که خرسندم و راضی به  آنچه تو فرمایی.
و توای باد صبا اگر گذارت به خراسان افتاد، از من به آن  شاه بی همتا سلام برسان و 
از سوی من به او این پیغام که خواهرت به یاد توست و دیدارت را در سراچه دل خویش 

به انتظار است .
حسب حالی ننوشتی و شد ایامی چند/ مجرمی کو که  فرستم به تو پیغامی چند

ما بدان مقصد عالی نتوانیم رسید / هم مگر پیش نهد لطف شما گامی چند
آری؛ این روزها قم ، گمشده خود را یا فته است و اهل قم ، نشان از یار گم گشته ی 

خویش که پس از قرن ها ، اکنون به این دیار آمده است .
اما ... اما... دل دختر آفتاب که این روزها میزبان اهل قم شده است، پر از غوغا است . گویا 

می داندکه دیدار برادر در کار نیست ، آیا تحمل این دوری راخواهد داشت ؟ 

سلام بر تو ای امام هشتم، ای فرزند پیامبر و علی، ای 
پاره تن فاطمه ای جگر گوشه حضرت موسی بن جعفر، 
و ای امامی که هر لحظه دل های ما به شوق دیدار حرم 
مطهّرت می تپد، سلام بر تو ای علی بن موسی الرضا، 
و سلام بر پدارن بزرگوارت و فرزندان پاک و معصومت.

فرارسیدن یازدهم ذی القعده سالروز ولادت هشتمین امام 
معصوم، خورشید فروزان خراسان، مایه برکت و افتخار کشور 
ایران، محبوب دلهای شیعیان، حضرت ابی الحسن علی بن 
موسی الرضا علیه السلام را به همه مسلمانان جهان بالأخصّ 
شیعیان تبریک می گوییم. و ذیلا خلاصه ای در شرح زندگانی 

آن حضرت می آوریم.
ولادت:

حضرت امام رضا علیه السلام شب جمعه یازدهم ذی القعده 
در سال ۱48 هجری در مدینه طیّبه به دنیا آمد، پدر بزرگوار 
آن حضرت امام هفتم موسی بن جعفر علیه السلام بود و مادر 
آن حضرت خانمی بود به نام امّ البنین یا تکتم یا نجمه که هر 

سه اسم در تاریخ آمده است.
این بانوی بزرگوار زنی با فضیلت بود که خدا او را شایسته 
همسری حضرت امام موسی بن جعفر علیه السلام و مادری 

امام رضا علیه السلام قرار داده بود.
مرحوم علامّه مجلسی رحمه الله در جلد 7/4۹ بحار الانوار 
نقل می کند که نجمه مادر حضرت رضا علیه السلام کنیزی 
بود که حمیده مادر حضرت موسی بن جعفر علیه السلام او 
را خرید، حمیده می گوید: حضرت رسول الله )صلی الله علیه 
وآله( را در خواب دیدم که به من فرمود: ای حمیده، این نجمه 
برای فرزند تو موسی است، که به زودی بهترین اهل زمین از 
او به دنیا خواهد آمد، پس من نجمه را به موسی بن جعفر 
بخشیدم، وقتی که رضا به دنیا آمد نجمه را طاهره نام نهاد، و 
این خانم بزرگوار اسامی مختلفی داشت که از آنهاست: نجمه، 

سکن، سمان و تکتم.
مرحوم مجلسی نقل می کند که حضرت رضا علیه السلام 
در دوران شیرخوارگی کودکی درشت بود، و از این جهت 
زیاد شیر می خورد، حضرت نجمه گفت: برای شیر دادن 
به این بچه مرضعه ای بگیرید تا به من کمک کند، از او 
پرسیدند: آیا شیر تو کم شده؟ گفت: نه لکن من ذکر و نماز 
و تسبیحی داشتم که از زمان تولدّ این کودک کمتر می توانم 

به آنها برسم.
مرحوم مجلسی در مجلّد ۹/4۹ بحار الانوار نقل می کند 
از خانمی که می گوید: شنیدم از نجمه که می فرمود: وقتی 
به فرزندم علی باردار شدم سنگینی حمل را احساس نمی 
کردم، و وقتی در خواب بودم از داخل شکم خود صدای 
تسبیح و تهلیل و تمجید خداوند را می شنیدم، و این باعث 
خوف و هراس من شده بود، وقتی که بیدار می شدم صدایی 
نمی شنیدم، زمانی که رضا به دنیا آمد دست خود را بر زمین 
گذاشت و سر به اسمان بلند کرد، و لبهای مبارک خود را 
حرکت می داد، گویا حرف می زد، در این هنگام پدر او موسی 
بن جعفر )علیه السلام( بر من وارد شد و فرمود: مبارک باد بر 
تو ای نجمه لطف و کرامت پروردگارت، و سپس فرزندم علی 
را در پارچه ای سفید پوشاند و در گوش راست او اذان، و در 
گوش چپ او اقامه گفت، پس از آن آب فرات خواست و کام 
او را با آب فرات باز کرد و بعد او را به من برگرداند و فرمود: او 

را بگیر که او بقّیة الله در زمین خدا است.
اسامی و القاب

نام آن حضرت »علی« بود که این نام در میان دودمان 
رسول خدا محبوب ترین نام بود، و نشانه آن نامیدن حضرت 
امام حسین علیه السلام چند تن از فرزندان خویش را به این 

نام است.
کنیه آن حضرت أبوالحسن، و أبوعلی بود.

بعض القاب آن بزرگوار عبارت است از: سراج الله، نور الهدی، 
قرّة عین المؤمنین، رضا، رضیّ، فاضل، صابر، وفیّ، صدیق. که 
معانی این القاب عبارت است از: چراغ پروردگار، نور هدایت و 
راهنمایی، نور چشم مؤمنان، راضی به رضای خداوند، بخشنده، 
بردبار، با وفا، دوست. و همچنین پیامبر خدا)ص( او را عالمِ آل 

محمّد)ص( نامید.

ولایت عهدی امام رضا )علیه السلام(
به  السلام  علیه  جعفر  بن  موسی  آنکه حضرت  از  پس 
وسیله هارون الرشید لعنة الله علیه به شهادت رسید، حضرت 
امام رضا علیه السلام به امامت رسیدند، مقداری از دوران امامت 
آن بزرگوار در خلافت هارون، و مقداری در حدود چهارسال در 
خلافت امین، و مدّت بیست سال در زمان خلافت مأمون بود.

در زمان هارون و بلا فاصله پس از شهادت حضرت موسی 
بن جعفر )علیه السلام( بعض افراد به هارون توصیه می کردند 
که حضرت را به شهادت برساند، مرحوم مجلسی نقل می کند 
که شخصی از بنی العباس به نام عیسی بن جعفر به هارون 
گفت: سوگندی را که درباره آل ابی طالب یادکردی به یادآور 
که گفتی: اگر کسی بعد از موسی بن جعفر ادعای امامت 
کند گردن او را می زنم، و الآن علی بن موسی ادعای امامت 
دارد و مردم نیز همان اعتقادی که به پدر او داشتند به او هم 
دارند، هارون الرشید نگاهی غضب آلود به او کرد و گفت: وای 
بر تو آیا می خواهی من همه آل ابی طالب را بکشم؟ راوی 
خبر که این قضیه را خود دیده بود می گوید: به آن حضرت 
داستان را گفتم، آن حضرت فرمود: قسم به خدای که آنها 

چنین قدرتی ندارند و هیچ کاری نمی توانند بکنند.
دوستتان آن حضرت هم از همان ابتدا بر جان آن بزرگوار 
می ترسیدند، لکن آن حضرت می فرمود: اینان نمی توانند 

کاری انجام دهند.
تا آنکه در زمان خلافت مأمون قضیه ولایت عهدی پیش 
آمد، و علّت عمده آن ترس مأمون از نفوذ معنوی حضرت امام 
رضا علیه السلام در میان مردم بود، و شاید همانطور که از بعض 
تواریخ نیز مهشود است مأمون نسبت به مقام واقعی امام رضا 
علیه السلام واقف بود و از این جهت در ابتدا میل آن را نداشت 
که آسیبی به آن بزرگوار برساند، لکن بعد از آنکه دید حتّی با 
ولایت عهدی آن حضرت نیز گرایش مردم به آل پیامبر )صلی 
الله علیه وآله وسلم( کم نشد، و همینطور نفرت آنان از خاندان 
بنی العباس بیشتر می شد دیگر تحمّل نکرد و آن حضرت را 

به شهادت رسانید.
بنابر این آن حضرت را از مدینه به خراسان آورد و آن بزرگوار 
نیز می دانست که این سفری است که برگشتی در آن نیست، 

لذا به اهل بیت خود امر فرمود که بر او نوحه کنند.
راهی که مأمون برای حرکت آن حضرت انتخاب کرده بود 
راهی بود که امام رضا علیه السلام بر خورد کمتری با شیعیان 
و شهرهایی که عاشقان اهل بیت پیامبر در آنها سکونت دارند 
داشته باشد، امّا در عین حال آنچه از این سفر تاریخی باقی 
ماند جلوه های عشق مردم به خاندان پیامبر بود که از طرفی 
ارادت مردم را به حق و حقیقت آشکار می کرد، و از طرف 
دیگر زنگ خطری برای عباسیان و در رأس نان مأمون بود که 
برای مردم فریبی و مهار کردن حرکت های شیعی می خواست 
با ولایت عهدی حضرت رضا )علیه السلام( علویان و در کلّ 

شیعیان را خلع سلاح کند.
نمونه بارز این ارادت و عشق و علاقه در نیشابور تجلّی کرد 
که مورّخان نوشته اند عدّه بیشماری برای نوشتن حدیث از آن 
حضرت خواستند که حدیثی بفرمایند، و آن بزرگوار حدیث 
سلسلة الذهب را که مضمون آن توحید یعنی دعوت تمامی 
انبیاء از آدم تا خاتم است فرمودند، و سپس آن را ختم به 
ولایت و امامت کردند. با لفظ »وأنا من شروطها« و ترجمه این 
حدیث شریف چنین است که حضرت رضا علیه از پدرش از 
پدرانش تا رسول خدا و رسول خدا از ملائکه مقرّب پروردگار و 
آنها از خداوند نقل می کنند که خداوند فرمود: کلمه لا اله الله 
قلعه من است و هر کس وارد قلعه من شود از عذاب من در 
امان خواهد بود. که مراد از این حدیث اقرار و ایمان و اعتراف 
به توحید و یگانگی خداوند است. سپس مقداری که کجاوه آن 
حضرت حرکت کرد دوباره فرمودند: البته شرط دارد، و من 
از شروط آن هستم، که مراد امامت است. به هر حال قصد 
مأمون هر چه بود ولایتعهدی خلافت را بر امام علیه السلام 
تحمیل کرد، و آن بزرگوار بدون آنکه مایل باشند از روی اجبار 

پذیرفتند. 
در اینجا برای آنکه از خود چیزی نگوییم و با استدلال 
به روایات مطلب را روشن نماییم به ترجمه یک حدیث که 

مرحوم مجلسی)رحمه الله( از کتاب عیون اخبار الرضا نوشته 
مرحوم صدوق آن را نقل کرده است اکتفا  می کنیم:

مرحوم علامّه مجلسی در جلد 4۹، صفحه ۱۲8، حدیث 
شماره ۳، نقل می کند از ابی الصلت هروی که گفت: مأمون به 
امام رضا علیه السلام گفت: ای فرزند پیامبر من فضل و علم و 
زهد و پرهیزکاری و عبادت تو را می شناسم، و شما را احقّ به 

خلافت از خود می دانم.
حضرت امام رضا علیه السلام فرمود: من به بندگی خداوند 
افتخار می کنم، و به وسیله زهد در دنیا امیدوارم از شرّ دنیا در 
امان بمانم و با پرهیز از محرّمات امید رسیدن به غنیمت های 
الهی را دارم، و با تواضع در دنیا امید دارم که نزد خدا بلند 

مرتبه باشم.
مأمون گفت: من اینطور صلاح دیدم که خود را از خلافت 
عزل کنم، و با شما به عنوان خلیفه بیعت کنم. حضرت رضا 
)علیه السلام( فرمود: اگر این خلافت از آن توست و خداوند آن 
را برای تو قراداده است، جائز نیست که لباسی را که خداوند 
بر تو پوشانیده از تن بیرون کنی و به دیگری بدهی، و اگر 
خلافت از آن تو نیست جایز نیست که چیزی را که مال تو 

نیست به من بدهی.
مأمون گفت: ای فرزند پیامبر ناچار باید قبول کنی، حضرت 
فرمود: با اختیار خود هرگز چنین کاری نخواهم کرد، مدّت 
مدیدی مأمون کوشش کرد تا آنکه به هر حال از قبول آن 

حضرت مأیوس شد.
مأمون چون چنین دید گفت: حال که خلافت را نمی پذیری 
ولایت عهد را قبول کن تا آنکه خلافت بعد از من از آن تو باشد.

در اینجا حضرت رضا )علیه السلام( فرمود: قسم به خدا 
پدرم از پدرانش، از امیر مؤمنان )علیه السلام( از رسول خدا 
)صلی الله علیه وآله وسلم( به من خبرداده است که من قبل 
از تو از دنیا می روم در حالی که مرا به وسیله سمّ به شهادت 
می رسانند، ملائکه آسمان و زمین بر من می گریند و در 

سرزمین غربت کنار قبر هارون دفن می شوم.
در اینجا مأمون گریه کرد و گفت:

ای فرزند پیامبر چه کسی تو را می کشد، و یا جرأت بی ادبی 
به شما را دارد در حالی که من زنده ام، حضرت فرمود: اگر بنا 

بود بگویم می گفتم که چه کسی مرا می کشد.
مأمون گفت: یابن رسول الله شما قصد آن داری که شانه از 
زیر بار خالی کنی و این امر را از خود دفع کنی تا مردم تو را 

فردی زاهد و بریده از دنیا بدانند.
حضرت امام رضا علیه السلام فرمود: قسم به خداوند از روزی 
که خدای مرا آفرید دروغ نگفته ام، و زهد در دنیا را وسیله ای 
برای دستیابی به دنیا قرار نداده ام، و من می دانم تو به دنبال 
چه هستی! مأمون گفت: دنبال چه هستم؟ حضرت فرمود: 
برای آنکه بگویم امان می دهی؟ مأمون گفت: تو را امان دادم.

حضرت امام رضا علیه السلام فرمود: قصد تو آن است که 
مردم بگویند: علی بن موسی زاهد در دنیا نبود، بلکه این 
دنیا بود که به او روی آور نشده بود، آیا نمی بینید چگونه 

ولایتعهدی را به طمع خلافت قبول کرد!
در  همیشه  تو  گفت:  و  شد  غضبناک  مأمون  اینجا  در 
برخوردهایت مرا می آزاری، و علّت آن این است که از سطوت 
و قدرت من احساس امنیت می کنی، قسم به خدا اگر قبول 
کنی ولایتعهد را و گرنه تو را مجبور می کنم، اگر انجام ندادی 

تو را می کشم.
 در اینجا حضرت امام رضا )علیه السلام( فرمود: خداوند 
مرا نهی کرده است که با دست خود خویشتن را به هلاکت 
بیاندازم، اگر چنین است می پذیرم، لکن به شرط آنکه در 
امور عزل و نصب و امور دیگر هیچ دخالتی نکنم و فقط طرف 

مشورت باشم. )بحار الانوار، ج4۹، ص۱۲8(
این ترتیب در سال ۲۰۱ در ماه رمضان حضرت به  به 

ولایت عهدی مأمون منصوب شد.
از این روایت تمام فلسفه و علّت پیشنهاد مأمون برای 
ولایت عهدی و همنیطور علتّ قبول آن حضرت مشخص 
می شود، البته بحث در این باره به قدری گسترده است که 
ما فقط به اندازه گنجایش یک مقاله به آوردن مطالب اکتفا 

کردیم.
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آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول 
موجب ا جراییه صادره از شعبه 8 محاکم حقوقی قم که در اجرای احکام به 
شماره 4/۹۲ج/۱۰5۶ ثبت گردیده له تعاونی ثامن الائمه و علیه مظاهر لقائی سادات 
که محکوم علیه محکوم است به ۲/۰۶۹/۳4۱/84۱ ریال در حق محکوم له و تادیه 
حقوق اجرائی به صندوق دولت که محکوم له در راستای وصول محکوم به اقدام 
به توقیف پلاک ۲۳۲۲/۹۶- اصلی قم ب ۲ نموده که کارشناس به شرح ذیل 

ارزیابی نموده :
احتراما ، عطف به نامه شماره 4/۹۳ج/۱۰5۶  مورخ ۹۳/۰4/۱4 آن شعبه محترم 
درخصوص پرونده اجرایی به شماره 4/۹۲/ج/۱۰5۶ و در معیت نماینده خواهان و 
درحضور خوانده از محل و موقعیت ملک نشان داده شده توسط ایشان به صورت 
یک منزل مسکونی واقع در خیابان امامزاده ابراهیم ، ۱۶ متری بوستان) ولی عصر( 
، کوچه شماره ۱۱،  پلاک۳۹ بازدید به عمل آمد وارزیابی تهیه شده به شرح ذیل 

تقدیم می گردد.
۱- مشخصات و ویژگی های ساختمان

سند مالکیت فوق به شماره ۲۳۲۲/۹۶ در دفتر شماره 45۶ بخش ۲  قم و صفحه 
۱4۶ تحت شماره 8۳۰4۱ به ثبت رسیده است . ملک فوق به عرض ۶ متر در یک  
شارع 8 متری واقع شده است. بر روی  پلاک فوق ساختمانی  جنوبی ، دو  طبقه 
با سیستم دیوار باربر همراه با ستن وسط و سقف طاق  ضربی بصورت زیرزمین و 
همکف احداث شده است پوشش کف طبقات موزاییک و پوشش نهایی  دیوارها گچ 
و کاغذ دیواری  میباشد. نمای ساختمان از سمت شارع و از سمت حیاط آجر گری 
می باشد. پوشش کف حیاط موزاییک و دیوارهای آن سیمانی میباشد و شامل یک 
سرویس حمام و یک سرویس توالت می باشد. پوشش نهایی پشت بام نیز آسفالت 

و دارای دورچین آجری می باشد.
ارزیابی:

که مقرر گردیده پلاک فوق الذکر در تاریخ ۹۳/۰7/۰۳ ساعت 8/۳۰ الی۹ صبح 
به آدرس قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای 
احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که 
قصد بازدید از پلاک را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی  
این اجرا از مورد مزایده بازدیدو در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. 
قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد 
دهند واگذار می گردد برنده مزایده باید ده درصد ارزش مزایده را فی المجلس  و  
الباقی ظرف یک ماه به حساب سپرده دادگستری واریز نماید. این آگهی یک نوبت 
در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به این واحد 

مراجعه نمائید. 
حسن کاظمی ـ دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 

ابوالفضل علیدوست 

لزوم نگاه سیستمی و بازنگری در کل ساختار نظام 
آموزشی و هدف گزاری ها از جمله مهم ترین مواردی 
بود که در میزگرد " کتاب های کمک آموزشی کمک یا 

کاسبی؟" با حضورکارشناسان این حوزه مطرح شد. 
مرتضی خلخالی، مؤلف کتب آموزشی و متخصص حوزه 
برنامه ریزی کتب درسی در نشست "کتب کمک آموزشی، 
کمک یا کاسبی؟" که در سرای اهل قلم برگزار شد، ضمن انتقاد 
از عنوان نشست گفت: به نظر من این عنوان اشکال دارد چون 
هر دو مسیر باید باشد، هم کاسبی و هم کمک، البته درصورتی 
که ما به برنامه ریزی علمی و تجارب جهانی توجه داشته باشیم 
، ناشران با مطالعه و تعیین استانداردها، می توانند کارهای بسیار 
بهتری انجام دهند و در این میان آموزش عالی هم می تواند 
از پتانسیل، ابتکارات و خلاقیت های آنها استفاده کند، البته 

مشروط به اینکه نظام برنامه ریزی کاملا علمی باشد. 
نظام آموزشی گرفتار سنجش است

کتاب های  ناشران  بیشتر  پیش  سال  داد: ۲۰  ادامه  وی 
مفهومی چاپ می کردند و دانش آموزان به دنبال فهم مطالب 
بودند اما در حال حاضر این گونه کتاب ها فروش نمی رود و 
بیشتر کتاب ها درباره کنکور و مرور درس است و این نشان 

می دهد در کشور در این زمینه روند نزولی است. 
کتاب های  و  درسی  برنامه ریزی  در  اشکال  و  کنکور  وی 
درسی را از جمله علل استقبال از کتب کمک آموزشی بیان 
کرد و بااشاره به تجربه انگلستان برای حل این مشکل، گفت: 
در گذشته انگلستان هم همین مشکل را داشت و مطالبی که 
ناشران چاپ می کردند براساس تست بود اما در زمان تاچر، با 
این رویکرد که " نظام سنجش خدمتگزار ملت است نه ارباب 
آن" این مشکل در آموزش و پرورش برطرف و نظام تستی و 

چهارگزینه ای کمرنگ و حذف شد. در ایران هم نظام آموزشی 
نظریات  به وسیله  ما  نظام سنجش  گرفتار سنجش است. 

یادگیری و رشد عمل نمی کند. 
خلخالی با تاکید بر اینکه این نظام سنجش و این شیوه درس 
خواندن بچه ها را از زندگی اجتماعی دور می کند اظهار کرد: الان 
۲۰ سال است که در برنامه دانشگاه ها درباره سنجش و تست 
چندگزینه ای بحث  می شود زیرا تست چهارگزینه ای توانایی 
پاسخگویی به اهداف نظام آموزشی و ارزیابی رشد و توانایی 
داوطلبان را ندارد. تست چهارگزینه ای چگونه می تواند صلاحیت 

فردی برای ارتقا به مقطع ارشد و دکتری را بسنجد. 
نظام آموزشی با مشکلات ریشه ای مواجه است

همچنین شهداد شعبانی، مدیر انتشارات سنجش اول در 
ابتدای سخنان خود بااشاره به عنوان این نشست و بیان اینکه 
کلمات در هر فرهنگ بارمعنایی خاصی دارند و با مقاصد خاصی 
به کار برده می شوند، از مجری برنامه پرسید که منظورشان از 
واژه "کاسبی" چیست، آیا منظور کسب و کار است یا کسب 
سود؟ که مجری برنامه ضمن طرح این نکته که طبق آمار 
شش ناشر از بین ۱۰ ناشر پرتیراژ سال ناشران کمک آموزشی 
بودند، اینگونه پاسخ داد: در این نشست ما بدون هیچ قضاوتی 
می خواستیم از شما بپرسیم که علت چیست و چرا ناشران 
کمک آموزشی باید پرتیراژترین ناشران کشور باشند. آیا این 
ناشران بیشتر به جنبه مالی ناشی از فروش کتاب های خود 
توجه می کنند یا خیر؟  در ادامه شعبانی ضمن تأکید براینکه 
هر شیوه ای در کسب و کار پاسخی به یک نیاز است، بیان کرد: 
وقتی در نظام آموزشی موضوع کتاب های مازاد بر کتب درسی 
پیش می آید، معنایش این است که نظام آموزشی نتوانسته به 
بخش هایی پاسخ دهد یا کتاب های طراحی شده دارای نواقصی 

هستند و یا به مرور زمان تغییر نکرده اند، به همین دلیل است 
که تولید کتاب کمک آموزشی این مشکلات را جبران می کند. 
به گفته شعبانی، تقاضای بالای کتاب های کمک آموشی 
برای من فقط یک پیام دارد اینکه نظام آموزشی با مشکلات 

ریشه ای مواجه است. 
به اعتقاد مدیر انتشارات سنجش اول ، کتب کمک آموزشی 
کمک بسیار زیادی در انتقال اطلاعات و دانش به کسانی داشت 

که به مرکز و استادان خوب دسترسی نداشتند . 
وی در ادامه ضمن طرح اینکه مشکل کتاب های آموزشی 
به خود آن ها برنمی گردد، خاطرنشان کرد: ما با نظام های 
کار  سیستم  از  بیرون  هرکدام  که  هستیم  روبرو  جزیره ای 

می کنند و به همین دلیل نتیجه ای حاصل نمی شود. 
وی بازنگری در کل ساختار نظام آموزشی و هدفگذاری مجدد 
را از جمله الزامات نظام آموزشی کشور دانست و اظهار کرد: نظام 
آموزشی ما بی هدف است و به مشتری اصلی خود که می تواند 

صنعت باشد وصل نیست. 
کاهش متقاضیان ورود به دانشگاه، تهدیدی برای 

انتشارات کتاب های کمک آموزشی
مسعود پایدار عضو هیئت مدیره انجمن فرهنگی ناشران 
دانشگاهی نیز گفت: باتوجه به ضرورت نظام آموزشی این 
کتاب ها هم می توانند کمک باشند هم امکان سودجویی را 

فراهم کنند. 
اینکه صرفا نمی توان بر سر تعداد عنوان  از  انتقاد  با  وی 
کتاب های چاپ شده بحث کرد، اظهارکرد: فکر می کنم باتوجه 
به ضرورت نظام آموزشی که قابل اصلاح است و باید اصلاح 
شود، وجود ناشران کمک آموزشی ناشی از ضرورت های امروزی 
است  پایدار در جمع بندی سخنان خود بر این مسئله که 
فعالیت ناشران کمک آموزشی برمبنای نظام سنجش است، 
تأکید کرد و با اشاره به کاهش تعداد متقاضیان برای ورود به 
دانشگاه و خالی ماندن صندلی دانشگاه ها این مسئله را تهدیدی 
برای ناشران کمک آموزشی تلقی کرد و گفت: لازم است تا این 
ناشران با تغییر نگرش، خود را برای آینده آماده کنند.  مهران 
فتحی معاون آموزشی مدرسان شریف نیز در این نشست با 
اشاره به سختی های انتشار کتاب های کمک آموزشی اظهار 
کرد: من به عنوان نماینده موسسه مدرسان شریف به شما 
می گویم که ما برای نوشتن کتاب ها نیاز داوطلبان درتمام کشور 
را می سنجیم و سعی می کنیم درحد توان خود نقاط ضعف را 
پوشش دهیم. اگر در فروش کتب رتبه اول را به دست آورده ایم، 

به همین دلیل است. 

کتب کمک آموزشی، کمک یا کاسبی؟ 
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ایمان: شهردار قم با اشاره به تاکیدات ریاست مجلس 
شورای اسلامی مبنی بر حفظ باغات قم و گسترش فضای سبز، 
گفت: در دو سال اخیر 12 باغ داخل شهر تملک و به صورت 

بوستان محله ای در اختیار شهروندان قرار گرفته است.
در  از ظهر شنبه  قبل  که  در نشست خبری  دلبری  محمد 
ساختمان شهرداری مرکز برگزار شد، در پاسخ به سئوال یکی از 
خبرنگاران درباره اظهارات یکی از اعضای شورا اظهار داشت: برخی 
ما را متهم به شهرفروشی کرده اند در حالی که شما ابتدا باید از 

متخصصان امر بپرسید که شهرفروشی چیست؟
وی افزود: شهر فروشی مفهمومش مشخص است. اینکه ۲۲ سال 
است در این شهر طرح تفصیلی اجرا نشده و به هر کسی هر جوری 

که دلشان خواسته تراکم داده اند، شهرفروشی است.
شهردار قم اضافه کرد: شما در شهر می بینید که یک جا ساختمان 
۱8 طبقه داریم و کنارش تراکم بیش از سه طبقه نداده اند. خط 

آسمان شهر را به هم ریخته اند ، آیا این شهرفروشی نیست؟
وی با اشاره به تهیه طرح تفصیلی جدید توسط شهرداری قم و 
اجرایی شدن آن ادامه داد: ما در این طرح تفصیلی جدید تراکم را 

کاهش دادیم.
دلبری با اشاره به تغییر کاربری ها در مدیریت های قبلی شهرداری 
اضافه کرد: بسیاری مثال ها وجود دارد از اینکه فضای آموزشی به 
مسکونی و فضای سبز به تجاری تبدیل شده که این خود مثالی 
از شهرفروشی است. وی گفت: آمار نشان می دهد ما در سال 88، 
که 4۰۰ میلیارد تومان پول نقد در حساب شهرداری از محل اوراق 
مشارکت وجود داشته 4۳4 پلاک توسط شهرداری به ارزش ۲۰ 
میلیارد تومان پول نقد و ۱۰۳ میلیارد تومان پرداخت غیر نقدی 

توسط شهرداری انجام شده است.
شهردار قم ادامه داد: سال 8۹، ۲۶7 پلاک، در سال ۹۰، 4۶5 

پلاک و در سال ۹۱، 58۰ پلاک تملک شده است.
وی با اشاره به تملک ۶۲8 پلاک در سال ۹۲ گفت: خودتان 
قضاوت کنید این کار شهرفروشی است یا شهر خریدی؟ در پنج ماه 
نخست امسال هم ۲۲۰ پلاک توسط شهرداری خریداری شده که 

نشان می دهد اهتمام شهرداری به تملک است نه فروش.
دلبری با اشاره به اینکه تاکنون تمایلی به پاسخ دادن به برخی 
مسائل را نداشته اضافه کرد: اعتقاد ما این است که به این مسائل باید 
در عمل پاسخ داد تا خود مردم قضاوت صحیحی نسبت به عملکرد 

مجموعه ها داشته باشند.
همکاری با موسسه مالی اعتباری کوثر

وی با اشاره به برخی انتقادات نسبت به همکاری شهرداری و 
موسسه مالی اعتباری کوثر اضافه کرد: ما در بودجه شهرداری برای 
سال جاری فروش ۲۳۰ میلیارد تومان تراکم بر اساس طرح تفصیلی 
را پیش بینی کرده ایم. موسسه کوثر اعلام آمادگی کرده که از این 
مقدار ۱۰۰ میلیارد تومان را خریداری کند. ما شرط کردیم که از این 
مقدار حداقل ۳۰ درصد را خود این موسسه باید ساخت و ساز انجام 

دهد تا عمران و آبادانی شهر صورت بگیرد.
شهردار قم خاطرنشان کرد: برای فروش 7۰ درصد دیگر تراکم 
هم به خاطر وجود خطر واسطه گری عاملیت را به خودشهرداری 

قم داده ایم و این تفاهم نامه با تمام این ضوابط صورت گرفته است.
وی با اشاره به وابستگی این مجموعه به وزارت دفاع گفت: 
وقتی شما بخواهید جنسی را بفروشید از مشتری سوابقش را 
نمی پرسید بلکه به دنبال فروش ملک خود هستید. این قرارداد 
هم در قالب قرارداد سلف که یک قرارداد کاملا شرعی است، 

انجام شده است.
دلبری با اشاره به تعاملات شهرداری قم با دیگر بانک ها افزود: قرار 
است یک کنسرسیوم ۳ هزار میلیارد تومانی هم برای شکل دادن به 

بدنه بلوار پیامبر اعظم)ص( شکل بگیرد.
اهتمام به تسهیل مشارکت بخش خصوصی

وی در پاسخ به یکی دیگر از سوال یکی از خبرنگاران درباره 
میزان مشارکت بخش خصوصی در عمران و آبادانی شهر گفت: در 
این مدت ۱۲ پروژه مشارکتی قرارداد بستیم و پیش نویس ۳ قرارداد 
هم تهیه شده که دو قرارداد مربوط به ساخت هتل برای حل کردن 
مشکل اقامتی زائران است. با این اقدامات تلاش کردیم ورود بخش 

خصوصی را در ساخت و ساز قم تسهیل کنیم.
وی افزود: 8۲ سال از تشکیل شهرداری در قم گذشته و ما در 

تمام این سال ها به این تعداد قرارداد مشارکتی نداشته ایم.
شهردار قم با اشاره به برخی انتقادات درباره شکل نگرفتن ساختار 

بلوار پیامبر اعظم)ص( اظهار داشت: بلوار پیامبر اعظم)ص( ظرفیتی 
است که باید برای سالیان دراز برای شهر قم استفاده شود. به همین 
خاطر حتی در ازای طلب بانک ملی حاضر نشدیم تمام مبلغ را از بلوار 

پیامبر اعظم)ص( بدهیم.
دلبری با اشاره به محدودیت هایی که در این بلوار از نظر معماری، 
تراکم و کاربری ها وجود دارد گفت: عمده اراضی را برای مباحث 
فرهنگی و فضای سبز در نظر گرفته شده که برای بخش خصوصی 

جذاب نیست.
تعاملات با استانداری بسیار خوب است

شهردار قم در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به کمک های 
دولت ها به شهرداری قم ادامه داد: می توان گفت بیشترین کمک 
در زمان آقای ناظمی اردکانی صورت گرفته و بعد از آن رو به افول 

رفته است.
وی با اشاره به اینکه پولی که دولت بتواند به شهرداری ها بدهد 
بسیار کمتر از نیاز است افزود: مشکلات ما با بودجه های دولتی حل 

نمی شود و از ابتدا هم به این بخش نگاهی نداشته ایم.
دلبری بهترین همراهی دولت به شهرداری ها را همدلی با آنان 
دانست و گفت: کمیسیون هشتم دولت می تواند این مسیر را مرتفع 
کند. در واقع بیشترین کمکی به دولت و استانداری می تواند برای ما 

داشته باشد انجام هماهنگی ها برای پیشبرد امور است.
وی اضافه کرد: در حال حاضر 7۰ درصد جمعیت کشور در 
شهرها زندگی می کنند و ۳5 درصد جمعیت شهرنشینی هم در 
8 کلان شهر متمرکز شده اند. اینکه دولت به این فکر افتاده که به 

مشکلات این کلان شهرها بها بدهد کار با ارزشی است.
وی ادامه داد: در حال حاضر این نوید را به مردم می دهیم که 
تعاملات ما با استانداری بسیار خوب است و بسیاری از مشکلات را با 

برگزاری جلسات مفاهمه حل کرده ایم.
سرانه فضای سبز قم 16/21 متر رسیده است

شهردار قم در بخش دیگری از سخنان خود به کمبود فضای سبز 
محلی در قم گفت: در حال حاضر هزار و 7۱7 هکتار فضای سبز شهر 
قم است. از سال 8۹ تاکنون ۲۰۰ هکتار اضافه کرده ایم به مجموعه 

فضای سبز موجود در شهر.
وی با اشاره به اینکه سال 8۹ سرانه فضای سبز ۱4 و 4۳ بوده و 
تا امروز به ۱۶ متر و ۲۱ سانتی متر رسیده اظهار داشت: قم در سرانه 
جنگلی در میان کلان شهرها رتبه اول را دارد اما در سرانه شهری 
رتبه آخر را دارد و این نشان می دهد نیاز به گسترش بوستان های 

محلی داریم.
دلبری خاطرنشان کرد: حفظ باغات داخل شهر موضوع دیگری 
است که اهتمام به آن وجود داشته و در دو سال اخیر ۱۲ باغ داخل 
شهر تملک شده که به صورت بوستان محلی در اختیار شهروندان 

قرار خواهد گرفت.
وی در بخش دیگری از سخنانش در پاسخ به سوالی درباره 
مصرف آب شرب در آبیاری فضای سبز گفت: در حال حاضر ۹۱ 
درصد آبیاری فضای سبز از آب خام صورت می گیرد و در آن ۹ درصد 

هم امکان استفاده از آب خام را نداشته ایم.
چراغ قطار شهری را روشن نگه  داشته ایم

شهردار قم در پاسخ به سوالی درباره وضعیت پروژه های قطار 
شهری در قم اظهار داشت: در قانون زیرساخت حمل و نقل، احیای 

بافت فرسوده و... به عهده دولت گذاشته شده است .
وی افزود: در دولت گذشته به بافت فرسوده هیچ توجهی نشد ولی 
در پروژه های زیرساخت حمل و نقل دولت قبل توجه بیشتری داشت. 

این دولت اهتمامشان بربافت فرسوده هم هست.
دلبری خاطرنشان کرد: اینها از وظایف دولت است اما مجموعه 

مدیریت شهری تلاش می کند این کار را معطل نگذارد.
وی افزود: یک مشکل این است که ما در شهر قم دو پروژه قطار 
شهری داریم یعنی هیچ شهری نداریم که هم قطار زیرزمینی داشته 

باشد و هم منوریل.
شهردار قم با اشاره به اینکه پروژه مترو مصوبه دولت را ندارد 
گفت: دولت چندان به این موضوع اهتمام ندارد و بودجه ای که برای 

شهرداری قم در نظر می گیرد تنها برای یک خط است.
وی اضافه کرد: این پروژه ها الان شروع و زخمی شده. اگر بخواهیم 
رها کنیم، هزینه ای از بین می رود و در مورد مترو حتی رها کردن 
ایمنی شهر را به خاطر می اندازد. از طرف دیگر اگر بخواهد ادامه پیدا 

کند هزینه بر است.
دولت  بودجه ای  مسائل  در  الان  که  وضعیت  گفت:  دلبری 
وجود دارد، موجب شده دولت نتواند کمک به شهرداری داشته 
باشد. هنوز از بودجه سال قبل از مبلغی مانده و برای امسال هم 
تنها 55 میلیارد تومان در نظر گرفته شده که تخصیصی صورت 

نگرفته است.
وی ادامه داد: وضعیت قطار شهری نیاز به مصوبه ای دولت که اگر 

از منابع خودمان هزینه کنیم، دچار مشکل قانونی نشویم.
شهردار قم تصریح کرد: هر دوی این پروژه ها در حد روشن نگه 

داشتن چراغ، در حال پیگیری است اما دولت باید نگاه ویژه ای به این 
مسئله داشته باشد.

 شهردار قم در بخش دیگر سخنانش گفت: اقتصاد مقاومتی مورد 
تاکید رهبر معظم انقلاب، جزء دستور کار شهرداری قم بوده و در این 
زمینه می توان به تکمیل تجهیزات موتوری مدیریت شهری و نیز 

انجام کارهای عمرانی به صورت امانی اشاره کرد. 
دلبری گفت: درحوزه اقتصاد مقاومتی نمی توان تنها به منابع 
مالی تکیه داشت به همین دلیل شهرداری در مقوله هایی مانند بهینه 
سازی نیروی انسانی، شایسته سالاری و جوان گرایی ورود پیدا کرده 
است. وی با بیان اینکه بهره روی کنونی در مدیریت شهری قم در 
راستای اقتصاد مقاومتی و کاهش هزینه های جاری محقق شده 
است گفت: نیازمند رویکردهای ملی و فراملی در مدیریت شهری 

قم هستیم.
حاشیه های نشست خبری شهردار

در ابتدای ورود به سالن جلسه، خبرنگاران در فرمی آمادگی خود 
را برای پرسیدن سوال از شهردار اعلام می کردند و سوالات به ترتیب 

ورود افراد به سالن پرسیده می شد.
این نشست خبری بر خلاف رویه ای که در قم حاکم است، سر 
ساعت شروع شد و شهردار از همان ابتدا به پاسخگویی به سوالات 

خبرنگاران پرداخت.
نحوه تعامل با رسانه ها، ارتباطات مالی شهرداری، شهرفروشی و 
شایعه کاندید شدن شهردار قم در انتخابات مجلس شورای اسلامی 
از موضوعاتی بود که نمایندگان اصحاب رسانه قم در این نشست 

مطرح کردند.
پاسخ های بلند شهردار به سوالات خبرنگار، باعث شد تعدادی از 
خبرنگاران با ارسال پیامک به مدیر روابط عمومی شهرداری، نسبت 
به این موضوع اعتراض کنند. شهردار هم با مطلع شدن از این موضوع 

اعلام کرد که به سوالات به صورت مختصر پاسخ خواهد داد. 
هنگامی که نوبت به سوال پرسیدن یکی از خبرنگاران رسید، وی 
اعلام کرد که بنده سه سوال داشتم که در پاسخ های آقای شهردار به 
سوالات قبلی مطرح شد و دیگر سوالی ندارم. شهردار هم اعلام کرد 

که یکی از مزایای پاسخگویی مفصل به سوالات همین است.
نشست خبری شهردار قم حدود ۳ ساعت به طول انجامید و تا 
انتهای جلسه هیچ یک از خبرنگاران جلسه را ترک نکردند. شاید یکی 
از دلایل اینکه خبرنگاران این نشست سه ساعته را تحمل کردند، 

مسائل مهمی که در این نشست مطرح می شد بود یا ...

شهردار قم اعلام کرد:

تبدیل 12 باغ به بوستان محله ای در قم

آگهی فقدان سند مالکیت
خانم مهری رمضانی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت دفترچه ای ششدانگ پلاک 
۱۱۲۰۱/5 اصلی واقع در بخش ۱ ثبت قم بشماره سریال ۳/۱۲۳457 در صفحه ۲۲۹ دفتر ۲۰4 ذیل ثبت ۳۱۲۳۰ بنام 
علی محمد بیگدلی ثبت و صادره و تسلیم شده سپس طی سند قطعی 7۲۲85-7۲/۲/۲۳ دفتر ۶ قم به وی انتقال یافته 
که نامبرده اعلام داشته که سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده 
است. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس 

از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ابلاغ وقت دادرسی
خواهان بانک توسعه تعاون به مدیر عاملی ماشااله عظیمی دادخواستی به طرفیت خواندگان 
محمد مهدی زینی وند و سید ابوالفضل حسینی حصارشنه و سید عباس حسینی و امیر حسین 
خراسانی به خواسته مطالبه وجه سفته تقدیم دادگاه های عمومی شهرستان شهرستان قم نموده که 
جهت رسیدگی به شعبه یازدهم دادگاه عمومی )حقوقی( دادگستری شهرستان قم واقع در قم – 
خیابان ساحلی – جنب زندان ساحلی – دادگاه های حقوقی شهرستان قم – طبقه همکف – شعبه 
یازدهم دادگاه عمومی )حقوقی( ارجاع و به کلاسه ۹۳۰۹۹8۲5۱۳۱۰۰۲۹۱ ثبت گردیده که وقت 
رسیدگی آن 1393/07/22 و ساعت 8 تعیین شده است. به علت مجهول المکان بودن امیر حسین 
خراسانی و درخواست خواهان و به تجویز ماده 7۳ قانون آیین دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب 
در امور مدنی و دستور دادگاه مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده 
پس از نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم 

دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی حاضر گردد. 
مدیر دفتر دادگاه حقوقی شعبه یازدهم دادگاه عمومی )حقوقی( دادگستری 
شهرستان قم – مجتبی فراهانی

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب خانه بپلاک ۳۹۰ فرعی از ۱۰۶۳۳ اصلی واقع در بخش 
یک ثبت قم اراضی ۲۰ متری گلستان ک ۲۰ پ 54 که بنام خانم ها ریحانه السادات – هانیه – 
فاطمه السادات همگی )روحانی راد( فرزندان حسین و زهرا ها شمی زادگان فرزند حسین میباشد، 
در جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱5 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا 
بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی و ارده ۱/۱87۱  - ۹۳/۶/۱۲ تحدید حدود پلاک مذکور در روز 
چهارشنبه مورخ 93/7/16 ساعت 8/5 الی ۱۲ صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله 
به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکیت مجاور و یا نماینده قانون آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت 
مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه 
خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا 
تبصره ماده مصوب 7۳/۲/۲5 متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت 

میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضایی را نیز به این اداره ارائه نماید.
تاریخ انتشار: 93/6/16 جعفر کاظمی – رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

وزارت صنعت، معدن و تجارت
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم

کمیسیون نظارت قم
اطلاعیــــــــه

هیات اجرایی بر انتخابات اتحادیه های صنفی شهر قم

قابل توجه اعضاء محترم 
اتحادیه صنف کوره پزان قم

مدارک مورد نیاز جهت ثبت نام:

تـــذکر:

1 - فتوکپی پروانه کسب معتبر
2 - فتوکپی تمام صفحات شناسنامه

3 - عکس 4×6 جدید
4 - فتوکپی کارت ملی
5 - گواهی عدم اعتیاد

6 - فتوکپی مدرک تحصیلی

در اجرای آئین نامه اجرایی تبصره 3 ماده 22 قانون نظام صنفی و با 
عنایت به پایان مسئولیت هیئت مدیره محترم آن اتحادیه و لزوم برگزاری 
انتخابات جدید، بدینوسیله از کلیه اعضاء آن صنف که داوطلب عضویت در 
هیئت مدیره و بازرس اتحادیه خود می باشند تقاضا دارد با در دست داشتن 
مدارک ذیل از ابتدای وقت اداری روز دوشنبه مورخ 93/6/10 
لغایت پایان وقت اداری روز چهار شنبه مورخ 93/6/26 به 
مدت 15 روز کاری به محل هیات اجرائی بر انتخابات اتحادیه های 
صنفی مستقر در سازمان صنعت، معدن و تجارت قم واقع در 45 متری 15 

خرداد مراجعه و نسبت به دریافت و تکمیل پرسشنامه اقدام نمایند. 

2 برگ
2 سری
6 قطعه
2 برگ
1 برگ
2 برگ

1 - داشتن پروانه کسب معتبر دائم
2 - داوطلب موظف است شخصا نسبت به تکمیل فرم مربوطه اقدام نماید.
3 - داشتن مدرک تحصیلی دیپلم برای افراد فاقد سابقه عضویت در هیئت 

مدیره  
4 - داشتن 75 سال سن در زمان ثبت نام

5 - ارائه اصل مدارک الزامی است.
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هرکس نظر تو را در اصلاح خودش نپذیرد
به نظرش درباره خودت گوش مده 
و منتظر باش تا بدی او را اصلاح کند.
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نامحرمانه نخستین روزنامه استان قم

تعطیلی پنج شنبه های مدارس پابرجاست 
گفته می شود : علی اصغر فانی وزیر آموزش و پرورش با اعلام اینکه تعطیلی مدارس در 
برخی دبستان ها،  در  است:  تاکید کرده  است،  باقی  قوت خود  به  پنج شنبه همچنان  روزهای 
پنج شنبه ها طرح یک روز با نشاط اجرا می شود. وی با اشاره به اختصاص ۱۲۰ میلیارد تومان 
اعتبار سرانه مدارس در بودجه سال ۹۳، تصریح کرده است: نیمی از سرانه پیش بینی شده، 
به مبلغ ۶۰ میلیارد تومان، پیش از آغاز سال تحصیلی به حساب مدارس واریز می شود. فانی 
افزوده است: با توجه به اینکه سهم ۱۲ میلیون و 5۰۰ هزار دانش آموز کشور که در ۱۰5 هزار 
مدرسه تحصیل می کنند فقط ۲۱۰ میلیارد تومان است اگر منابع موجود را مدیریت نکنیم و 
منابع جدیدی هم وارد آموزش و پرورش نکنیم نمی توانیم انتظار فوق العاده ای از این مجموعه 
داشته باشیم.وی گفته است: با توجه به اینکه از این تعداد دانش آموز در کشور، یک میلیون 
دانش آموز در مدارس غیر دولتی تحصیل می کنند و ۱۱ میلیون و 5۰۰ هزار دانش آموز زیر 
نظر یک میلیون فرهنگی تحت تعلیم و تربیت قرار دارند و باید اذعان کنیم که خدمت رسانی 
یک نیرو به ازای ۱۱.5 دانش آموز قابل قبول نیست اگرچه این نسبت در بسیاری از کشورهای 

اروپایی ۱4 و ۱5 است.

خانه بدون شناسنامه  فني نخرید! 
گفته می شود : اکبر ترکان رئیس سازمان نظام مهندسي کشور درباره شناسنامه  فني تاکید 
کرده است: حتی زمانی که سشوار و ریش تراش می خرید یک بروشور و شناسنامه دارد. بنابراین 
در شناسنامه  فني ساختمان با درج مشخصات سازه، مقاومت نهایی، عمر و استانداردهای مختلف 
ساختمان در شناسنامه، خریدار می تواند با اطمینان خانه بخرد.وی توصیه کرده است: حتما 
شناسنامه فنی و ملکی ساختمان را از فروشنده مطالبه کنند چراکه این خانه تنها پس انداز عمر 
هر فرد محسوب می شود و حداقل باید تا سه نسل دوام داشته باشد بنابراین مردم باید حقوقشان 

را مطالبه کنند تا سیستم مجبور به نظارت شود.

200 هزار صدمه افراد بر اثر نزاع در 4 ماه
گفته می شود: سازمان پزشکی قانونی کشور اعلام کرده، در چهار ماه نخست سال جاری، ۲۲4 
هزار و ۶۹8 نفر به دلیل صدمات ناشی از نزاع به مراکز پزشکی قانونی کشور مراجعه کردند که از این 
تعداد ۱5۶ هزار و 4۶۲ نفر مرد و ۶8 هزار و ۲۳۶ نفر دیگر زن بودند. در مدت مذکور، آمار مراجعان 
نزاع به مراکز پزشکی قانونی ۹ دهم درصد کاهش یافته و این آمار در مدت مشابه سال قبل ۲۲۶ 
هزار و 7۹8 نفر بوده است. در این مدت استان های تهران با ۳۹ هزار و ۶۲۲، خراسان رضوی با 
۱8 هزار و ۲۹5 و اصفهان با ۱۶ هزار و 4۱8 مورد بیشترین و استان های خراسان جنوبی با یکهزار 
و ۲۱۳، ایلام با یکهزار و 4۹۶ و بوشهر با یکهزار و 8۱۳ کمترین آمار مراجعان نزاع را در این مدت 
داشته اند. در سال جاری آمار مراجعان نزاع در تیر ماه بیش از دیگر ماه های سال بوده است. در 
این ماه ۶۳ هزار و 87 نفر به دلیل صدمات ناشی از نزاع به مراکز پزشکی قانونی مراجعه کردند که 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل کاهش ۳.۲ درصدی داشته است. بطور معمول آمار مراجعان 
نزاع در فصل تابستان بیش از سایر فصل های سال است بنحویکه در سه سال اخیر همواره تیر ماه 
بیشترین آمار نزاع را داشته است. آمار مراجعان نزاع در تیر سال ۱۳۹۰، ۶۳ هزار و ۳۰8 نفر، در 

سال ۱۳۹۱، ۶۳ هزار و 548 و در سال ۱۳۹۲، ۶5 هزار و ۱۶8 نفر بوده است.

خبـــر
معاون فرهنگی ارشاد قم: 

خروجی مسابقه »هشت نوشت« 
باید تولید فیلمنامه های برتر باشد 
اداره کل فرهنگ و  ایمان: معاون فرهنگی هنری 
خروجی  اینکه  بر  تاکید  با  قم  استان  اسلامی  ارشاد 
مسابقه »هشت نوشت« باید تولید فیلمنامه های برتر 
باشد، ادامه داد: هر دستگاه اجرایی و فرهنگی با حمایت 

خود یک فیلمنامه برتر را به تولید برساند.
حامد حجتی در نشست سیاستگذاری و جذب حمایت 
برای برگزاری مسابقه هشت نوشت که با حضور مسئول انجمن 
و مسئول  استان  رئیس حوزه هنری  قم،  سینمای جوانان 
سازمان بسیج هنرمندان استان قم در این اداره کل برگزار شد، 
در سخنانی اظهار داشت: فیلمنامه نویسی بویژه در موضوعات 
ارزشی، دغدغه بسیار جدی همگان است و این روزها همه از 
کمبود و ضعف آن صحبت می کنند اما در مقام عمل اتفاقی 

برای پیشرفت در این حوزه شاهد نیستیم. 
وی با اشاره به برگزاری مسابقه فیلمنامه نویسی هشت 
نوشت گفت: برگزاری این مسابقه پیشنهادی مناسب از سوی 
انجمن سینمای جوانان بود که مورد استقبال این اداره کل قرار 
گرفت و در حال حاضر نیز شاهد برگزاری آن به نحو مطلوب 

در استان هستیم. 
حجتی با تاکید بر اینکه خروجی این مسابقه باید تولید 
فیلمنامه های برتر باشد، ادامه داد: برای اینکه این مسابقه 
همانند بسیاری از جشنواره ها صرفا با معرفی نفرات برتر و 
اهدای جوایز به اتمام نرسد، لازم است هر دستگاه اجرایی و 
فرهنگی با حمایت خود یک فیلمنامه برتر را به تولید برساند تا 

آثار این مسابقه ماندگار شود. 

قم  استان  درمان  بیمه  کمیته  جلسه  در  ایمان: 
محوری  درمان  جای  به  محوری  سلامت  جایگزینی 
برای بیمه شدگان تامین اجتماعی به نفع بیمه شدگان 

و سازمان مطرح شد.
جلسه  این  در  قم  استان  اجتماعی  تامین  درمان  مدیر 
طرح  جمله  از  محور  سلامت  های  طرح  اجرای  گفت: 
غربالگری سالانه می تواند  از ایجاد هزینه های درمانی برای 
بیمه شدگان و کاهش مراجعات غیر ضروری به مراکز ملکی 

ومراکز درمانی  بکاهد.
اقتصاد  سیاستهای  راستای  افزود:در  علیمحمدی  دکتر 
مقاومتی می توان برای کاهش هزینه های درمان  ، دارو 
بیمه شدگان  برای  العلاج  بیماریهای صعب  از  وپیشگیری 
و  پیشگیری   های  ،طرح  غربالگری  طرح  اجرای  بر  علاوه 
مشاوره های پزشکی شاهد کاهش مراجعات غیر ضروری 

ومصرف داروهای زیاد جلوگیری نمود.
اجتماعی  تامین  امناءسازمان  هیات  عضو  شوکت  اکبر 

ودبیر اجرایی خانه کارگر استان قم نیز ضمن خرسندی از 
باید از مرحله حل  تشکیل چنین جلساتی گفت: جلسات 
مشکلات روزمره خارج وبه سمت ارائه پیشنهادات خلاقانه 
با  جلسات  این  تصمیمات  امیدوارم  که  برود  پیش  وملی 
رویکرد حل مسائله از سوی همه استانها به سازمان تامین 

اجتماعی منعکس گردد.
 محمد مطیری معاونت اداره کل تامین اجتماعی استان 
قم با اشاره به مشکلات وچالش های به وجود آمده برای 
سازمان با وضع قوانین واجرای نامناسب در مشاغل سخت 
وفرایندهای  بالادستی  قوانین  آور  گفت: در تدوین  وزیان 
تامین اجتماعی به عنوان یک  باید به سازمان  اجرایی آن 
.وی  حمایتی  سازمان  یک  نه  کرد  نگاه  ای  بیمه  سازمان 
گفت: با توجه به اینکه منابع سازمان از طریق پرداخت حق 
بیمه بیمه شدگان تامین می شود ،تصویب قوانینی که بار 
مالی برای سازمان دارد نیازمند،تعریف منابع آن نیز باشد. 
است  الناس  النسلی  وحق  بین  اموال سازمان  می چراکه 

وحفاظت از منابع آن به عهده همه ماست است ،
ومستمری  بازنشستگان  کانون  مدیره  هیات  رییس 
بازنشسته  نفر  هزار   ۳۰ از  بیش  گفت:  قم  استان  بگیران 
از  پس  بازنشستگان   گفت:  سازمان  بگیر  ومستمری 
چالش  با  درمانی  نیازهای  بخش  در  خود  اولیه  نیازهای 

جدی مواجه هستند.  
محمد فاضل ترکمان خاطر نشان کرد :نارضایتی بالا از 
چگونگی تعهد بیمه های تکمیلی وخدمات آن از مهمتریت 
درخواست بازنشستگان برای  پیگیری رفع مشکل از سوی 

مسئولان تامین اجتماعی می باشد.

در جلسه کمیته بیمه ودرمان تامین اجتماعی استان قم مطرح شد:

ضرورت جایگزینی سلامت محوری به جای درمان محوری 

اسامی دانش آموزان ممتاز 
پرسنل اداره کل دامپزشکی 

استان قم

پوریاباقری
اول ابتدایی

امیررضاوکیلی
اول ابتدایی

محمدرضاعبدالحسینی
پنجم  ابتدایی

رضارفیعیمحمدی
چهارم ابتدایی

سیدعلیمدنی
سوم راهنمایی

وحیداسفیجانیان
دوم دبیرستان

محمدحسینکوکبی
اول ابتدایی

محمدامینوفایی
اول ابتدایی

نیلوفراشراقی
اول راهنمایی

علیرضامعتمدی
پنجم ابتدایی

علیاصغرعابدی
چهارم ابتدایی

محمدرضانادعلی
سوم راهنمایی

سحراسماعیلی
دوم دبیرستان

سیدستایشحسینینسب
دوم ابتدایی

محمدمتیناسماعیلی
دوم ابتدایی

علیاکبرامیدواریان
اول راهنمایی

محمدعرفانگنجی
چهارم ابتدایی

فاطمهنادعلی
پیش دانشگاهی

فهیمهپرشین
دوم دبیرستان

علیخلجینیا
پنجم ابتدایی

حسینتوحیدیمهر
دوم ابتدایی

علیپورحسینی
اول راهنمایی

متینهرمزی
پنجم ابتدایی

مهدیمحمدی
چهارم  ابتدایی

محمدامینابدالینیا
اول دبیرستان

مریمخزائی
دوم دبیرستان

سیدحیدربارانی
پنجم ابتدایی

محمدعلیعبدالهی
سوم ابتدایی

فاطمهجمشیدی
اول راهنمایی

معینهرمزی
پنجم ابتدایی

رقیهیوسفلو
چهارم ابتدایی

محسنخزائی
اول دبیرستان

محمدتقیرفیعیمحمدی
دوم دبیرستان

فریباپرشین
پنجم ابتدایی

محمدنادعلی
سوم ابتدایی

آتناخلجینیا
اول راهنمایی

مهساجلیلی
ششم ابتدایی

وحیدنادعلی
سوم ابتدایی

فرزانهعبدالحسینی
دوم دبیرستان

زهراصفوی
پنجم ابتدایی

مهردادپرشین
چهارم  ابتدایی

مجتبیعابدی
اول راهنمایی

سیدحسینمدنی
ششم ابتدایی

فرهاداحمدی
اول ابتدایی

احسانگنجی
اول دبیرستان

حمیدهاسفیجانیان
سوم دبیرستان

امالبنینعابدینی
پنجم ابتدایی

رضوانجوانشیر
چهارم ابتدایی

نگارجمشیدی
سوم راهنمایی

امیرعلیوفایی
ششم ابتدایی

نرجسباقریقمی
دوم ابتدایی

پارسامهریپور
اول دبیرستان

محمدرضاتحریری
دانشجو


